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“Türk�ye'y� güvenl�kle b�rl�kte 
özgürlükler ve adalette de dünyada 
�lk sıralara çıkarana kadar 
çabalarımıza devam edeceğ�z”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Ülkem�z� hedef 
alan terör ve darbe suçlarına karşı serg�lenen 
�k�rc�kl� tavrın, arka planındak� z�h�n 
yapısının farkındayız.

“Мы продолжим наши усилия, пока
не выведем Турцию на первое место 
в мире по свободе и справедливости
наряду с безопасностью”
Президент Турции Реджеп Тайип Эрдоган сказал: 
«Мы знаем о двойственном отношении, 
проявленном против террора и преступлений 
государственного переворота, направленных против 
нашей страны, и мышления, стоящего за этим.

90. Yıl Dönümünde Unutulmadı
Kırgız yazar Ceng�z Aytmatov'un doğumunun 90'ıncı yıl 
dönümü dolayısıyla Keç�ören Beled�yes� �le Kaf Yapım 
tarafından ortaklaşa düzenlenen 'Ömür Var Asra Bedel' 
�s�ml� etk�nl�k düzenled�…

90 ЛЕТ СО ДНЯ РОЖДЕНИЯ 
АЙТМАТОВА НЕ ЗАБЫТО
АНКАРА (Гражданская инициатива)  Зелиха Соркунлу 
По случаю 90-летия со дня рождения кыргызского 
писателя Чингиза Айтматова муниципалитет Кечиёрен 
и Каф Япым совместно организовали мероприятие под 
названием «Ömür Var Asra Bedel»..
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İlet�ş�m Başkanı Altun:
Kadının medyadak� gücü ne kadar artarsa daha
ad�l toplumsal düzene ulaşma �mkanı o kadar artar
Cumhurbaşkanlığı İlet�ş�m Başkanı Fahrett�n Altun, kadınların medya-
dak� gücü ve yayın �çer�kler�nde doğru tems�l� ne kadar artarsa daha ad�l 
b�r toplumsal düzene ulaşma �mkanının da o kadar artacağını bel�rtt�.

Глава Управления по коммуникациям
Президента Турции Фахреттин Алтун:
чем больше власти у женщин в сми, тем больше возможностей
достичь более справедливого социального порядка
Фахреттин Алтун, глава отдела коммуникаций президента, заявил, что чем 
больше женщин имеют власть в средствах массовой информации и чем 
точнее представлено в содержании публикаций, тем больше вероятность 
того, что они достигнут более справедливого социального порядка.  

Cumhurbaşkanlığı İnsan Kaynakları Ofis� 
Başkanı Doç. Dr. Sal�m Atay, "Yazılımcı 
sayımız 2021'de yüzde 17,8 oranında artmış. 
Yan� ne yetenek kaybımız var, ne sektörde 
küçülme var. Öyle b�r şey söz konusu değ�l." 
ded�.

İstanbul İnsan
Kaynakları
Forumu başladı

Доцент д-р Салим Атай, глава 
Президентского управления кадров, сказал: 
«Число разработчиков программного 
обеспечения (утверждающих, что 30 тысяч 
разработчиков программного обеспечения 
из Турции ушли) увеличилось на 17,8 
процента в 2021 году. Другими словами, у 
нас нет потери талантов, и нет сокращения 
в секторе. Это не так».

Стартует Стамбульский
форум по человеческим
ресурсам

Suud� Arab�stan'ın başkent� R�yad'da düzenlenen Ç�n-Arap 
Ülkeler� Z�rves�'nden Ç�n'�n, "Kuşak ve Yol G�r�ş�m�'n�n 
desteklenmes�, tara�ar arasında ortaklığın pek�şt�r�lmes� ve b�r 
sonrak� z�rven�n Pek�n'de düzenlenmes�" kararı çıktı.

Suud� Arab�stan'dak� Ç�n-Arap Ülkeler� 
Z�rves�'nde ortaklığı güçlend�rme' kararı alındı

На саммите китайско-арабских стран, состоявшемся в 
столице Саудовской Аравии Эр-Рияде, прозвучало решение 
Китая "поддержать инициативу "Один пояс, один путь", 
укрепить партнерство между сторонами и провести 
следующий саммит в Пекине".

На саммите Китай-арабские страны в Саудовской Аравии
было принято решение «укрепить партнерство».

İsra�l yıl başından bu yana 6 b�n 500
F�l�st�nl�y� gözaltına aldı
F�l�st�n Es�rler Cem�yet�, İsra�l'�n 2022 yılında aralarında kadın ve 
çocukların da olduğu 6 b�n 500 F�l�st�nl�y� gözaltına aldığını b�ld�rd�.

Израиль задержал 6500 палестинцев с начала года
Ассоциация палестинских заключенных сообщила, что в 2022 году 
Израиль задержал 6500 палестинцев, включая женщин и детей.

NATO �ç�n 2022 Rusya
�le en gerg�n yıl oldu
NATO, kuruluşundan bu yana Rusya 
�le en ger�l�ml� yılı 2022'de geç�rd�. 
Bu sene ayrıca İsveç ve 
F�nland�ya'nın üyel�k başvurularıyla 
tar�he geçt�.

ДЛЯ НАТО 2022 ГОД СТАЛ САМЫМ НАПРЯЖЕННЫМ
В ОТНОШЕНИЯХ С РОССИЕЙ
В 2022 году у НАТО был самый напряженный год в отношениях с Россией с 
момента ее создания. Этот год также вошел в историю благодаря заявкам Швеции 
и Финляндии на членство.
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Rusya Dış�şler� Bakan Yardımcısı 
Verş�n�n, tahıl sevk�yatı anlaşmasının 
uygulanmasında Türk�ye'n�n öneml� 
rol oynadığını söyled�.

Заместитель министра иностранных дел России 
Вершинин заявил, что Турция сыграла важную роль 
в реализации соглашения об отгрузке зерна.

Россия: Турция играет важную роль 
в реализации «зерновой сделки»

Sayfa 15

Rusya: Türk�ye, tahıl anlaşmasının
uygulanmasında öneml� rol oynuyor

Kırgız�stan Büyükelç�s�nden
Güven Mektubu

Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan, 
Kırgız�stan Büyükelç�s� Ruslan Kazakbaev'� 
Cumhurbaşkanlığı Küll�yes�nde kabul ett�. Sayfa 7

Посол Кыргызстана
в Турции Казакбаев 
встретился с Реджепом
Тайипом Эрдоганом по
случаю вручения 
верительных грамот

Президент Реджеп 
Тайип Эрдоган принял 
посла Кыргызстана 
Руслана Казакбаева в 
Президентском 
дворце. 

Aytmatov Doğumunun 
TARİHTE BUGÜN
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“Türk�ye'y� güvenl�kle b�rl�kte 
özgürlükler ve adalette de dünyada 
�lk sıralara çıkarana kadar 
çabalarımıza devam edeceğ�z”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, İslam İşb�rl�ğ� 
Teşk�latı bünyes�nde hayata geç�r�len 
Anayasa ve Yüksek Mahkemeler Yargı 

Konferansı'nın �lk�n�n bundan dört yıl önce 
Türk�ye'de düzenlend�ğ�n� hatırlattı.
Bu konferansta yüksek yargı merc�ler� arasındak� 
�ş b�rl�ğ�n� ve tecrübe paylaşımını güçlend�rmey� 
amaçlayan İstanbul Deklarasyonu'nun kabul 
ed�ld�ğ�n� aktaran Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Geçen yıl Endonezya'da gerçekleşt�r�len �k�nc� 
konferansla b�rl�kte İslam İşb�rl�ğ� Teşk�latı üye 
devletler� Anayasa Yargı Merc�ler� Konferansı artık 
resmî ve bağımsız b�r platform hâl�ne dönüştü. Bu 
s�ls�len�n devamı n�tel�ğ�ndek� şu ank� 
konferansımızın İstanbul ve Bandung 
Deklarasyonlarını çok daha �ler�ye taşıyacağı 
kanaat�ndey�m. Bugün başlayan ve �k� gün 
boyunca devam edecek konferansta hukukun 
üstünlüğü, demokras� ve �nsan haklarına saygı 
g�b� başlıklarda faydalı, ver�ml� tartışmaların 
yapılacağına �nanıyorum. Aynı şek�lde 
konferansımız anayasal davalar ve �çt�hatların ele 
alınmasıyla �lg�l� yüksek yargı merc�ler�m�z 
arasında karşılıklı tecrübe ve b�lg� paylaşımına da 
�mkân verecekt�r” d�ye konuştu.

“DEVLETİN VE KURUMLARININ ASLİ 
VARLIK SEBEBİ İNSANDIR”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, konferansa katkı 
sağlayacak yüksek mahkeme tems�lc�ler�ne ve 
hukuk �nsanlarına teşekkür ederek, şu 
değerlend�rmelerde bulundu: “Konferansın 
düzenlenmes�nde emeğ� geçen Anayasa 
Mahkemes� Başkanımız ve ek�b�ne teşekkür 
ed�yor, toplantımızın İslam âlem� ve tüm �nsanlık 
�ç�n hayırlara ves�le olmasını Rabb'�mden n�yaz 
ed�yorum. B�z�m devlet geleneğ�m�z�n esasını, 
'İnsanı yaşat k� devlet yaşasın düsturu' oluşturur. 
Buna göre devlet�n de devlet�n tüm kurumlarının 
da asl� varlık sebeb� �nsandır, eşref-� mahlûkat olan 
�nsana h�zmett�r. Devlet�n görev� heps� eş�t haklara 
sah�p vatandaşlarına güvenl�kten temel 
�ht�yaçların karşılanmasına her alanda b�r�nc� sınıf 
h�zmet vermekt�r. Kamu el�yle vatandaşa sunulan 
h�zmet�n kal�tes�n� bel�rleyen kıstas �se devlet� 
yöneten kadroların b�lg�s�, becer�s�, v�zyonu, 
d�rayet�d�r. Devlet ded�ğ�m�z mekan�zmanın, 
varoluş gayes�n� yer�ne get�reb�lmes�, v�zyoner 
yönet�c�ler vasıtasıyla tüm organlarının sağlıklı 
�şley�ş�ne bağlıdır. H�ç şüphes�z devlet de kend� 

�ç�nde b�r güçler denges�ne sah�pt�r. Bu denge ne 
kadar sağlıklı kurulur ve �şlet�l�rse devlet 
mekan�zması ve onu oluşturan kurumlar da o 
derece �y�, ver�ml� etk�n çalışır. Demokrat�k 
s�stem�n omurgasını oluşturan erkler arasında 
çek�şme, çatışma veya yıkıcı rekabet yaşanması 
hâl�nde �se bunun zararını toplum görmekted�r. 
Yasama, yürütme ve yargı arasındak� denge kadar, 
bunların her b�r�n�n kend� �ç�ndek� uyumu da 
öneml�d�r.”
“ADALET HİZMETLERİNİN SUNUMUNDA 
İDEOLOJİK TAASSUBA VE BÜROKRATİK 
OLİGARŞİYE ASLA YER OLMAMALIDIR”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, yasama organının 
�şley�ş�ndek� uyumsuzluğun hem yürütmey� hem 
yargıyı etk�led�ğ�n� söyled�. Yürütmen�n kr�ze 
g�rmes�n�n topyekûn s�stem� tıkayacağını, yargının 
�şley�ş�ndek� aksaklıkların da s�stem�n tamamında 
sorunlara yol açacağını �fade eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türk�ye'n�n yakın 
tar�h�nde bu tür kr�zler�n acısını b�zzat çekm�ş, 
ekonom�den demokras�ye farklı alanlarda bedel�n� 
ödem�ş b�r ülke olduğunu bel�rtt�.
“K�m� zaman vesayet k�m� zaman darbe olarak 
karşımıza çıkan sıkıntıları aşarken, kaybett�ğ�m�z 

vak�t ve enerj� b�z� demokrat�k ve ekonom�k 
hede�er�m�z�n uzağında bırakmıştır” d�yen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu tablo �ç�nde 
yargının ayrı b�r önem� olduğunu vurguladı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türk�ye'n�n bu konuda 
asla hatırlamak �stenmeyen çok kötü örnekler� de 
yaşadığını anımsatarak, “Hâlbuk� adalet 
h�zmetler�n�n sunumunda �deoloj�k taassuba ve 
bürokrat�k ol�garş�ye asla yer olmamalıdır. Çünkü 
adalet sadece mülkün temel� değ�ld�r. Aynı 
zamanda devlet m�mar�s�n� b�r arada tutan k�l�t 
taşıdır. Devlet ancak ve ancak adalet üzer�nde 
yüksel�r, gel�ş�r, güçlen�r, büyür. Adalet 
dağıtamayan, vatandaşına adaletle 
hükmedemeyen b�r devlet, tıpkı temel� çürük b�r 
b�na g�b� yıkılıp g�tmeye mahkûmdur” ded�.
“ADALET HİZMETLERİNİN KALİTESİNİ 
ARTIRACAK PEK ÇOK ADIM ATTIK”
Hukukun üstünlüğü �lkes� konusunda oluşacak en 
küçük �hmal ya da �hlal�n, yargıyla beraber 
yasama ve yürütmeye güven� de zedeleyeceğ�n�, 
bunun da devlet�n �şley�ş�nde telafis� zor zararlara 
yol açacağını d�le get�ren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, şöyle devam ett�: “Türk�ye olarak 

geçm�şte yaşadığımız tecrübeler ışığında son 20 
yılda b�lhassa adalet h�zmetler�n�n kal�tes�n� 
artıracak pek çok adım attık. S�v�l yargı, askerî 
yargı ayrımını ortadan kaldırarak, yargıda b�rl�ğ� 
tem�n ve tes�s ett�k, Ulusal Yargı Ağı Projes�'n� 
(UYAP) hayata geç�rerek teknoloj�k ve b�l�msel 
gel�şmeler�, yargının h�zmet�ne sunduk. 
Uzlaştırmacılık ve arabuluculuk s�stemler�n� 
kurarak, tara�ara kolaylık get�ren alternat�f çözüm 
yollarını uygulamaya koyduk. Anayasa 
Mahkemes�ne b�reysel başvuru �mkânı, 
lekelenmeme hakkı, Kamu Denetç�l�ğ� Kurumu, 
Türk�ye İnsan Hakları Kurumu, K�ş�sel Ver�ler� 
Koruma Kurumu g�b� pek çok reformu hayata 
geç�rd�k. Yargının bağımsızlığıyla b�rl�kte 
tarafsızlığını da anayasal güvenceye alarak hukuk 
s�stem�m�z�n öneml� b�r eks�ğ�n� daha g�derm�ş 
olduk. Tüm bunlara �laveten halkımızın takd�r ve 
tens�pler�yle Cumhurbaşkanlığı Hükûmet 
S�stem�'ne geçerek tar�h�m�zde �lk defa güçler 
ayrılığı �lkes�n� tam manasıyla ülkem�zde tes�s 
ett�k.”
Gelecek yıl yen� yönet�m s�stem�n�n �lk dönem 
uygulaması ışığında, yürütmey� daha etk�n kılma 
yanında yasama ve yargıyı da güçlend�recek yen� 
reformları ülkeye kazandırmak �sted�kler�n� 
aktaran Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Elbette bu 
süreçte kamuoyunun farklı kes�mler�n�n yakından 
tak�p ett�ğ� k�m� had�seler üzer�nden yaşanan 
tartışmalar da olab�l�yor. Ama bu tartışmaların her 
b�r�n�n, kend� mecrasında köpürerek sürdükten 
sonra, hukuk devlet� �lkes� havuzunda durulup, 
net�ceye bağlanacağına �nanıyoruz” ded�.
“HİZMET STANDARDINI YÜKSELTEN HER 
ELEŞTİRİYE, HER FİKRE DE KULAK 
VERİYORUZ”
Adalet h�zmetler� ve �nsan hakları başlıkları 
altında yapılanlar ne kadar büyük olursa olsun 
h�çb�r zaman yeterl� olmadığını bel�rten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, hayatın sürekl� 
değ�şt�ğ�, değ�ş�m�n beraber�nde yen� sorunlar 
ürett�ğ� b�r �kl�mde hukuk s�stem�n�n bunun 
dışında kalmasının düşünülemeyeceğ�n� söyled�.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, devlet�n bu konularda 
kend�n� sürekl� yen�lemes�n�n, varsa eks�kler�n� 
g�dermes�n�n var oluş gayes�n� �fa bakımından son 
derece müh�m olduğunun altını ç�zerek, ülkey� 
yönetme sorumluluğunu taşıyan s�yasetç�ler 
olarak meseleye böyle baktıklarını, mevzuatı 
sürekl� gel�şt�rd�kler�n� �fade ett�.
Özgürlük, güvenl�k dengeler� üzer�nde, hak ve 
özgürlükler� �lg�lend�ren her meselede tavırlarını 
�nsan öncel�kl� olarak bel�rled�kler�n� aktaran 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bu süreçte önümüzü 
açan, b�zlere ufuk kazandıran, h�zmet standardını 
yükselten her eleşt�r�ye her fikre de kulak 
ver�yoruz. M�llet�m�z�n hayrına olduğuna kanaat 
get�rd�ğ�m�z h�çb�r konuda komplekse kapılmadık, 
kapılmayız. Artık 20 yılı ger�de bırakan �kt�dar 
yıllarımızın en öneml� alamet�far�kası hak ve 
özgürlük odaklı reform �rades�n� asla 
kaybetmem�ş olmasıdır” d�ye konuştu.
“ORYANTALİZM ULUSLARARASI SİYASET 
VE HUKUK CAMİASINDA 
MEVCUDİYETİNİ KORUYOR”
Bunca yıldır kend�ler�ne rehberl�k eden reformcu 
ruhu hep d�r� tutmakta ve sürekl� güçlend�rmekte 

kararlı olduklarını bel�rten Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, şunları kaydett�: “İslam İşb�rl�ğ� 
Teşk�latı'na üye kardeşler�m�z�n de hukuk, adalet, 
demokras� ve özgürlükler alanında sam�m� b�r 
gayret�n �ç�nde olduğunu b�l�yorum. Z�yaret 
ett�ğ�m�z b�rçok ülkede hayata geç�r�len reformlara 
b�zzat şah�tl�k ed�yoruz. Hatta b�rçok başlıkta 
İslam dünyasındak� dost ve kardeş ülkeler�n Batılı 
devletlerden çok daha �y� b�r konumda olduğunu 
görüyoruz. Ancak İslam âlem�ne ve 
Müslümanlara yönel�k oryantal�st yaklaşımlar, bu 
hasb� gayretler�, atılan kr�t�k adımları çoğu zaman 
perdelemekted�r. İslam dünyası, b�lhassa hukuk ve 
adalet konusunda çoğu haksız, temels�z ve �nsaf 
sınırlarını aşan eleşt�r�lere maruz kalıyor. 
Sömürgec� döneme a�t b�r hastalık olan 
oryantal�zm sadece akadem�de değ�l, uluslararası 
s�yaset ve hukuk cam�asında da mevcud�yet�n� 
koruyor. Kend� sömürgec� geçm�şler�yle yüzleşme 
erdem�n� gösteremeyenler, ağızlarını her 
açtıklarında b�ze �nsan haklarından, hukukun 
üstünlüğünden bahsed�yor. Dünyanın b�rçok 
ülkes�nde el� kanlı terör örgütler�n� desteklemekte 
h�çb�r be�s görmeyenler, b�zlere �nsan hayatının 
kutsallığına da�r nutuk çek�yor. Söz konusu kend� 
güvenl�kler� olunca taş üstünde taş, gerekt�ğ�nde 
baş üstünde baş bırakmayanlar, b�z�m hukuk ve 
adalet s�stem�m�ze laf söylüyor. Oysa hukuk ve 
�nsan hakları meseles�n�n devletlerarası rekabet�n 
aracı hâl�ne get�r�lmes� yanlış olduğu kadar 
tehl�kel� de b�r yaklaşımdır. Doğrudan �nsanı, 
�nsan onurunu, m�lletler�n geleceğ�n� etk�leyen 
konularda ç�e standart uygulamak, �nsan hakları 
mücadeles�ne zarar vermekted�r.”

“SURİYE KRİZİNDE İNSANLIK İYİ BİR 
İMTİHAN VEREMEDİ”
Uluslararası kuruluşların ve k�m� Batılı devletler�n 
söylemler� ve eylemler� arasındak� uçurumun 
ceremes�n� mazlumların, temel hak ve 
özgürlükler� hunharca gasled�lenler�n çekt�ğ�n� 
bel�rten Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Neredeyse 12. 
yılını tamamlamak üzere olan Sur�ye kr�z� bunun 
en acı örneğ� olarak karşımızda duruyor. Ş�md�ye 
kadar 1 m�lyonu aşkın Sur�yel�n�n hayatına mal 
olan bu kr�z karşısında maalesef �nsanlık �y� b�r 
�mt�han veremed�. Sur�yel� mazlumların, arşa 
yükselen feryatları, Türk�ye'n�n arasında 
bulunduğu b�r avuç ülke ve kuruluş dışında 
k�msen�n umurunda olmadı. Ne masum beden� 
sah�le vuran Aylan bebeğ�n dramı ne de bombalar 
altında can veren çocukların acısı v�cdanları 
harekete geç�rmeye yetmed�. Batılı ülke ve 
kurumlar, Sur�ye'dek� �nsanlık trajed�s�ne ancak 
mültec�ler kapılarına dayandığı zaman tepk� 
gösterm�şlerd�r. Bu tepk� de sorunun kaynağı olan 
kr�ze çözüm bulmak yer�ne göçmenler� d�kenl� tel 
örgüler�n ardına kapatmak şekl�nde tezahür 
etm�şt�r” d�ye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Ülkem�z� hedef alan terör ve darbe 
suçlarına karşı serg�lenen �k�rc�kl� tavrın, arka planındak� z�h�n 
yapısının farkındayız. B�z k�m�n ne ded�ğ�ne bakmadan, 
mücadelem�z� hukuk �ç�nde ve meşru�yet temel�nde kararlılıkla 
yürütüyoruz. Türk�ye'y� güvenl�kle b�rl�kte özgürlükler ve 
adalette de dünyada �lk sıralara çıkarana kadar çabalarımıza 
devam edeceğ�z” ded�.
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“Мы продолжим наши усилия, пока не 
выведем Турцию на первое место в мире 
по свободе и справедливости наряду с 
безопасностью”

Реджеп Тайип Эрдоган, цитируя 
принятие Стамбульской декларации, 
направленной на укрепление 

сотрудничества и обмена опытом между 
высшими судебными органами на этой 
конференции, сказал: “Со второй 
конференцией, декоммунизированной в 
Индонезии в прошлом году, Конференция 
конституционных судебных органов 
государств-членов Организации исламского 
сотрудничества теперь превратилась в 
официальную и независимую платформу. Я 
считаю, что наша нынешняя конференция, 
которая является продолжением этой линии, 
продвинет Стамбульскую и Бандунгскую 
декларации намного дальше. Я верю, что на 
конференции, которая начнется сегодня и 
продлится в течение двух дней, будут 
проведены полезные и плодотворные 
дискуссии по таким темам, как верховенство 
закона, демократия и уважение прав человека. 
Кроме того, наша конференция также 
позволит осуществлять взаимный обмен 
опытом и знаниями между нашими высшими 
судебными органами в отношении 
рассмотрения конституционных дел и 
прецедентного права”.
“ОСНОВНАЯ ПРИЧИНА 
СУЩЕСТВОВАНИЯ ГОСУДАРСТВА И 
ЕГО ИНСТИТУТОВ - ЛЮДИ”
Президент поблагодарил представителей 
Верховного суда и юристов, которые внесут 
свой вклад в конференцию, и высказал 
следующие соображения: “Я благодарю 
нашего председателя Конституционного суда 
и его команду, которые приложили усилия 
для организации конференции, и я молю 
моего Господа, чтобы наша встреча 
способствовала благу для исламского мира и 
всего человечества. В основе нашей 
государственной традиции лежит девиз "Да 
здравствует человек, да здравствует 
государство". Соответственно, основная 
причина существования государства и всех 
государственных институтов - это человек, 
служение человеку, который является ашраф-
и-существом. Задача государства - 
предоставлять своим гражданам, имеющим 
равные права, первоклассные услуги во всех 
областях, от безопасности до удовлетворения 
основных потребностей. Критерием, 
определяющим качество услуг, оказываемых 
гражданам государственными органами, 
являются знания, навыки, видение и 
стойкость кадров, управляющих 
государством. Способность механизма, 
который мы называем государством, 
выполнять свою цель существования, зависит 
от здорового функционирования всех его 
органов с помощью дальновидных 
менеджеров. Несомненно, у государства 
также есть баланс сил внутри себя. Чем 
здоровее этот баланс установлен и работает, 
тем лучше, эффективнее работает 
государственный механизм и учреждения, 
которые его составляют. В случае 
возникновения разногласий, конфликтов или 

разруш декоммунизирующей конкуренции 
между мужчинами, составляющими основу 
демократической системы, общество видит в 
этом ущерб. Декоммунизация каждого из них 
в себе важна не только как баланс между 
законодательной, исполнительной и судебной 
властью.”
“НИКОГДА НЕ ДОЛЖНО БЫТЬ МЕСТА 
ИДЕОЛОГИЧЕСКОМУ ТААССУБУ И 
БЮРОКРАТИЧЕСКОЙ ОЛИГАРХИИ В 
ПРЕДОСТАВЛЕНИИ УСЛУГ 
ПРАВОСУДИЯ”
Президент Турций заявил, что несоответствие 
в функционировании законодательной власти 
влияет как на исполнительную, так и на 
судебную власть. "Иногда опека преодолевает 
трудности, которые иногда воспринимаются 
как государственный переворот, в то время 
как время и энергия, которые мы теряем, 
оставляют нас далеко от наших 
демократических и экономических целей", - 
сказал президент Эрдоган, подчеркнув, что 
судебная власть имеет особое значение в этой 
картине.
Эрдоган, напомнив, что Турция также 
пережила очень плохие примеры, о которых 
никогда не хочется вспоминать в этом 
отношении, сказал: “В то время как в 
предоставлении услуг правосудия никогда не 
должно быть места идеологическому таассубу 
и бюрократической олигархии. Потому что 
справедливость - это не просто основа 
собственности. Это также краеугольный 
камень, скрепляющий государственную 
архитект.  Государство только и только 
возвышается над справедливостью, 
развивается, крепнет, растет. Государство, 
которое не может вершить правосудие и не 
может справедливо судить своих граждан, 
обречено рухнуть, как гнилое здание с 
фундаментом”, - сказал он.

“МЫ ПРЕДПРИНЯЛИ МНОГО ШАГОВ 
ДЛЯ ПОВЫШЕНИЯ КАЧЕСТВА УСЛУГ 
ПРАВОСУДИЯ”
Заявив, что малейшее упущение или 
нарушение принципа верховенства закона 
подорвет доверие к законодательной и 
исполнительной власти, а также к судебной 
системе, что приведет к непоправимому 
ущербу в функционировании государства, 

президент Эрдоган продолжил: “В свете 
нашего прошлого опыта в Турции за 
последние 20 лет мы предприняли много 
шагов, особенно для повышения качества 
услуг правосудия. Мы обеспечили и 
установили единство в судебной системе, 
внедрили проект Национальной судебной 
сети (UYAP) и представили технологические 
и научные разработки на службу судебной 
системе. Создав системы примирения и 
посредничества, мы внедрили 
альтернативные способы урегулирования, 
которые облегчают работу сторон. Мы 
внедрили множество реформ, таких как 
возможность индивидуального обращения в 
Конституционный суд, право не быть 
запятнанным, Управление общественного 
контроля, Управление по правам человека 
Турции, Управление по защите персональных 
данных. Мы устранили еще один 
существенный недостаток нашей правовой 
системы, обеспечив конституционную 
независимость судебной системы и ее 
беспристрастность. В дополнение ко всему 
этому, благодаря признательности и 
напряжению нашего народа, мы впервые в 
нашей истории перешли к Президентско-
правительственной системе и полностью 
утвердили принцип разделения властей в 
нашей стране.”
В свете первого срока применения новой 
системы управления в следующем году, 
президент Эрдоган, который заявил, что они 
хотят провести в стране новые реформы, 
которые повысят эффективность 
исполнительной власти, а также укрепят 
законодательную и судебную власть, сказал: 
“Конечно, в этом процессе могут быть 
разногласия по поводу некоторых 
инцидентов, за которыми внимательно следят 
различные слои общественности. Но мы 

считаем, что каждая из этих дискуссий, после 
бурления в своей среде, будет остановлена в 
пуле принципов правового государства и 
будет связана с результатом”.
“МЫ ТАКЖЕ ПРИСЛУШИВАЕМСЯ К 
КАЖДОЙ КРИТИКЕ И КАЖДОЙ ИДЕЕ, 
ПОВЫШАЮЩЕЙ УРОВЕНЬ 
ОБСЛУЖИВАНИЯ”.

Заявив, что того, что делается под 
заголовками "Услуги правосудия и права 
человека", никогда не бывает достаточно, 
президент Эрдоган сказал, что в условиях, 
когда жизнь постоянно меняется и изменения 
создают новые проблемы, немыслимо, чтобы 
правовая система оставалась в стороне от 
этого. К тому же подчеркнув, что постоянное 
обновление государства в этих вопросах и 
устранение недостатков, если таковые 
имеются, чрезвычайно важны для 
достижения цели его существования, заявил, 
что они рассматривают этот вопрос как 
политиков, несущих ответственность за 
управление страной, и что они постоянно 
совершенствуют законодательство.
"ОРИЕНТАЛИЗМ ОСТАЕТСЯ 
АКТУАЛЬНЫМ В МЕЖДУНАРОДНОМ 
ПОЛИТИЧЕСКОМ И ЮРИДИЧЕСКОМ 
СООБЩЕСТВЕ”
Заявив, что они привержены сохранению и 
постоянному укреплению реформаторского 
духа, которым руководствовались все эти 
годы, президент Эрдоган отметил: “Я знаю, 
что наши братья и сестры, входящие в 
Организацию исламского сотрудничества, 
также прилагают искренние усилия в области 
права, справедливости, демократии и свобод. 
Мы лично являемся свидетелями реформ, 
проводимых во многих странах, которые мы 
посетили. Мы даже видим во многих 
заголовках, что дружественные и братские 
страны исламского мира находятся в гораздо 
лучшем положении, чем западные 
государства. Однако востоковедные подходы 
к исламскому миру и мусульманам, эти 
хасбские устремления часто скрывают 
важные шаги, которые предпринимаются. 
Исламский мир подвергается критике, 
особенно в отношении закона и 
справедливости, многие из которых 
несправедливы, необоснованны и выходят за 
рамки милосердия. Ориентализм, болезнь 
колониальной эпохи, остается актуальным не 
только в академических кругах, но и в 
международном политическом и 
юридическом сообществе. Те, кто не может 
проявить достоинства противостоять своему 
колониальному прошлому, каждый раз, когда 
открывают рот, говорят нам о правах 
человека, верховенстве закона. Те, кто не 
видит ничего плохого в поддержке кровавых 
террористических организаций во многих 
странах мира, читают нам лекции о святости 
человеческой жизни. Когда речь идет о 
собственной безопасности, те, кто не 
оставляет камня на камне, когда это 
необходимо, говорят о нашей системе права и 
правосудия. Тем не менее, превращение 
вопроса права и прав человека в инструмент 
межгосударственной конкуренции является 
столь же опасным, сколь и неправильным 
подходом. Применение двойных стандартов в 
вопросах, непосредственно затрагивающих 
человека, человеческое достоинство, будущее 
наций, наносит ущерб борьбе за права 
человека.”

Президент Турции Реджеп Тайип Эрдоган сказал: «Мы знаем о двойственном 
отношении, проявленном против террора и преступлений государственного 
переворота, направленных против нашей страны, и мышления, стоящего за 
этим. Независимо от того, кто что говорит, мы решительно ведем свою 
борьбу в рамках закона и на основе легитимности. Мы будем продолжать наши 
усилия до тех пор, пока не выведем Турцию на вершину в мире с точки зрения 
свобод и справедливости, а также безопасности». Так же он напомнил, что 
первая судебная конференция Конституционного и Верховного судов, 
проводимая в рамках Организации исламского сотрудничества, была проведена 
в Турции четыре года назад.
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Aytmatov Doğumunun 90. Yıl Dönümünde Unutulmadı

ANKARA (S�v�l İn�s�yat�f) Zel�-
ha Sorkunlu/ Kırgız yazar Cen-
g�z Aytmatov'un doğumunun 

90'ıncı yıl dönümü dolayısıyla Keç�ören 
Beled�yes� �le Kaf Yapım tarafından or-
taklaşa düzenlenen 'Ömür Var Asra 
Bedel' �s�ml� etk�nl�ğe Cumhurbaşkanı 
Başdanışmanı Şükrü Karatepe, Kültür 
ve Tur�zm Bakan Yardımcısı Nad�r Al-
paslan, Esk� Tarım ve Köy İşler� Bakanı 
Sam� Güçlü, Keç�ören Beled�ye Başkanı 
Mustafa Ak, Balıkes�r Büyükşeh�r Bele-
d�ye Başkanı Zeka� Kafaoğlu, Bursa Bü-
yükşeh�r Beled�ye Başkanı Al�nur Aktaş, 
Şanlıurfa Büyükşeh�r Beled�ye Başkanı 
N�hat Ç�ç�, Türk�ye Beled�yeler B�rl�ğ� 
Genel Sekreter� Hayrett�n Güngör, Kır-
gız�stan Cumhur�yet� Ankara Büyükel-
ç�s� İbrah�m Junusov, Kırgız�stan-
Türk�ye Fahr� Konsolosu Dr. Mustafa 
Kurt, öğret�m üyeler� ve b�rçok s�v�l top-
lum kuruluşu tems�lc�s� katıldı.

AYTMATOV'U ANMA 
ETKİNLİĞİNİN STARTI "ÖMÜR 
VAR ASRA BEDEL" İSİMLİ 
ETKİNLİKLE VERİLDİ.

Keç�ören Beled�yes�, Türk kültürünü 
dünyaya tanıtan, şaheser n�tel�ğ�ndek� 
yapıtlarıyla dünyanın en çok okunan ya-
zarları arasında yer alan Ceng�z Aytma-
tov'un doğumunun 90'ıncı yıl dönümü 
dolayısıyla anma etk�nl�ğ� düzenled�. 
Ölümünün 10'uncu yılında b�r yıl sü-
reyle anılacak olan Aytmatov'u anma et-
k�nl�ğ�n�n startı "Ömür Var Asra Bedel" 
�s�ml� etk�nl�kle ver�ld�.

Etk�nl�k, s�yaset ve bürokras� dünyasın-
dan b�rçok �sm� b�r araya get�r�rken, 
yerl� ve yabancı b�rçok katılımcıya da ev 
sah�pl�ğ� yaptı. Ceng�z Aytmatov'a �l�ş-
k�n değerlend�rmeler�n ve fik�rler�n pay-
laşıldığı etk�nl�kte 8 dak�kalık belgesel 
göster�m� yapıldı. Programda konuşma-
cı olan Cumhurbaşkanı Başdanışmanı 
Şükrü Karatepe, Kültür ve Tur�zm 
Bakan Yardımcısı Nad�r Alpaslan, Esk� 

Tarım ve Köy İşler� Bakanı Sam� Güçlü, 
Keç�ören Beled�ye Başkanı Mustafa Ak, 
Balıkes�r Büyükşeh�r Beled�ye Başkanı 
Zeka� Kafaoğlu, Bursa Büyükşeh�r Bele-
d�ye Başkanı Al�nur Aktaş, Şanlıurfa Bü-
yükşeh�r Beled�ye Başkanı N�hat Ç�ç�, 
Türk�ye Beled�yeler B�rl�ğ� Genel Sekre-
ter� Hayrett�n Güngör ve Kırgız Cum-
hur�yet� Ankara Büyükelç�s� İbrah�m Ju-
nusov; Kırgız yazar Ceng�z Aytma-
tov'dan övgü dolu sözlerle bahsett�. Or-
gan�zasyonun gerçekleşmes� �ç�n verd�ğ� 
destek dolayısıyla katılımcılardan büyük 
takd�r ve teşekkür alan Keç�ören Beled�-
ye Başkanı Mustafa Ak, Ceng�z Aytma-
tov tarafından kaleme alınan Selv� Boy-
lum Al Yazmalım F�lm�'n�n başrol 
oyuncusu Türkan Şoray'a ödül verd�. Ra-
hatsızlığı neden�yle etk�nl�ğe katılama-
yan Türkan Şoray'ın ödülünü Erg�n Yıl-
maz aldı. Etk�nl�kte, Türkan Şoray'ın 
Ceng�z Aytmatov'un doğum günü dola-
yısıyla paylaştığı v�deonun göster�m� de 
yapıldı.

CUMHURBAŞKANI BAŞDANIŞMA-
NI ŞÜKRÜ KARATEPE: "AYTMA-
TOV MİLLETİNİ ÖVEN VE YÜCEL-
TEN BİR YAZAR”

Cumhurbaşkanı Başdanışmanı Şükrü 
Karatepe Aytmatov'un savaş dönem�nde 
yaşadığı yoksullukla, mağdur�yetle ve 
mahrum�yetle olgunlaştığını kaydede-
rek, "Okuma-yazma oranının düşük ol-
masıyla b�rl�kte sözlü kültür geleneğ�n�n 
get�rd�ğ� zorunluluk annes�nden ve 
d�ğer yaşlılardan h�kaye d�nleme şansı 
tanımıştır Aytmatov'a. Yazarlığının 
oluşmasında Rus klas�kler� de etk�l� ol-
muştur. Hayatın gerçekler�yle örtüşen, 
toplumun sosyo-kültürel yapısını ortaya 
koyan eserler� aynı zamanda m�llet�n� 
öven ve yücelten b�r �çer�ğe sah�pt�r. 
Eserler� kurmaca olsa b�le gerçekç� b�r 
tarzı olduğunu söylemek pekala müm-
kündür. Kırgız halkının değerler�n� h�ç 
gocunmadan değerl� ve kıymetl� bularak 
eserler�ne yansıtmış ve dünyaya takd�m 

etm�şt�r. Yerel değerden başlayarak ev-
rensel değere ulaşmıştır" d�ye konuştu.
“AYTMATOV'UN DÜNYASI, ORTAK 
GEÇMİŞİMİZİN DÜNYASIDIR”

Edeb�yat, m�lletler�n kültür ve �rfan ha-
yatlarının gelecek nes�llere aktarıldığı 
en öneml� sahalardan b�r�d�r d�yen Baş-
kan Ak, "Aytmatov'un eserler� sadece 
Kırgız kardeşler�m�z�n değ�l bütün Türk 
dünyasının ve bütün �nsanlığın çekt�ğ� 
acılara tanıklık eden, gelecek kuşaklara 
daha güzel b�r hayat bırakab�lmen�n 
anahtarını sunan ölümsüz eserlerd�r. 

Aytmatov'un dünyası, tar�he ve efsane-
lere kodlanan ortak geçm�ş�m�z�n dün-
yasıdır. Yen� b�r değer�n ortaya çıkması 
ancak değerler�n layıkıyla anlaşılmasıyla 
mümkün olur. Cumhurbaşkanımız 
ortak değerler�m�ze sah�p çıkmamızı �s-
t�yor. Aytmatov'u anma programımız da 
bu kapsamda ortak değerler�n yaşatıl-
ması �ç�n oldukça öneml�d�r. Aytmatov 
edeb�yatta b�r kutup yıldızı g�b�d�r. Bu 
kutup yıldızının ülkem�z� aydınlatması 
�ç�n yerel yönet�mler olarak kültürel 
programlara her zaman destek vermek 
mecbur�yet�ndey�z. Programın hazırlan-
masında emeğ� geçen bütün arkadaşla-
rıma teşekkür ed�yorum" �fadeler�n� kul-
landı.
'Ömür Var Asra Bedel' etk�nl�ğ�, çeş�tl� 
hed�ye ve teşekkür plaket� takd�m�n�n 
yanı sıra Aytmatov'un doğum günü anı-
sına kes�len pastanın ardından sona 
erd�.

Kırgız yazar Ceng�z Aytmatov'un doğumunun 90'ıncı yıl 
dönümü dolayısıyla Keç�ören Beled�yes� �le Kaf Yapım 
tarafından ortaklaşa düzenlenen 'Ömür Var Asra Bedel' 
�s�ml� etk�nl�k düzenled�…

TARİHTE BUGÜN
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90 ЛЕТ СО ДНЯ РОЖДЕНИЯ 
АЙТМАТОВА НЕ ЗАБЫТО
АНКАРА (Гражданская инициатива)  Зелиха Соркунлу
По случаю 90-летия со дня рождения кыргызского писателя 
Чингиза Айтматова муниципалитет Кечиёрен и Каф Япым 
совместно организовали мероприятие под названием 
«Ömür Var Asra Bedel»..

Муниципалитет Кечиёрен и 
Каф Япым совместно 
организовали юбилейный 

вечер в честь писателя Чингиза 
Айтматова под названием «Ömür Var 
Asra Bedel». В мероприятии приняли 
участие главный советник президента 
Шюкрю Каратепе, заместитель 
министра культуры и туризма Надир 
Алпаслан, бывший министр сельского 
хозяйства и сельских дел Сами Гючлю, 
мэр Кечиорена Мустафа Ак, мэр 
столичного муниципалитета 
Балыкесира Зекай Кафаоглу,   мэр 
столичного муниципалитета Бурсы 
Алинур Акташ, мэр столичного 
муниципалитета Шанлыурфа Нихат 
Чифтчи, генеральный секретарь Союза 
муниципалитетов Турции Хайреттин 
Гюнгёр, а так же посол Кыргызской 
Республики в Анкаре Ибрагим 
Джунусов, почетный консул 
Кыргызстана-Турции д-р Мустафа Курт, 
преподаватели и представители многих 
неправительственных организаций.

ПАМЯТНОЕ МЕРОПРИЯТИЕ 
АЙТМАТОВА НАЧАЛОСЬ С 
МЕРОПРИЯТИЯ ПОД НАЗВАНИЕМ 
«ÖMÜR VAR ASRA BEDEL».
Муниципалитет Кечиорена организовал 
памятное мероприятие по случаю 90-
летия со дня рождения Чингиза 
Айтматова, который представил миру 
турецкую культуру и является одним из 
самых читаемых писателей в мире 
своими шедевральными 
произведениями. Поминовение 
Айтматова, которое будет отмечаться в 
течение года в 10-ю годовщину его 
смерти, началось с мероприятия под 
названием «Ömür Var Asra Bedel».

В то время как мероприятие собрало 
многих имен из мира политики и 
бюрократии, оно также приняло многих 
местных и иностранных участников. На 
мероприятии, где делились оценками и 
идеями о Чингизе Айтматове, состоялся 
8-минутный показ документального 
фильма. На программе выступили 
главный советник президента Шюкрю 
Каратепе, заместитель министра 
культуры и туризма Надир Алпаслан, 
бывший министр сельского хозяйства и 
сельских дел Сами Гючлю, мэр 
Кечиорена Мустафа Ак, мэр столичного 
муниципалитета Балыкесира Зекай 

Кафаоглу, мэр столичного 
муниципалитета Бурса Алинур Акташ, 
мэр столичного муниципалитета 
Шанлыурчи, мэр столичного 
муниципалитета Шанлыурфа Нихат 
Чифтчи, генеральный секретарь Союза 
муниципалитетов Турции Хайреттин 
Гюнгёр и посол Кыргызской Республики 
в Анкаре Ибрагим Джунусов; Он 
говорил о кыргызском писателе 
Чингизе Айтматове со словами 
похвалы.  Мэр Кечиорена Мустафа Ак, 
получивший большую признательность 
и благодарность от участников за 
поддержку реализации организации, 
вручил награду Тюркану Шораю, 
исполнителю главного актера фильма 
«Селви Бойлум Аль Язмалым», 
написанного Чингизом Айтматовым. 
Эргин Йылмаз получил награду 
Тюркана Шорая, который не смог 
присутствовать на мероприятии из-за 
своей болезни. На мероприятии также 
было показано видео, которым 
поделился Тюркан Шорай по случаю 
дня рождения писателя.

ГЛАВНЫЙ СОВЕТНИК 
ПРЕЗИДЕНТА ШЮКРЮ КАРАТЕПЕ: 
«АЙТМАТОВ – ПИСАТЕЛЬ, 
КОТОРЫЙ ВОСХВАЛЯЕТ И 
ПРОСЛАВЛЯЕТ НАЦИЮ»
Главный советник президента Шукрю 
Каратепе отметил, что Айтматов 
повзрослел из-за бедности, страданий и 
лишений, пережитых во время войны, и 
сказал: "Необходимость устной 
культурной традиции в сочетании с 
низким уровнем грамотности дала 
возможность Айтматову послушать 
рассказы своей матери и других 
пожилых людей. Русские классики 
также оказали влияние на 
формирование его письма. Его 
произведения, которые совпадают с 
реалиями жизни и раскрывают 
социокультурную структуру общества, 
также имеют содержание, 
восхваляющее и прославляющее нацию. 
Даже если его произведения 
вымышлены, можно сказать, что у него 
реалистический стиль. Он никогда не 
упускал из виду ценности кыргызского 
народа, находя их ценными и отражая 
их в своих произведениях и 
представляя миру. Начиная с местного 
значения, он достиг универсального 
значения". 

"МИР АЙТМАТОВА - ЭТО МИР 
НАШЕГО ОБЩЕГО ПРОШЛОГО"
По словам председателя партий Ак, 
литература является одной из 
важнейших сфер, в которой культура и 
знания народов передаются будущим 
поколениям: "Произведения Айтматова 
- это бессмертные произведения, 
свидетельствующие о страданиях не 
только наших кыргызских братьев, но и 
всего тюркского мира и всего 
человечества, которые являются 
ключом к тому, чтобы оставить 
будущим поколениям более прекрасную 
жизнь. Мир Айтматова - это мир 
нашего общего прошлого, 
закодированный в истории и легендах. 
Появление новой ценности возможно 
только при правильном понимании 
ценностей. Наш президент хочет, чтобы 
мы отстаивали наши общие ценности. 

Наша программа памяти Айтматова 
также очень важна в этом контексте для 
сохранения общих ценностей. Айтматов 
- как полярная звезда в литературе. 

Чтобы эта полярная звезда осветила 
нашу страну, мы, как местные органы 
власти, обязаны всегда поддерживать 
культурные программы. Я благодарю 
всех своих друзей, которые приложили 
усилия для подготовки программы", - 
говорится в заявлении.

Мероприятие "Жизнь есть цена Асра" 
завершилось после вручения различных 
подарков и благодарственных табличек, 
а также торта, вырезанного в честь дня 
рождения Айтматова.

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ



6 Aralık 2022 
SİVİL İNSİYATİF

Ukrayna Devlet Başkanı Zelensk�y, Rus ordusunun 
saldırıları yüzünden ülkede enerj� sorunları 
yaşanmasına rağmen zafer �ç�n mücadele etmeye 
devam edecekler�n� bel�rterek, her senaryoya hazır 
olmaları gerekt�ğ�n� söyled�.

krayna Devlet Başkanı Volodimir Zelenskiy, Telegram hesabından Upaylaştığı görüntülü mesajında ulusa seslenerek, 25 Aralık'ta ülkes�nde ve 
dünya genel�nde Noel Bayramı'nı kutlayan herkes�n bayramını tebr�k ett�.

Rusya-Ukrayna savaşının devam ett�ğ�n� hatırlatan Zelensk�y, Rus ordusunun, son 
günlerde Herson kent�ne düzenled�ğ� saldırılarda s�v�ller� hedef aldığını kaydederek, 
"Her Rus kat�l�n� bulacağız." ded�.

Yıl sonuna sadece b�rkaç gün kaldığına d�kkat� çeken Zelensk�y, Rus güçler�n�n bu 
süreçte yen� saldırılar düzenleyeb�leceğ�n� savunarak, vatandaşları hava saldırılarına 
karşı d�kkatl� olmaya çağırdı.
Rus saldırıları yüzünden Ukrayna genel�nde yaşanan elektr�k kes�nt�ler�ne rağmen 
zafer �ç�n mücadele etmeye devam edecekler�n� bel�rten Zelensk�y, "Ama her 
senaryoya hazır olmalıyız." d�ye konuştu.

Kaynak:AA

Ukrayna Devlet Başkanı
Zelensk�y: Her senaryoya 
hazır olmalıyız

Президент Украины Зеленский заявил, что они 
будут продолжать бороться за победу, 
несмотря на энергетические проблемы в стране 
из-за нападений российских военных, и сказал, 
что они должны быть готовы к любому 
сценарию.

Президент Украины Владимир Зеленский обратился к народу в 
видеообращении, распространенном в его Telegram-аккаунте, поздравив 
всех, кто праздновал Рождество 25 декабря в его стране и во всем мире.
Напомнив, что российско-украинская война продолжается, Зеленский 
отметил, что российская армия в последние дни нацеливалась на мирных 
жителей в своих атаках на город Херсон, и сказал: «Мы найдем каждого 
российского убийцу». Отметив, что до конца года осталось всего несколько 
дней, Зеленский призвал граждан опасаться авиаударов, утверждая, что 
российские силы могут нанести новые удары в процессе.

Зеленский заявил, что они будут продолжать бороться за победу AMI, 
несмотря на перебои в подаче электроэнергии по всей Украине из-за 
российских атак, и сказал: "Но мы должны быть готовы к любому 
сценарию." 

Источник:А.А.

Президент Украины 
Зеленский: мы должны быть 
готовы к любому сценарию

..

Pak�stan Dış�şler� Bakanı B�laval Butto Zerdar�, 
ABD'n�n, Afgan�stan'dan terör saldırılarının 
engellenmes� amacıyla ülkes�n�n sınır güvenl�ğ�n� 
artırmak �ç�n fon sağlamaya �stekl� olduğunu söyled�.

Pak�stan: ABD, sınır güvenl�ğ�m�z� 
artırmak �ç�n fon sağlamaya �stekl�

awn gazetes�ne açıklamalarda Dbulunan Zerdar�, geçen haa 
New Jersey Senatörü ve ABD 

Senatosu Dış İl�şk�ler Kom�tes� Başkanı Bob 
Menendez ve Güney Carol�na eyalet�nden 
Cumhur�yetç� Senatör L�ndsey Graham �le 
ABD Kongres�nde görüştüğünü bel�rtt�.
Zerdar�, ABD'n�n Afgan�stan'dan terör 
saldırılarının engellenmes� amacıyla 
Pak�stan'ın sınır güvenl�ğ�n� artırmak �ç�n 
fon sağlamaya �stekl� olduğunu �fade 
ederek, Menendez ve Graham'ın, ABD'n�n 
bunun �ç�n 2023 bütçes�nde İslamabad'a 
fon sağladığını söyled�ğ�n� aktardı.
ABD Dış�şler� Bakanlığı Sözcüsü Ned Pr�ce, 

19 Aralık'ta yaptığı açıklamada, Pak�stan 
Tal�banı'nın (TTP) artan saldırılarıyla 
mücadele konusunda İslamabad'a yardıma 
hazır olduklarını söylem�şt�.

Pak�stan Tal�banı (TTP), 28 Kasım'da 
sosyal medyadan, 10 Mayıs'ta İslamabad 
yönet�m� �le başlatılan ateşkes�n sona 
erd�ğ�n� ve m�l�tanlarına ülke genel�nde 
güvenl�k güçler�ne saldırı emr� verd�ğ�n� 
açıklamıştı. Örgüt, o tar�hten �t�baren 
güvenl�k güçler�ne saldırılarını 
yoğunlaştırmıştı.
Pak�stan, TTP'y� terör örgütü kabul ed�yor.
Kaynak: AA

Министр иностранных дел Пакистана Билавал 
Бхутто Зардари заявила, что Соединенные 
Штаты готовы предоставить средства для 
повышения безопасности границ своей страны с 
целью предотвращения террористических атак из 
Афганистана.

Пакистан: США готовы предоставить
средства для повышения 
безопасности наших границ

Выступая перед газетой Dawn, Зардари 
сказал, что он встретился с сенатором от 
Нью-Джерси и председателем комитета 
по международным отношениям Сената 
США Бобом Менендесом и сенатором-
республиканцем Линдси Грэмом из 
Южной Каролины в Конгрессе США на 
прошлой неделе.
Зардари сказал, что США готовы 
предоставить финансирование для 
улучшения безопасности границ 
Пакистана, чтобы предотвратить 
террористические атаки из Афганистана, 
добавив, что Менендес и Грэм заявили, 
что США финансируют Исламабад в 
своем бюджете на 2023 год для этого.

Представитель Госдепартамента США Нед 
Прайс заявил 19 декабря, что они готовы 
помочь Исламабаду в борьбе с эскалацией 
атак пакистанских талибов (ТТП).
28 ноября пакистанские талибы (ТТП) 
объявили в социальных сетях, что режим 
прекращения огня, введенный 
администрацией Исламабада 10 мая, 
истек, и приказали своим боевикам 
атаковать силы безопасности по всей 
стране. С тех пор организация 
активизировала свои нападения на силы 
безопасности. Пакистан считает ТТП 
террористической организацией.

Источник: А.А.
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ışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, Dİsveç Dışişleri Bakanı Tobias 
Billström'le Ankara'da gerçekleş-

tirdikleri görüşmenin ardından düzenlenen 
ortak basın toplantısında konuştu.

Türkiye-İsveç-Finlandiya arasında yapılan 
üçlü mutabakat kapsamında İsveç'in attığı 
adımları ve verdiği mesajları not ettiklerini 
kaydeden Çavuşoğlu, anayasa ve yasalarda 
yapılan değişikliklerin yeni yılda yürürlüğe 
gireceğini söyledi.

Çavuşoğlu, İsveç'in savunma sanayi ürünle-
rine getirdiği kısıtlamaları kaldırdığına dair 
açıklamaların olumlu olduğuna işaret ede-
rek, "Sonuçta savunma sanayi �rmalarımız 
da her ne kadar açıklama yapsanız da bazı 
ürünleri ithal etmede henüz gerekli olumlu 
cevabı alamadılar. Yani o �rmalar da yetkili-
lerden, sizin mekanizmalarınızdan lisans 
alınması gerektiğini bize söylediler." değer-
lendirmesini yaptı.

Terör bağlantılı kişilerin iadesiyle ilgili de Ça-
vuşoğlu, "Mevkidaşımın özellikle terör örgü-
tü PYD/YPG ile aralarına mesafe koyan 
açıklamaları da önemliydi. Keza PKK ilti-
saklı bir şahsı ülkemize sınır dışı ettiler. Bun-
lar doğru yönde atılan adımlardır. Ancak 
özellikle terör iltisaklı suçluların iadesi ve 
terör varlıklarının dondurulması gibi bazı 
konularda somut bir gelişme yok. Bizim lis-
temizde olmayan bir kişinin iade edilmesini 
memnuniyetle karşıladığımızı zaten söyle-
miştik." ifadelerini kullandı.

Bir FETÖ mensubunun (Bülent Keneş) Tür-
kiye'ye iadesi talebinin İsveç'te Yargıtay tara-
fından reddedildiğini belirten Çavuşoğlu, 
şunları kaydetti:

"Bu çok olumsuz bir gelişme. Terör iltisaklı 
şahısların sınır dışı edilmeleri konusunda 
üçlü ahitnameye uygun olarak ilave adımla-
rın atılması bizim en doğal beklentimiz, 
İsveç ve Finlandiya'nın da ahitnameden 
doğan yükümlülükleridir. Üçlü ahitname hü-
kümlerine karşı FETÖ mensupları için İsveç 
bir cazibe merkezi olmaya devam ediyor, fa-
aliyetlerini devam ettiriyor. Hatta 'Oraya gi-
dersek iade de edilmeyiz dolayısıyla rahatça 
yaşarız, işlediğimiz suçlardan dolayı da 
hesap vermeyiz' anlayışıyla İsveç'i cazip bir 
ülke olarak görmeye devam ediyorlar.”

KAYNAK:AA

Dış�şler� BakanıÇavuşoğlu: 
FETÖ mensupları �ç�n 
İsveç b�r caz�be merkez�
olmaya devam ed�yor

Dış�şler� Bakanı Çavuşoğlu,
“FETÖ mensupları �ç�n İsveç b�r 
caz�be merkez� olmaya devam 
ed�yor" �fadeler�n� kullandı.

центром притяжения для
членов Террористическая
организация Фетуллаха
Гюленa (FETÖ)
Министр иностранных дел Мевлют 
Чавушоглу выступает на 
совместной пресс-конференции после 
встречи с министром иностранных 
дел Швеции Тобиасом Биллстрёмом в 
Анкаре. Отметив, что они 
отметили шаги, предпринятые 
Швецией, и послания, данные 
Швецией в рамках трехстороннего 
соглашения между Турцией, Швецией 
и Финляндией, Чавушоглу сказал, 
что поправки, внесенные в 
конституцию и законы, вступят в 
силу в новом году.

авушоглу, указывая на то, что заявления о том, что ЧШвеция сняла ограничения на продукцию 
оборонной промышленности, являются 

положительными: «В результате наши предприятия 
оборонной промышленности пока не получили 
необходимого положительного ответа на импорт 
некоторых продуктов, хотя вы делаете заявление. Другими 
словами, эти компании сказали нам, что лицензии должны 
быть получены от властей и ваших механизмов».
Что касается экстрадиции лиц, связанных с терроризмом, 
Чавушоглу сказал: «Заявления моего коллеги, особенно те, 
которые дистанцировались от террористической 
организации PYD / YPG, также были важны. Кроме того, 
они депортировали в нашу страну лицо, связанное с РПК. 
Это шаги в правильном направлении. Однако никаких 
конкретных изменений, особенно по некоторым вопросам, 
таким, как выдача преступников, связанных с 
террористами, и замораживание активов террористов 
отсутствует. Мы уже сказали, что приветствуем 
экстрадицию человека, которого нет в нашем списке", - 
сказал он.
Чавушоглу заявил, что запрос о выдаче члена FETÖ (Bülent 
Keneş) в Турцию был отклонен Кассационным судом 
Швеции, и сказал:
«Это очень негативное развитие. Мы вполне естественно 
ожидаем, что будут предприняты дополнительные шаги в 
соответствии с трехсторонним пактом о депортации лиц, 
связанных с терроризмом, и обязательствами Швеции и 
Финляндии, вытекающими из этого пакта. Швеция 
продолжает оставаться центром притяжения членов FETÖ 
против положений тройного пакта и продолжает свою 
деятельность. Фактически, они продолжают рассматривать 
Швецию как привлекательную страну с пониманием того, 
что «если мы туда поедем, нас не экстрадируют, поэтому 
мы можем жить комфортно и не будем привлечены к 
ответственности за преступления, которые мы совершили».

ИСТОЧНИК:АА

Kırgız�stan Büyükelç�s�nden
Güven Mektubu

NKARA (S�v�l İn�s�yat�f) Zel�ha Sorkunlu / Cumhurbaş-Akanı Recep Tayy�p Erdoğan, Kırgız�stan Büyükelç�s� Rus-
lan Kazakbaev'� Cumhurbaşkanlığı Küll�yes�nde kabul ett�. 

Kabulde Büyükelç� Kazakbaev, Cumhurbaşkanı Erdoğan'a güven mek-
tubunu sundu.

Kırgız�stan Büyükelç�s� Ruslan Kazakbaev, Kırgız�stan Cumhurbaş-
kanı Sadır Caparov'un Cumhurbaşkanı Erdoğan'a yen� yıl dolayısıyla 
kutlama mesajını �lett�.

Görüşmede taraflar, devletler arasındak� tar�hsel dostluk ve kardeşl�k 
�l�şk�ler�ne d�kkat çekt�. İk� devlet arasındak� �ş b�rl�ğ�n�n tüm alanların-
da daha da gel�şt�r�lmes�, gen�şlet�lmes� ve güçlend�r�lmes�n�n yolları ay-
rıntılı olarak konuştular.

Ruslan Kazakbayev, Kırgız tarafının �k� kardeş ülke arasındak� �şb�r-
l�ğ�n�n gel�ş�m�ne ve güçlend�r�lmes�ne özel önem verd�ğ�n�n altını ç�ze-
rek Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın 2023 yılında Kırgız Cumhur�yet�'n� z�-
yaret davet�n� hatırlattı.

Türk�ye Cumhur�yet� Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan, Tür-
k�ye'dek� d�plomat�k m�syonunun başlamasından ötürü Kırgız Büyü-
kelç� Ruslan Kazakbayev'e tebr�k ederek başarılar d�led�. Kırgız�stan �le 
Türk�ye arasındak� stratej�k kardeşl�k �l�şk�ler�n�n daha da gel�şt�r�lmes� 
ve güçlend�r�lmes�ne olan güven�n� d�le get�rd�.

Kazakbaev'�n eş�, çocukları ve bazı büyükelç�l�k mensuplarının Cum-
hurbaşkanı Erdoğan'a takd�m�n�n ardından hatıra fotoğrafı çekt�r�ld�.

Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan, 
Kırgız�stan Büyükelç�s� Ruslan Kazakbaev'� 
Cumhurbaşkanlığı Küll�yes�nde kabul ett�. 

Посол Кыргызстана в Турции
Казакбаев встретился с Реджепом
Тайипом Эрдоганом по случаю 
вручения верительных грамот

НКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха Соркунлу / АПрезидент Реджеп Тайип Эрдоган принял посла 
Кыргызстана Руслана Казакбаева в Президентском дворце. 

На приеме посол Казакбаев вручил президенту Эрдогану верительную 
грамоту.

Посол Кыргызстана Руслан Казакбаев передал поздравительное 
послание Президента Кыргызстана Садыра Жапарова Президенту 
Эрдогану в честь Нового года. 

В ходе встречи стороны обратили внимание на дружбу и братские 
отношения между государствами. Они подробно обсудили пути 
дальнейшего развития, расширения и укрепления сотрудничества 
между двумя государствами по всем направлениям.

Руслан Казакбаев подчеркнул, что кыргызская сторона придает 
особое значение развитию и укреплению сотрудничества между двумя 
братскими странами и напомнил о приглашении Президента Эрдогана 
посетить Кыргызскую Республику в 2023 году. 

Президент Турецкой Республики Реджеп Тайип Эрдоган поздравил 
посла Кыргызстана Руслана Казакбаева с началом дипломатической 
миссии в Турции и пожелал ему успехов. Он выразил уверенность в 
дальнейшем развитии и укреплении стратегических братских 
отношений между Кыргызстаном и Турцией. 

Жена и дети посла Казакбаева сфотографировались на память с 
президентом Турции. 

Президент Реджеп Тайип Эрдоган принял 
посла Кыргызстана Руслана Казакбаева в 
Президентском дворце. 
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ltun, Anadolu Ajansı Genel Müdürlüğündek� AAAtölye'de düzenlenen "Medyada Kadın Olmak 
Panel�"nde konuştu.

Meselen�n, medya sektöründe kadın �st�hdamı ve çalışma 
koşullarının �y�leşt�r�lmes� �le yayın �çer�kler�nde kadın 
tems�l� olduğunu söyleyen Altun, programın tanıtım afiş�nde 
yer alan Hal�de Ed�p Adıvar g�b�, tar�hte sanattan edeb�yata, 
medyadan s�yasete kadar farklı alanlarda büyük başarılara 
�mza atmış kurucu kadın aktörlerle karşılaşıldığını hatırlattı.

Altun, Adıvar'ın, Anadolu Ajansı'nın kuruluş fikr�n� 
vermes�n�n yanı sıra M�ll� Mücadele'n�n de öneml� 
kahramanlarından b�r� olduğunu bel�rtt�.
Adıvar'ın, 19 Mayıs 1919'da Fat�h'te ve 22 Mayıs'ta 
Kadıköy'de m�t�ngler düzenled�ğ�n�, özell�kle 23 Mayıs 
1919'da Sultanahmet Meydanı'ndak� m�t�ngde yaptığı 
konuşmasıyla hatırlandığını �fade eden Altun, bu m�t�ngde 
Adıvar'ın, Mehmet Em�n Yurdakul'dan sonra söz alarak 200 
b�n k�ş�l�k k�tlen�n karşısında Türk kadınının güçlü ses�n� 
ortaya koyduğunu ve �şgalc�lere net b�r çağrıda bulunduğunu 
söyled�.

Cumhurbaşkanlığı İlet�ş�m Başkanı Altun, şöyle devam ett�:
"O özgüven çok kıymetl�d�r. Hal�de Ed�p Adıvar'ın 
hatıralarını okuduğumda ben� en fazla etk�leyen hususlardan 
b�r� özgüvend�r. Özgüven�, dönem�n b�rçok kadın yazarında 
görüyoruz. B�z�m 'Medyada Kadın Olmak' �s�ml� b�r 
tartışmada her şeyden önce bu özgüven �nşasını 
konuşmamız gerek�r d�ye düşünüyorum. Mutlak suretle bu 
özgüven nasıl korunur, nasıl �nşa olunur ve nasıl sürekl� 
halde nes�lden nesle aktarılab�l�r, bunu mutlak surette 
tartışmaların merkez�nde tutmamız gerek�r d�ye 
düşünüyorum.”

“Haberc�l�k anlamında öneml� numuneler ortaya koyan 
kadın gazetec�ler oldu”
Altun, medya sektöründe kadınların �st�hdamının son 
dönemde arttığını, özell�kle son 20 yılda medya alanının 
büyümes�yle bu somut gel�şmey� hep beraber tecrübe 
ett�kler�n� kaydett�.
Panelde kadınların medyadak� çalışma koşullarının 
�y�leşt�r�lmes� konusunun b�r temel mesele olarak 
tartışılmasının önem�ne �şaret eden Altun, çalışma koşulları, 
b�r�k�mler�n sektöre yansıması ve kar�yer süreçler�n�n daha 
�ler�ye götürülmes� konusunun da ele alınması gerekt�ğ�n� 
vurguladı.

Medyada kadın yönet�c� sayısının arttırılmasının, kadın 
yönet�c� kültürünün kurumsallaşmasının sağlanması 
gerekt�ğ�n� bel�rten Altun, sözler�n� şöyle sürdürdü:
"Gerek tekn�k �çer�klerde gerek yaratıcı �çer�klerde etk�n 
şek�lde faal�yet gösteren ve yönet�c�l�k basamaklarını 
kolaylıkla çıkab�len kadınların var olduğu b�r medya 
ekos�stem�, b�z�m �ht�yacımız olan medya ekos�stem�d�r. 

İlet�ş�m Başkanı Altun:
Kadının medyadak� gücü 
ne kadar artarsa daha ad�l
toplumsal düzene ulaşma
�mkanı o kadar artar

Cumhurbaşkanlığı İlet�ş�m Başkanı 
Fahrett�n Altun, kadınların medya-
dak� gücü ve yayın �çer�kler�nde 
doğru tems�l� ne kadar artarsa daha 
ad�l b�r toplumsal düzene ulaşma 
�mkanının da o kadar artacağını
bel�rtt�.

Şöyle b�r yanılsamayla karşı karşıya kaldık uzun yıllar. 
'Medyada kadınlar bell� başlı �şler� yapab�l�r, bell� başlı 
�şler� yapamazlar. Örneğ�n, kr�z, afet, savaş haberc�l�ğ� 
söz konusu olduğunda kadınlar bu alanda varlık 
gösteremezler'. Bu yanılsamanın son dönemde ortadan 
kalkmasını tem�n eden çok başarılı performanslar 
serg�leyerek medya tar�h�m�ze haberc�l�k anlamında çok 
öneml� numuneler ortaya koyan kadın gazetec�ler oldu.”

Altun, bu kadın gazetec�ler�n savaş ve afet haberc�l�ğ�yle 
sahada başarılı �şler yaparak bu yanılgının b�r �llüzyon 
olduğunu gösterd�ğ�n� d�le get�rd�.

"Kadınların tems�l�, toplumun ad�l tems�l�d�r"
Medyada kadınların konumunun �y�leşt�r�lmes� 
konusunun üzer�nde çalışılması gerekt�ğ�ne d�kkat� 
çeken Altun, kadınların medyadak� tems�l�yle �lg�l� 
uluslararası akadem�k l�teratüre bakıldığında karşı 
karşıya kalınan kel�meler�n her şeyden önce ayrımcılık 
ve c�ns�yetç�l�k �çerd�ğ�n�, bu gerçekle yüzleş�lmes� 
gerekt�ğ�n� bel�rtt�.
Altun, "Ayrımcılığın, c�ns�yetç�l�ğ�n örtülü ya da açık 
b�r şek�lde medyadak� �çer�klerden tem�zlenmes� ve bu 
anlamda medyadak� d�l�n tem�zlenmes� son derece 
kr�t�kt�r. Önyargılar bu anlamda medyadak� yanlış ve 
eks�k kadın tems�ller�n�n en temel unsurlarından 
b�r�d�r." ded�.
Üzer�nde durulması gereken öneml� hususlardan 
b�r�n�n de gerçek kadın h�kayeler�n�n medyada çok 
daha fazla yer bulması gerekl�l�ğ� olduğunu aktaran 
Altun, kadınların özne olduğu, onların gerçek 
başarılarını yansıtan haberler�n varlığının, kadınların 
doğru tems�l�n� mümkün kılacağını vurguladı.
Altun, medyada kadın beden�n�n metalaştırılmasının ve 
t�car�leşt�r�lmes�n�n, kadın tems�l�n� sorunsallaştıran 
unsurlardan b�r� olduğuna d�kkat� çekt�.

"Ş�ddet� normalleşt�r�c�, meşrulaştırıcı yayınlar 
ötek�leşt�r�lmel�"
Kadına karşı ş�ddet haberler�ne de �şaret eden Altun, 
burada kullanılan d�le yönel�k şu görüşler� paylaştı:
"Ş�ddet� normalleşt�r�c�, meşrulaştırıcı, hafi�eşt�r�c� 
bütün yayınlar çok açık ve net şek�lde ötek�leşt�r�lmel�, 
kr�m�nal�ze ed�lmel�d�r, et�ketlenmel� ve 
yaalanmalıdır. Bu anlamda b�r ortak kültür 
gel�şt�r�lmel�d�r. Çünkü ş�ddet� büyüten unsurlardan b�r 
tanes� de belk� çok üzer�nde durmadığımız, 
tartışmadığımız meselelerden b�r� de budur, ş�ddet� 
normalleşt�r�c�, hafi�eşt�r�c� yayınlar. Kavram set� �nşa 
ed�leb�l�r, 'Kadına karşı ş�ddet haberler�nde 
kullanılmamalıdır' d�ye b�r konvans�yon oluşturulab�l�r. 
Bu konvans�yon etrafında uluslararası b�r �n�s�yat��e 
belk� kadına karşı ş�ddet haberler�n�n nasıl ele 
alınab�leceğ� ortaya konab�l�r.”

Medyada görev alan kadınların medyadak� d�le 
katkısının son derece öneml� olduğunu bel�rten Altun, 
"Nötr görünen, bünyes�nde çok c�dd� ayrıştırıcı öğeler 
barındıran pek çok �faden�n, bu anlamda ayıplanması 
da son derece öneml�." sözler�n� sarf ett�.

"Üzer�m�ze ne düşerse yapmakta kararlıyız"
Kadın ve erkeğ�n değer s�stem� �çer�s�nde b�rb�r�n� 
tamamladığı b�r kültürel geleneğe sah�p olunduğunu 
d�le get�ren Altun, Batılı b�r sömürge ve Batıcı 
bağımlılık düzen�n�n beraber�nde get�rd�ğ� değer 
s�stemler� erozyonunun, bu alanda c�dd� sorunlar 
yaşanmasına sebep olduğuna �şaret ett�.

Modernleşme sürec�ndek� �mkanlar kullanılarak, bu 
süreçle tarumar olan n�tel�kl�, olumlu özell�kler�n de 
yaşatılmasının önem�n� vurgulayan Altun, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan'ın, eğ�t�mden 
sağlığa, ekonom�den sanata, akadem�den medyaya 
kadar kadınların pek çok alanda n�tel�kl� şek�lde varlık 
göstermes� gerekt�ğ�ne �nandığını, s�yas� hayatında 
bunun �ç�n mücadele ett�ğ�n� ve kadınların toplumsal 
hayata ve s�yasete katılımı noktasında uğraş verd�ğ�n� 
söyled�.

Altun, "Kadınların medyadak� gücü ve yayın 
�çer�kler�nde kadınların doğru tems�l� ne kadar artarsa 
daha ad�l b�r toplumsal düzene ulaşma �mkanımız da o 
kadar artar. Bunun �ç�n el b�rl�ğ�yle çalışmalıyız. B�z bu 
noktada üzer�m�ze ne düşerse bunu yapmakta 
kararlıyız, her türlü fik�rler�n�ze, desteğ�n�ze, 
yönlend�rmen�ze, eleşt�r�ler�n�ze, projeler�n�ze açığız." 
d�ye konuştu.

Cumhurbaşkanlığı İlet�ş�m Başkanı Altun, Anadolu 
Ajansı'na bu öneml� panel� düzenlend�ğ� �ç�n teşekkür 
ett�.
Panele katılan, medyada görevl� kadınlar, daha sonra 
AA Ayrımcılık Hattı Ed�törü Zeynep Bayramoğlu 
moderatörlüğünde meslek� deney�mler�n� paylaştı.
KAYNAK:A
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Алтун выступил на "Панели о том, чтобы быть 
женщиной в средствах массовой информации", 
проходившей в ААТОЛИ, Генеральном 

директорате агентства Anadolu.
Алтун, который сказал, что проблема заключается в 
занятости женщин и улучшении условий труда в медиа-
секторе, а также в представительстве женщин в 
вещательном контенте, напомнила, что в истории 
встречались женщины-основательницы, добившиеся 
больших успехов в различных областях, от искусства до 
литературы, от СМИ до политики, такие как Халиде Эдип 
Адивар, которая была изображена на рекламном плакате 
программы. Так же он заявил, что Адывар был одним из 
важных героев Национальной борьбы, и высказал идею 
создания агентства Анадолу.
Он заявил, что Адывар организовал митинги в Фатихе 19 
мая 1919 года и в Кадыкёе 22 мая, и что его особенно 
помнят за его речь на митинге на площади Султанахмет 23 
мая 1919 года, и что Адывар взял слово после Мехмета 
Эмина Юрдакула и выдвинул сильный голос турецких 
женщин перед массой в 200 000 человек и сделал четкий 
призыв к захватчикам. Глава Управления по 
коммуникациям продолжил следующее:
«Эта уверенность в себе очень ценна. Когда я прочитал 
мемуары Халиде Эдипа Адывара, одним из вопросов, 
который произвел на меня наибольшее впечатление, была 
уверенность в себе. Мы видим уверенность в себе у многих 
женщин-писателей того периода. Я думаю, что в дискуссии 
под названием «Быть женщиной в средствах массовой 
информации» мы должны в первую очередь говорить об 
этом укреплении уверенности в себе. Нам абсолютно 
необходимо понять, как сохранить эту уверенность в себе, 
как ее построить и как ее можно постоянно передавать из 
поколения в поколение».

«Именно женщины-журналисты подали важный пример 
с точки зрения освещения событий»
Алтун отметил, что занятость женщин в секторе средств 
массовой информации в последнее время возросла, и что 
все они испытали это конкретное развитие вместе с ростом 
медиа-поля, особенно за последние 20 лет. Отметив 
важность обсуждения вопроса об улучшении условий 
труда женщин в средствах массовой информации в 
качестве основополагающего вопроса в группе, Алтун 
подчеркнул, что следует также рассмотреть вопрос об 
условиях труда, отражении экономии в секторе и 
дальнейшем развитии карьерных процессов.
Заявив, что число женщин-менеджеров в средствах 
массовой информации должно быть увеличено, а культура 

Глава Управления по коммуникациям Президента
Турции Фахреттин Алтун: чем больше власти у женщин
в сми, тем больше возможностей достичь более
справедливого социального порядка
Фахреттин Алтун, глава отдела коммуникаций президента, заявил, что чем больше 
женщин имеют власть в средствах массовой информации и чем точнее представлено 
в содержании публикаций, тем больше вероятность того, что они достигнут более 
справедливого социального порядка.  

женщин-менеджеров должна быть 
институционализирована, Алтун продолжил свои 
слова следующим образом:
«Медиа-экосистема, где есть женщины, которые 
эффективно работают как в техническом, так и в 
творческом контенте и которые могут легко подняться 
по ступеням управления, — это медиа-экосистема, в 
которой мы нуждаемся. Мы сталкиваемся с иллюзией 
в течение многих лет. «В средствах массовой 
информации женщины могут выполнять 
определенную работу, они не могут выполнять 
определенную работу. Например, когда дело доходит 
до кризисов, стихийных бедствий, военных 
репортажей, женщины не могут присутствовать в 
этой области». Именно женщины-журналисты 
привели очень важные примеры в нашей истории 
СМИ с точки зрения журналистики, поставив очень 
успешные выступления, которые обеспечили 
исчезновение этой иллюзии в последнее время».
Алтун заявил, что эти женщины-журналисты 
показали, что эта ошибка была иллюзией, выполняя 
успешную работу в этой области с освещением войн и 
стихийных бедствий.

«Представительство женщин является 
справедливым представительством общества»
Указав на то, что вопрос улучшения положения 
женщин в СМИ должен быть изучен, Алтун сказал, 
что при взгляде на международную академическую 
литературу о представительстве женщин в СМИ 
слова, с которыми сталкиваются в первую очередь, 
содержат дискриминацию и сексизм, и с этой 
реальностью следует столкнуться.
Фахреттин Алтун сказал: «Крайне важно очистить 
дискриминацию и сексизм от контента в средствах 
массовой информации скрытым или явным образом и 
очистить язык в средствах массовой информации в 
этом смысле. В этом смысле предрассудки являются 
одним из наиболее фундаментальных элементов 
ложных и неполных представлений о женщинах в 
средствах массовой информации».
Заявив, что одним из важных вопросов, который 
следует подчеркнуть, является необходимость того, 
чтобы реальные женские истории находили гораздо 
больше места в средствах массовой информации, 
Алтун подчеркнул, что существование новостей, 
отражающих реальные достижения женщин, в 
которых женщины являются субъектами, позволит 
правильно представлять женщин. Так же  отметил, 

что коммодификация и 
коммерциализация 
женского тела в 
средствах массовой 
информации является 
одним из элементов, 
которые 
проблематизируют 
представительство 
женщин.
«Публикации, которые 
нормализуют и 
узаконивают насилие, 
должны быть 
маргинализированы»
Указывая на новости о 
насилии в отношении 
женщин, Алтун 

поделился следующими взглядами на язык, 
используемый здесь:
«Все публикации, которые нормализуют, узаконивают 
и смягчают насилие, должны быть очень четко и ясно 
маргинализированы, криминализированы, 
маркированы и маркированы. В этом смысле должна 
развиваться общая культура. Потому что один из 
элементов, который усиливает насилие, возможно, 
является одним из вопросов, на которых мы не 
останавливаемся и не обсуждаем очень много, и 
именно публикации нормализуют и смягчают 
насилие. Можно сконструировать набор понятий, 
сформировать конвенцию о том, что «насилие в 
отношении женщин не должно использоваться в 
новостях». С помощью международной инициативы 
вокруг этой конвенции, возможно, можно 
продемонстрировать, как можно реагировать на 
новости о насилии в отношении женщин».
Заявив, что вклад женщин, работающих в средствах 
массовой информации, в язык в средствах массовой 
информации чрезвычайно важен, Алтун сказал: 
«Также чрезвычайно важно, чтобы многие 
выражения, которые кажутся нейтральными и 
содержат очень серьезные разделяющие элементы, 
осуждались в этом смысле».

«Мы полны решимости делать все, что на нас 
обрушивается»
По его словам, существует культурная традиция, в 
которой мужчины и женщины дополняют друг друга 
в рамках системы ценностей, и указал, что эрозия 
систем ценностей, вызванная западным 
колониальным и западным режимом зависимости, 
вызвала серьезные проблемы в этой области. 
Подчеркивая важность использования возможностей 
в процессе модернизации и сохранения 
квалифицированных, позитивных черт, которые были 
разрушены этим процессом, Алтун сказал, что 
президент Реджеп Тайип Эрдоган считает, что 
женщины должны иметь квалифицированное 
присутствие во многих областях от образования до 
здравоохранения, от экономики до искусства, от 
академических кругов до средств массовой 
информации, и что он борется за это в своей 
политической жизни и стремится к участию женщин в 
социальной жизни и политике.
Алтун, Глава Управления по коммуникациям 
Президента Турции поблагодарил агентство Anadolu 
за организацию этой важной дискуссии. Женщины, 
работающие в средствах массовой информации, 
которые участвовали в дискуссии, поделились своим 
профессиональным опытом под руководством Зейнеп 
Байрамоглу, редактора Линии дискриминации АА.
ИСТОЧНИК:АА



Cumhurbaşkanlığı İnsan Kaynakları Ofis� Başkanı 
Doç. Dr. Sal�m Atay, "Yazılımcı sayımız 2021'de 
yüzde 17,8 oranında artmış. Yan� ne yetenek 
kaybımız var, ne sektörde küçülme var. Öyle b�r şey 
söz konusu değ�l." ded�.
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İstanbul İnsan Kaynakları
Forumu başladı

Cumhurbaşkanlığı İnsan Kaynak-
ları Ofis� Başkanı Doç. Dr. Sal�m 
Atay, "(Türk�ye'den 30 b�n yazı-

lımcının g�tt�ğ� �dd�ası) Yazılımcı sayımız 
2021'de yüzde 17,8 oranında artmış. Yan� 
ne yetenek kaybımız var, ne sektörde kü-
çülme var. Öyle b�r şey söz konusu değ�l." 
ded�.

Cumhurbaşkanlığı İnsan Kaynakları Ofis� 
tarafından "Yen� yüzyılın yetenek merkez� 
(Talent hub of the new century)" temasıy-
la �lk� düzenlenen "İstanbul İnsan Kay-
nakları Forumu (İstanbul HR Forum)", 
İstanbul Kongre Merkez�'nde başladı.

Forumun açılışında konuşan Cumhur-
başkanlığı İnsan Kaynakları Ofis� Başkanı 
Doç. Dr. Atay, �nsan kaynakları alanında 
elde ett�kler� deney�mler� özel sektörle ol-
duğu g�b� d�ğer ülkelerle de paylaştıkları-
nı bel�rterek, geçen ay Semerkant'ta Türk 
Devletler� Teşk�latı �le e-�nsan konusunda 
�ş b�rl�ğ� anlaşmasını �mzaladıklarını b�l-
d�rd�.

Atay, modern �nsan kaynakları uygula-
malarını �çeren bütüncül s�stemler�n� sa-
dece Türk devletler� �le değ�l, talep eden 
tüm ülkelerle paylaşmaya hazır oldukları-
nı söyled�.
Gerek büyük ver�y� anal�z ederken gerek-
se araç ve yöntemler� gel�şt�r�rken �lg�l� ku-
rumlarla tam b�r �ş b�rl�ğ� �çer�s�nde hare-
ket ett�kler�n� bel�rten Atay, "Bu �lkeler ve 
�ş b�rl�ğ�n�n oluşturduğu yüksek katma de-
ğerl� projeler sonucunda ülkem�z�n uzun 
yıllardır bekled�ğ� köklü �nsan kaynakları 
reformunu başlattık." ded�.

Ülken�n genç b�r nüfusu, aynı zamanda 
yetenek kapas�tes� bulunduğunu aktaran 
Atay, dünyadak� her sektörde, her ülkede 
b�r Türk g�r�ş�mc�n�n kend�s�ne yer bul-
duğunu, rekabete dah�l olduğunu ancak 
genç yeteneklere sah�p olunmasına rağ-
men �nsan kaynakları alanında yeter�nce 
profesyonel bulunmadığını kaydett�.

Atay, �nsan kaynakları alanında profesyo-
neller�n yet�şmes�yle b�rl�kte KOBİ'ler�n 
kurumsallaşma sürec�ne, büyüme sürec�-
ne çok c�dd� katkı vereb�lecekler�n� �fade 
ett�.

“Türk�ye'den 30 b�n yazılımcının g�tt�ğ� 
�dd�aları doğru değ�l”

Bazı medya organlarında 2021 yılında 30 
b�n yazılımcının Türk�ye'den göç ett�ğ�ne 
değ�n�ld�ğ�n� bel�rten Atay, şunları kay-
dett�:

"Yazılımcı sektöründe büyümen�n yavaş-
ladığı görünüyor, şunu söylemek �ster�m; 
b�z İnsan Kaynakları Ofis� olarak bu alan-
dak� her türlü ver�ye sah�b�z ve bu hare-
ketl�l�ğ�, yetenek hareketl�l�ğ�n� �zl�yoruz. 
Baştan şunu kabul etmem�z gerek�yor; 
dünya tar�h� boyunca yetenekler, da�ma 
başka kültürlere g�d�p oralardan farklı şey-
ler� öğrenme yoluna g�tm�şlerd�r. Bu çok 
normald�r, geçm�şte oldu. O zamanın fi-
z�ksel koşulları, o zamanın ulaşım araçla-
rının yeters�zl�ğ�ne rağmen olmuştur. 
Ş�md� her şey çok mümkün. Dolayısıyla 
dünyada böyle hareketl�l�k her ülke �ç�n 
geçerl�. Yeter k� n�tel�kl� �nsan kaynağı 
olsun.”

Bu �dd�aların kes�nl�kle gerçeğ� yansıtma-
dığını vurgulayan Atay, "2021'de Avru-
pa'da yazılımcı sektöründe yüzde 7,5 b�r 
büyüme olmuş, Türk�ye'de �se yüzde 12,5 
büyüme olmuş. Yan� Avrupa'nın da çok 
daha üstünde b�r büyüme serg�lem�ş�z. 
Y�ne yazılımcı sayımız 2021'de yüzde 
17,8 oranında artmış. Yan� ne yetenek kay-
bımız var, ne sektörde küçülme var. Öyle 
b�r şey söz konusu değ�l." �fadeler�n� kul-
landı.

"Önce �nsanı kazanmak, gel�şt�rmek �ç�n 
var gücümüzle çalışıyoruz”
ASELSAN Yönet�m Kurulu Başkanı ve 
Genel Müdürü Prof. Dr. Haluk Görgün 
de "�nsan odaklı kalkınmayı" b�r görev ve 
v�zyon olarak ben�msed�kler�n� söyled�.

Son b�rkaç yıldır Türk�ye genel�nde �nsan 
kaynağı yönet�m� konusunda felsefik de-
ğ�ş�mler olduğunu bel�rten Görgün, 
"İnsan kaynaklarının, kurumlarda salt b�r 
çalışan destek b�r�m� olarak konumlandı-
rıldığı operasyonel bakış açısından strate-
j�k sev�yeye dönüştürme çabalarını yakın-
dan tak�p d�yoruz." ded�.
Görgün, �şten önce, �nsanı kalkındırmayı 
hedefleyen, �nsanı merkeze alan b�r �nsan 
kıymet� yönet�m�n�n artık dünyanın önde 

gelen ş�rketler�n�n de temel stratej�s� hal�-
ne geld�ğ�n� aktararak, şunları kaydett�:

"Özell�kle son yıllarda tüm dünyayı etk�-
leyen gel�şmeler �nsanın kaynaktan kıy-
mete dönüşümünü de herkes tarafından 
öncel�kl� hale get�rd�. İnsanın hayaller�, 
hedefler�, beklent�ler�, �ht�yaçları ve has-
sas�yetler� olması onların sadece kaynak 
olarak algılanmasının büyük b�r yanılgı 
olduğunu da göster�yor b�zlere. Bu nokta-
dan hareketle �nsan kıymet� yönet�m�, 
artık ş�rketler�n, kurumların ve devletle-
r�n gelecekler�n� bel�rleyen temel yakla-
şımlar hal�ne geld�. Devlet�m�z�n b�ze gös-
terd�ğ� v�zyon, kararlı duruş ve güven sa-

yes�nde bugün ülkem�z�n en n�tel�kl� te-
s�sler�ne, ülkem�z�n en n�tel�kl� �nsan kıy-
met�n� yerleşt�rerek dünyada oyun değ�ş-
t�r�c� güce kavuştuk. B�zler de bu gel�ş�m� 
desteklemek, önce �nsanı kazanmak, ge-
l�şt�rmek �ç�n var gücümüzle çalışıyoruz."
"Özbek�stan Taşkent'te Olmazor G�r�ş�m-
c�l�k Merkez�'nde b�r ofis açmak üzere söz-
leşmem�z� �mzaladık”

Prof. Dr. Haluk Görgün, gençler�n farkın-
dalıklarını arttırma ve onlara yen� �mkan-
lar sunma amacıyla gerçekleşt�r�len tüm 
yurt �ç� ve yurt dışı kar�yer fuarlarında 
yer aldıklarını bel�rterek, "Hatta bu fuar-

ların b�r ürünü olarak Özbek�stan Taş-
kent'te Olmazor G�r�ş�mc�l�k Merkez�'nde 
b�r ofis açmak üzere sözleşmem�z� �mza-
ladık. Yeteneğ� yer�nde keşfetme ve �st�h-
dam sağlama konusunda çok güzel b�r 
başlangıç olacağına �nanıyoruz." d�ye ko-
nuştu.

İnsan odaklı büyümen�n en temel vurgu 
olduğunun farkında olduklarını, bunun 
�ç�n b�rçok proje gel�şt�rd�kler�n� anlatan 
Görgün, kend� �çler�nde oluşturdukları 
b�rçok uygulama model�n�n kend� çalı-
şanlarının ortaya koyduğu yaklaşımlarla 
ortaya çıktığını söyled�.

"Kamu personel�n�n kapas�tes�n�n artı-
rılmasına yönel�k çalışmalarımızı hız-
landıracağız”

Türk Devletler� Teşk�latı (TDT) Genel 
Sekreter� Kubanıçbek Ömüral�yev �se 
Cumhurbaşkanlığı İnsan Kaynakları Ofis� 
�le yakın zamanda �nsan kaynakları ala-
nında �ş b�rl�ğ�ne başladıklarını, �lk top-
lantıyı TDT üyes� ve gözlemc� ülkeler�n �l-
g�l� kurumlarının başkanları ve akade-
m�syenler�n katılımıyla İstanbul'da ger-
çekleşt�rd�kler�n� b�ld�rd�.

Ömüral�yev, "Öncel�kl� �ş b�rl�ğ� alanları-
mızdan b�r�, üye ve gözlemc� devletler ara-
sında �nsan kaynaklarının ve kurumsal ka-
pas�teler�n gel�şt�r�lmes�d�r. Çalışmaları-
mız, kamu kurumlarının meslek� becer�-
ler�n� gel�şt�rmey�, ülkeler�m�z�n �y� yöne-
t�m ve kamu h�zmet� sunma konusunda-
k� kurumsal kapas�tes�n� güçlend�rmey� 
amaçlamaktadır. Aynı zamanda bu yen� 
adımlarla üye ülkeler�m�z�n kamu sektör-
ler�n�n b�rb�r�yle daha uyumlu hareket et-
mes� ve kamu personel�n�n kapas�tes�n�n 
artırılmasına yönel�k çalışmalarımızı hız-
landıracağız." �fadeler�n� kullandı.

Kaynak:AA
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Доцент д-р Салим Атай, глава Президентского 
управления кадров, сказал: «Число разработчиков 
программного обеспечения (утверждающих, что 
30 тысяч разработчиков программного 
обеспечения из Турции ушли) увеличилось на 17,8 
процента в 2021 году. Другими словами, у нас нет 
потери талантов, и нет сокращения в секторе. 
Это не так».

Стартует Стамбульский форум
по человеческим ресурсам

В Стамбульском конгресс-
центре стартовал «Стамбу-
льский HR-форум», впервые 

организованный Управлением кадров 
Президента на тему «Центр талантов 
нового века». Выступая на открытии 
форума, доцент д-р Атай, глава 
Управления людских ресурсов при 
Президенте, заявил, что они подели-
лись своим опытом в области людских 
ресурсов с другими странами, а также 
с частным сектором, и сообщили, что 
они подписали соглашение о сотруд-
ничестве по вопросам электронного 
человека с Организацией тюркских 
государств в Самарканде в прошлом 
месяце.
Атай сказал, что они готовы поделить-
ся своими целостными системами, 
включая современные кадровые 
практики, не только с тюркскими 
государствами, но и со всеми страна-
ми, которые об этом просят. Заявив, 
что они действуют в полном сотруд-
ничестве с соответствующими инсти-
тутами, анализируя большие данные и 
разрабатывая инструменты и методы, 
Атай сказал: «В результате этих 
принципов и проектов с высокой 
добавленной стоимостью, созданных 
сотрудничеством, мы инициировали 
радикальную реформу человеческих 
ресурсов, которую наша страна ждала 
много лет».
Заявив, что в стране есть молодое 
население и таланты одновременно, 
Атай сказал, что турецкий предпри-
ниматель нашел для себя место в 
каждом секторе и каждой стране 
мира, что он включен в конкурс, но 
что, хотя у него есть молодые таланты, 
не хватает профессионалов в области 
человеческих ресурсов. А так же он  
заявил, что благодаря подготовке 
специалистов в области людских 
ресурсов МСП могут внести очень 
серьезный вклад в процесс институ-
ционализации и процесс роста.
«Утверждения о том, что 30 000 
разработчиков программного 
обеспечения из Турции ушли, не 
соответствуют действительности»
Заявив, что некоторые СМИ упомяну-
ли, что 30 тысяч разработчиков 
программного обеспечения мигриро-
вали из Турции в 2021 году, Атай 
сказал:
«Похоже, что рост в секторе програм-
много обеспечения замедляется, я 

хотел бы сказать, что; Как Управление 
людских ресурсов, у нас есть все виды 
данных в этой области, и мы следим за 
этой мобильностью, мобильностью 
талантов. Мы должны принять это с 
самого начала; На протяжении всей 
истории мира таланты всегда уходили 
в другие культуры и учились у них 
разным вещам. Это очень нормально, 
это происходило в прошлом. Теперь 
все очень возможно. Поэтому такая 
мобильность действительна для 
каждой страны мира. До тех пор, пока 
есть квалифицированные человечес-
кие ресурсы».
Подчеркнув, что эти утверждения 
определенно не отражают правду, он 
добавил что: «В 2021 году наблюдался 
7,5-процентный рост в секторе разра-
ботчиков программного обеспечения 
в Европе и 12,5-процентный рост в 
Турции. Другими словами, мы показа-
ли рост намного выше, чем Европа. 
Опять же, число разработчиков 
программного обеспечения увеличи-
лось на 17,8 процента в 2021 году. 
Другими словами, у нас нет потери 
талантов, и нет сокращения в секторе. 
Такого нет".

«Мы работаем изо всех сил, чтобы в 
первую очередь завоевывать и 
развивать людей»
Председатель и генеральный директор 
ASELSAN профессор д-р Халук 
Гёргюн сказал, что они приняли 
«ориентированное на человека разви-
тие» как обязанность и видение. 
Заявив, что за последние несколько 
лет в управлении человеческими 
ресурсами по всей Турции произошли 
философские изменения, Гёргюн 
сказал: «Мы внимательно следим за 
усилиями по преобразованию челове-
ческих ресурсов с оперативной точки 
зрения, где они позиционируются как 

простая единица поддержки сотруд-
ников в учреждениях, на стратегичес-
кий уровень».
Гёргюн заявил, что управление челове-
ческими активами, которое направле-
но на развитие людей и ставит людей 
в центр перед работой, теперь стало 
основной стратегией ведущих миро-
вых компаний, и сказал: 
«Особенно в последние годы события, 
которые затрагивают весь мир, 
сделали превращение людей из 
ресурсов в ценность приоритетом для 
всех. Тот факт, что у людей есть 
мечты, цели, ожидания, потребности 
и чувствительность, показывает нам, 
что было бы большой ошибкой 
воспринимать их только как ресурсы. 
С этой точки зрения управление 
человеческими активами стало 
базовым подходом, определяющим 
будущее компаний, институтов и 
государств. Благодаря дальновиднос-
ти, решительной позиции и доверию, 
проявленному к нам нашим госуда-
рством, сегодня мы достигли револю-
ционной силы в мире, поместив 
самую квалифицированную челове-
ческую ценность нашей страны в 

самые квалифицированные объекты 
нашей страны. Мы работаем изо всех 
сил, чтобы поддержать это развитие, 
завоевать людей в первую очередь, 
развить их».
«Мы подписали договор об откры-
тии офиса в Центре предпринимат-
ельства «Олмазор» в Ташкенте, 
Узбекистан»
Профессор д-р Халук Гёргюн заявил, 
что они принимали участие во всех 
отечественных и международных 
ярмарках вакансий, проводимых с 
целью повышения осведомленности 
молодых людей и предоставления им 
новых возможностей, и сказал: «Мы 

даже подписали наш контракт на 
открытие офиса в Центре предприни-
мательства «Олмазор» в Ташкенте, 
Узбекистан, в качестве продукта этих 
ярмарок. Мы считаем, что это будет 
очень хорошее начало с точки зрения 
обнаружения талантов на месте и 
обеспечения занятости». Объясняя, 
что они знают, что ориентированный 
на человека рост является самым 
основным акцентом и что они разра-
ботали много проектов для этого, 
Гёргюн сказал, что многие модели 
приложений, которые они создали 
внутри себя, появились с подходами, 
выдвинутыми их собственными 
сотрудниками.
«Мы ускорим наши усилия по 
увеличению потенциала госуда-
рственных кадров»
Генеральный секретарь Организации 
тюркских государств (ТДТ) Кубаныч-
бек Омюралиев заявил, что недавно 
они начали сотрудничество с Управле-
нием кадров Президента в области 
людских ресурсов, и что они провели 
первую встречу в Стамбуле с участием 
руководителей соответствующих 
учреждений стран-членов И стран-
наблюдателей И академиков.

«Одним из наших приоритетных 
направлений сотрудничества является 
развитие человеческих ресурсов и 
институционального потенциала 
между государствами-членами и 
государствами-наблюдателями. Наша 
работа направлена на повышение 
профессиональных навыков госуда-
рственных учреждений, укрепление 
институционального потенциала 
наших стран для обеспечения надле-
жащего управления и государствен-
ных услуг. В то же время этими 
новыми шагами мы активизируем 
наши усилия по обеспечению того, 
чтобы государственные сектора 
наших стран-членов действовали 
более гармонично друг с другом и по 
повышению потенциала госуда-
рственных кадров».
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Suud� Arab�stan'ın başkent� R�yad'da düzenlenen Ç�n-Arap Ülkeler� Z�rves�'nden Ç�n'�n, "Kuşak ve Yol 
G�r�ş�m�'n�n desteklenmes�, tara�ar arasında ortaklığın pek�şt�r�lmes� ve b�r sonrak� z�rven�n Pek�n'de 
düzenlenmes�" kararı çıktı.

о сообщению саудовского информационного Пагентства SPA, было опубликовано заключи-
тельное заявление саммита, который прошел 

сегодня при широком участии председателя КНР Си 
Цзиньпина, а также лидеров арабских стран.

В тексте под названием «Эр-Риядская декларация» 
достигнут консенсус между Китаем и арабскими 
странами по углублению сотрудничества в различных 
областях и укреплению стратегического партнерства.
В декларации подчеркивалась важность обеспечения 
устойчивого развития и участия в инициативе «Один 
пояс, один путь» и указывалось, что это создаст 
многообещающие возможности.

Акцент на региональных и международных кризисах
В заявлении было отмечено, что палестинский вопрос 
является главным вопросом Ближнего Востока и что 
необходимо найти справедливое и постоянное реше-
ние этой проблемы на основе модели решения двух 
государств.

В декларации говорилось о необходимости совместных 
действий на международном и региональном уровне 
для поиска решения кризисов в Сирии, Ливии и 
Йемене, Ливане, Сомали и Судане; также отмечено 
поддержать его усилия по обеспечению стабильности, 
развития и борьбе с терроризмом.

Была подчеркнута важность сотрудничества
В декларации, в которой подчеркивалась важность 
сотрудничества в различных областях между Китаем и 
арабскими странами, было решено поддерживать 
инициативы по борьбе с изменением климата и 
реализации зеленого развития.

В декларации, в которой говорилось, что международ-
ное сотрудничество в области прав человека должно 
основываться на принципе взаимного уважения, 
указывалось, что политизация вопросов прав человека 
и использование их в качестве инструмента давления 
на государства и вмешательства во внутренние дела 
были отклонены.

В заявлении говорилось, что вмешательство во внут-
ренние дела стран отвергается под предлогом «защиты 
демократии» и что будет соблюдаться принцип «Тай-
вань является неотъемлемой частью территории 
Китая».

В заявлении отмечается, что Пекин принял решение о 
проведении следующего саммита, но дата саммита 
будет объявлена в   результате консультаций между 
сторонами.

Источник: АА

Suud� Arab�stan haber ajansı SPA'ya göre, Ç�n Devlet Başkanı 
Ş� C�np�ng'�n yanı sıra Arap ülkeler�nden l�derler�n gen�ş katı-
lımıyla bugün düzenlenen z�rven�n kapanış b�ld�r�s� yayınlan-
dı.

"R�yad B�ld�r�s�" �sm�n� taşıyan met�nde Ç�n �le Arap ülkeler� 
arasında farklı alanlarda �şb�rl�ğ�n� der�nleşt�rme ve stratej�k or-
taklığı pek�şt�rme konusunda görüş b�rl�ğ� sağlandı.

B�ld�r�de, sürdürüleb�l�r kalkınmanın gerçekleşmes� ve "Kuşak 
ve Yol G�r�ş�m�"ne ortak olunmasının önem� vurgulandı ve 
bunun umut vadeden fırsatlar doğuracağı �fade ed�ld�.

Bölgesel ve uluslararası kr�zlere vurgu
B�ld�r�de, F�l�st�n meseles�n�n Orta Doğu'nun temel meseles� ol-
duğu ve bu soruna �k� devletl� çözüm model�ne b�naen ad�l ve 
kalıcı çözüm bulunması gerekt�ğ� kayded�ld�.

Sur�ye, L�bya ve Yemen'de yaşanan kr�zlere çözüm bulmak �ç�n 
uluslararası ve bölgesel düzeyde ortak hareket ed�lmes� gerekt�-
ğ�ne değ�n�len b�ld�r�de, Lübnan, Somal� ve Sudan'ın; �st�krarın 
sağlanması, kalkınma ve terörle mücadelede harcadığı çabanın 
da desteklenmes� �stend�.

İşb�rl�ğ�n�n önem� vurgulandı
Ç�n ve Arap ülkeler� arasında farklı alanlarda �şb�rl�ğ�n�n öne-
m�ne değ�n�len b�ld�r�de, �kl�m değ�ş�kl�ğ�yle mücadelen�n ve 
yeş�l kalkınmanın gerçekleşmes�ne yönel�k g�r�ş�mler�n destek-
lenmes�ne karar ver�ld�.
İnsan hakları alanındak� uluslararası �şb�rl�ğ�n�n karşılıklı saygı 
�lkes�ne dayanması gerekt�ğ� bel�rt�len b�ld�r�de, �nsan hakları 
meseleler�n�n s�yasallaştırılması ve devletler üzer�nde baskı kur-
mak ve �ç�şler�ne karışmak �ç�n b�r araç olarak kullanılmasının 
redded�ld�ğ� d�le get�r�ld�.

B�ld�r�de, "demokras�n�n korunması" bahanes�yle ülkeler�n 
�ç�şler�ne karışılmasının redded�ld�ğ�, "Tayvan'ın Ç�n toprakla-
rının ayrılmaz b�r parçası olduğu" �lkes�ne de bağlı kalınacağı 
bel�rt�ld�.
B�ld�r�de, b�r sonrak� z�rveye Pek�n'�n ev sah�pl�ğ� yapmasına 
karar ver�ld�ğ� ancak z�rve tar�h�n�n, taraflar arasında yapılacak 
�st�şareler sonucunda açıklanacağı kayded�ld�.
KAYNAK:AA

Suud� Arab�stan'dak� Ç�n-Arap Ülkeler� 
Z�rves�'nde ortaklığı güçlend�rme' kararı alındı

На саммите китайско-арабских стран, состоявшемся в 
столице Саудовской Аравии Эр-Рияде, прозвучало решение 
Китая "поддержать инициативу "Один пояс, один путь", 
укрепить партнерство между сторонами и провести 
следующий саммит в Пекине".

На саммите Китай-арабские страны 
в Саудовской Аравии было принято 
решение «укрепить партнерство».
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В письменном заявлении, 
сделанном Ассоциацией 
заключенных по случаю 10 

декабря, Всемирного дня прав 
человека, была дана информация о 
палестинцах в израильских тюрьмах.

В заявлении указывалось, что 
Израиль задержал 6500 палестинцев, 
из которых 811 детей и 153 
женщины, с начала года часть из них 
была освобождена, а часть 
арестована.

В сообщении говорится, что с начала 
года принято решение об 
"административном задержании" в 
отношении 2 тысяч 134 человек. В 
настоящее время в 23 израильских 
тюрьмах, следственных изоляторах 
содержится 4700 палестинцев. Из них 
34 женщины, 150 детей и 835 
находятся под административным 
арестом. 

Старейшие заключенные отсидели 
в тюрьме почти 40 лет

Кроме того, в заявлении 
указывалось, что 25 заключенных 
находились в израильских тюрьмах с 
момента подписания Соглашения 
Осло между Тель-Авивом и 
Организацией освобождения 
Палестины (ООП) в 1993 году, и 

самыми старшими из них являются 
палестинцы по имени Керим Юнус и 
Махир Юнуса, которые постоянно 
находятся в тюрьме с 1983 года.

В заявлении сообщалось, что в 
израильских тюрьмах находится 600 
палестинских заключенных, 24 из 
них больны раком, а тела 10 умерших 
в тюрьмах палестинцев до сих пор не 
доставлены.

Израильская практика

«административного задержания»

Практика «административного 
задержания» означает, что Израиль 

без предъявления обвинений 
удерживает палестинцев на 
оккупированных территориях. 
Палестинцы могут быть заключены в 
тюрьму на срок до 6 месяцев без 
ознакомления с выдвинутыми 
против них обвинениями и без права 
защищать себя.
По истечении этого срока срок 
содержания под стражей палестинца, 
который передан в военный суд, но 
не знает о предъявленных 
обвинениях, может быть повторно 
продлен до 5 лет.

Источник: АА

Израиль задержал 6500
палестинцев с начала
года
Ассоциация палестинских заключенных 
сообщила, что в 2022 году Израиль задержал 
6500 палестинцев, включая женщин и детей.

s�rler Cem�yet�'nden 10 Aralık EDünya İnsan Hakları Günü 
münasebet�yle yapılan yazılı 

açıklamada, İsra�l hap�shaneler�ndek� 
F�l�st�nl�ler hakkında b�lg� ver�ld�.

Açıklamada, İsra�l'�n yıl başından bu yana 
811'� çocuk, 153'ü kadın olmak üzere 6 b�n 
500 F�l�st�nl�y� gözaltına aldığı, bunlardan 
bazılarının serbest bırakıldığı, bazılarının 
tutuklandığı bel�rt�ld�.

Yıl başından bu yana 2 b�n 134 k�ş� 
hakkında "�dar� tutukluluk" kararı alındığı 
aktarılan açıklamada, "Hâl� hazırda, 
İsra�l'�n 23 hap�shane, gözaltı ve 
soruşturma merkez�nde 4 b�n 700 F�l�st�nl� 
bulunuyor. Bunlardan 34'ü kadın, 150's� 
çocuk, 835'� �se �dar� tutuklu." �fadeler� 
kullanıldı.

En esk� mahkumlar yaklaşık 40 yıldır 
cezaev�nde

Ayrıca 25 mahkumun, 1993'te Tel Av�v �le 
F�l�st�n Kurtuluş Örgütü (FKÖ) arasında 
�mzalanan Oslo Anlaşması önces�nden 
ber� İsra�l hap�shaneler�nde bulunduğu 
aktarılan açıklamada, bunların en 

esk�ler�n�n 1983'ten ber� aralıksız 
cezaev�nde bulunan Ker�m Yunus �le 
Mah�r Yunus �s�ml� F�l�st�nl�ler olduğu 
kayded�ld�.

İsra�l hap�shaneler�nde F�l�st�nl� 600 hasta 
tutuklu bulunduğu b�ld�r�len açıklamada, 
bunlardan 24'ünün kanser olduğu, 
cezaevler�nde ölen 10 F�l�st�nl�n�n 
naaşlarının �se hâlâ tesl�m ed�lmed�ğ� 
vurgulandı.

İsra�l'�n "�dar� tutukluluk" uygulaması
"İdar� tutukluluk" uygulaması, İsra�l'�n, �şgal 
ett�ğ� topraklardak� F�l�st�nl�ler�, h�çb�r 
suçlama yönelt�lmeks�z�n tutuklaması 
anlamına gel�yor. F�l�st�nl�ler, haklarındak� 
suçlamayı öğrenemeden ve kend�ler�n� 
savunma hakkından mahrum şek�lde 6 aya 
kadar hapse atılab�l�yor.

Bu süreden sonra asker� mahkemeye sevk 
ed�len ancak suçlamalardan habers�z b�r 
F�l�st�nl�n�n tutukluluk süres� 5 yıla kadar 
defalarca uzatılab�l�yor.

KAYNAK:AA

İsra�l yıl başından bu
yana 6 b�n 500 F�l�st�nl�y�
gözaltına aldı
F�l�st�n Es�rler Cem�yet�, İsra�l'�n 2022 yılında 
aralarında kadın ve çocukların da olduğu 6 b�n 
500 F�l�st�nl�y� gözaltına aldığını b�ld�rd�.

YOZGAT ABONE İL TEMSİLCİSİ     
Ramazan  ÇEVİK

BOSNA-HERSEK ABONE TEMSİLCİSİ   
Hasan  Emre  BOZKURT

UKRAYNA  ABONE  TEMSİLCİSİ   
Özgün  ŞENCAN

HUKUK DANIŞMANI  
Av. Nesl�han DURAN KOCAKAYA

Av.  Doğukan KOZAN
Av. Faruk EVİRGEN

 Av . Ker�m ÖZTÜRK 
Av.  Na �le ŞEKER

Av.Hal�l PAŞAYİĞİT

TERCÜME 
Asel TAGAİ KYZY

    SAYFA TA SARIM
Esra CAN APAYDIN

BASKI 
Klasmat Matbaacılık  Ltd. Şt�.  

İved�k OSB Matbaacılar San. S�t. 
1515. Sok.  No: 12 Yen�mahalle/
ANKARA Tel : (0312) 395 14 92

DAĞITIM  / AMADE AJANS   
WEB TASARIM / Can BAŞKAN

ADRES  
Ayvalı Mahalles� 159. Cadde 

Kayra Apt. No: 9/6 
AYVALI - KEÇİÖREN- 
ANKARA/TÜRKİYE

Tel: +(90 312) 446 37 34 

e-ma�l:s�v�l�n�s�yat�fgazetes�@gma�l.com

us�gazetes�@hotma�l.com

WWW.gazetes�v�l�n�s�yat�f.com

WWW.baskentplatformu.com

Uluslararası S�v�l İn�s�yat�f Gazetes� 
yaygın sürel� aylık  b�r yayındır. 

Uluslararası S�v�l İn�s�yat�f Gazetes� 
yayımlanan haber, yazı, res�m ve 

fotoğrafarın FSEK ve Basın 
Kanunu’ndan kaynaklanan her türlü 

hakları USTSEM TELEVİZYON  
GAZETECİLİK BASIN YAYIN 

SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ.’ ne a�tt�r. 
İz�n alınmaksızın, kaynak göster�lerek 

dah� �kt�bas ed�lemez.

İSTİHBARAT ŞEFİ  
Hasan Sal�h KURT

HABER ŞEFİ
Soner ÜLKER

SAYFA EDİTÖRÜ 
Berke ŞAHİN

HABER MUHABİRİ  
Feth� DURAN 

MERVE ALTIN

FOTO MUHABİRİ  

Samet SORKUNLU 

 Kenan OKUR 

Mustafa UYSAL

RESİM EDİTÖRÜ 
Abdullah ÜLGER

GAZETESİ
İMTİYAZ SAHİBİ

USTSEM TELEVİZYON  GAZETECİLİK 
BASIN YAYIN SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ. 

ADINA
ATİLLAHAN KURT 

YAYIN TÜRÜ : YAYGIN SÜRELİ YAYIN 
SÜRESİ: AYLIK

YAYIN DİLİ: TÜRKÇE-RUSCA

SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ 
Zel�ha  SORKUNLU

GENEL YAYIN YÖNETMENİ 
Uğur Han KURT

HABER MÜDÜRÜ
İbrah�m Hal�l Can

YAYIN KOORDİNATÖRÜ
          Hal�l TIKTIK

YAZAR
MURAT BAHADIR AKKOYUNLU
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Belç�ka'nın yüksek t�rajlı gazeteler�nden 
Le So�r ve Knack'ta yer alan haberlere 
göre, Belç�ka Federal Savcılığı gün �çe-

r�s�nde 16 eve baskın yaptı.
Bunun sonucunda AP Başkan Yardımcısı, 
AP'dek� Sosyal�stler ve Demokratlar İler�c� İtt�-
fakı (S&D) ve Yunan muhalefet part�s� PASOK 
üyes� Eva Ka�l� �le 3 k�ş� daha gözaltına alındı.

Gözaltına alınanlar arasında S&D'n�n esk� İtal-
yan m�lletvek�l� ve İtalyan Art�culo Uno Part�s� 
üyes� P�er-Anton�o Panzer� de bulunuyor.
Pol�s, Panzer� �le b�rl�kte 600 b�n avro kadar 
nak�t paraya el koydu.

S&D Grubu'nun açıklaması
Haberler üzer�ne S&D Grubu web s�tes� üze-
r�nden şu açıklamayı yaptı:
"Avrupa kurumlarındak� yolsuzluk �dd�aları 
karşısında dehşete düştük. S&D Grubu yolsuz-
luğa tolerans gösterm�yor. Kapsamlı b�r soruş-
turmayı �lk önce b�z destekl�yoruz. Tüm soruş-
turma makamlarıyla tam b�r �şb�rl�ğ� yapacağız. 
Bu ruhla, devam eden adl� �şlemler hakkında 
kamuya açık b�r şek�lde yorum yapmayacağız.”

Grubun açıklamasında ayrıca "İdd�aların c�dd�-
yet� göz önüne alındığında, yetk�l� makamlar �l-
g�l� b�lg� ve açıklamayı sağlayana kadar, başta 
v�ze serbest�s� ve planlanan z�yaretler olmak 
üzere Körfez ülkeler� �le �lg�l� tüm dosyaların ve 
genel kurul oylarının askıya alınmasını talep 
ed�yoruz." �fadeler� yer aldı.
PASOK'tan �hraç ed�ld�
Öte yandan Yunan medyasında yer alan haber-
lere göre PASOK, Ka�l�'n�n part�den �hraç ed�l-
d�ğ�n� duyurdu.

PASOK'un açıklamasında "Son gel�şmeler ve 
Belç�ka makamlarının Avrupalı yetk�l�ler�n yol-
suzluğuna �l�şk�n soruşturmasının ardından, 
PASOK M�lletvek�l� Eva Ka�l�, PASOK Genel 
Başkanı N�kos Androulak�s'�n kararıyla part�-
den �hraç ed�ld�." �fadeler� kullanıldı.

Belç�ka Federal Savcılığından yapılan açıkla-
mada, �sm� ver�lmeyen b�r Körfez ülkes�n�n b�r-
kaç aydır AP'n�n kararlarını etk�lemek amacıy-
la AP'de stratej�k konumdak� k�ş�lere büyük 
m�ktarda nak�t para verd�ğ�, madd� değer� yük-
sek hed�yeler tekl�f ett�ğ�nden şüphelen�ld�ğ� du-
yurulmuştu.

Açıklamada bugün �çer�s�nde yapılan arama-
larda toplam 600 b�n avro değer�nde nak�t, b�l-
g�sayar ek�pmanı ve cep telefonu ele geç�r�ld�ğ� 
�fade ed�lm�şt�.
AP'den henüz b�r açıklama yapılmadı.

KAYNAK:AA

Avrupa Parlamentosu (AP) 
Başkan Yardımcısı Eva 
Ka�l�'n�n Belç�ka Federal Sav-
cılığının yürüttüğü yolsuzluk 
soruşturması kapsamında gö-
zaltına alındığı b�ld�r�ld�.

Avrupa Parlamentosu Başkan Yardımcısı
Ka�l� yolsuzluk �dd�asıyla  gözaltına alındı

AİHM, Fransa'yı 
mahkum ett�

İHM, dün verd�ğ� kararda, 3 sığınmacı a�len�n ac�l ba-Arınma talepler�n�n d�kkate almayan Fransa'nın, Avrupa 
İnsan Hakları Sözleşmes�'n�n ad�l yargılanma hakkına 

�l�şk�n 6. maddes�n�n 1. fıkrasını �hlal ett�ğ�ne hükmett�.
Mahkeme, Fransa'nın 3 a�leye ayrı ayrı 5 b�n avro ve mahkeme 
masrafları �ç�n toplam 7 b�n 150 avro ödemes�ne karar verd�. İk�s� 
Kongolu, b�r� Gürcü toplam 3 a�le, sığınma taleb�yle 2018'de 
Fransa'ya gelm�şt�.

Ülken�n güney�ndek� Haute-Garonne Val�l�ğ�, 3 a�leye sığınma 
hakkı verm�ş ancak barınma talepler�ne karşılık vermem�şt�. 
Bunun üzer�ne, 3 a�le Toulouse mahkemes�ne ayrı ayrı başvur-
muştu. Toulouse mahkemes�, sığınmacılara kalacak yer konusun-
da yardımcı olunmasına karar verm�ş, ancak Haute-Garonne Va-
l�l�ğ� kararı yer�ne get�rmem�şt�.

AİHM'�n 2018'de aldığı geç�c� kararın akab�nde, 3 a�len�n barın-
ma talepler� yer�ne get�r�lm�şt�.
KAYNAK:AA

Avrupa İnsan Hakları Mahkemes� (AİHM), 
3 sığınmacı a�len�n barınma talepler�n�n 
zamanında yer�ne get�r�lmemes�ne �l�şk�n 
dün verd�ğ� kararla Fransa'yı suçlu buldu.

Европейский суд по правам человека 
(ЕСПЧ) оштрафовал Францию за то, 
что в 2018 году в Тулузе она не 
предоставила убежища беженцам

СПЧ постановил, что Франция, которая не приняла Ево внимание срочные требования убежища для 3 
семей беженцев, нарушила 1-й пункт статьи 6 

Европейской конвенции о правах человека в отношении 
права на справедливое судебное разбирательство.
Суд постановил, что Франция выплатит 3 семьям по 5 тысяч 
евро отдельно и в общей сложности 7 150 евро на судебные 
издержки.
В 2018 году во Францию с просьбой о предоставлении 
убежища обратились 3 семьи, две из Конго и одна из Грузии.

Префектура Верхняя Гаронна на юге страны предоставила 
право на проживание 3 семьям, но не ответила на их просьбу 
о предоставлении жилья.
В ответ 3 семьи обратились отдельно в суд Тулузы. Суд 
Тулузы постановил, что просителям убежища будет оказана 
помощь в размещении, однако мухафаза Верхняя Гаронна не 
выполнила это решение.
После временного решения, принятого ЕСПЧ в 2018 году, 
требования 3 семей о предоставлении жилья были 
удовлетворены.
ИСТОЧНИК:А.А.

Европейский суд по
правам человека (ЕСПЧ)
оштрафовал Францию

Вице-президент 
Европарламента Кайли 
задержан по обвинению 
в коррупции
Сообщается, что вице-президент 
Европейского парламента 
(Европарламента) Ева Кайли была 
задержана в рамках расследования 
коррупции, проводимого Федеральной 
прокуратурой Бельгии.

огласно новостям бельгийских газет в Le Soir и СKnack, с большим тиражом, федеральная 
прокуратура Бельгии провела обыски в 16 домах 

в течение дня.
В результате были задержаны вице-президент 
Европарламента, депутат Европарламента от 
Прогрессивного альянса социалистов и демократов (S&D) 
и греческой оппозиционной партии ПАСОК Ева Кайли и 
еще 3 человека.
Среди задержанных — Пьер-Антонио Панцери, бывший 
депутат итальянского парламента от S&D и член 
итальянской партии Articulo Uno.
Вместе с Панцери полиция конфисковала около 600 000 
евро наличными.
Комментарии S&D Group
После этой новости S&D Group сделала на своем веб-
сайте следующее заявление:
«Мы потрясены обвинениями в коррупции в европейских 
институтах. Группа S&D не терпит коррупции. Мы 
поддерживаем тщательное расследование в первую 
очередь. Мы будем в полной мере сотрудничать со всеми 
следственными органами. В этом духе мы не будем 
публично комментировать текущие судебные 
разбирательства».
В заявлении группы также добавлено: «Учитывая 
серьезность обвинений, мы требуем приостановки всех 
файлов и голосования на общем собрании в отношении 
стран Персидского залива, в частности либерализации 
визового режима и запланированных визитов, до тех пор, 
пока компетентные органы не предоставят 
соответствующую информацию и разъяснения».
Исключена из ПАСОК
С другой стороны, согласно сообщениям греческих СМИ, 
ПАСОК объявил об исключении Кайли из партии.
«После последних событий и расследования 
бельгийскими властями коррупции европейских 
чиновников депутат от ПАСОК Ева Кайли была 
исключена из партии по решению председателя ПАСОК 
Никоса Андрулакиса», — говорится в заявлении ПАСОК.
В заявлении бельгийской федеральной прокуратуры было 
объявлено, что неназванная страна Персидского залива 
подозревается в передаче крупных сумм наличными и 
подношении ценных подарков стратегически 
расположенным лицам в Европарламенте в течение 
нескольких месяцев с целью повлиять на решения 
Европарламента.
В заявлении указано, что в ходе проведенных сегодня 
обысков было изъято наличных денег, компьютерной 
техники и мобильных телефонов на общую сумму 600 
тысяч евро.
Никаких заявлений от ЕП пока не поступало.
Источник: АА
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Rusya: Türk�ye, tahıl anlaşmasının
uygulanmasında öneml� rol oynuyor

аместитель министра иностранных Здел России Сергей Вершинин 
выступил перед журналистами 

после политических консультаций с 
Турцией в Стамбуле.

Отметив, что консультации были 
инклюзивными и продуктивными, 
Вершинин поделился информацией о 
том, что обсуждалось подписанное 22 
июля между Турцией, Украиной, Россией 
и Организацией Объединенных Наций 
(ООН) соглашение о «зернового 
коридора».

Вершинин сказал, что зерно, вывезенное 
из Украины в рамках этого соглашения, 
не идет в бедные страны и сказал: «Зерно 
идет в достаточно развитые и богатые 
страны. Это соглашение было заключено 
для обеспечения продовольственной 
безопасности беднейших стран Азии, 
Африки и Латинской Америки. К 
сожалению, данные не подтверждают, что 
большая часть зерна идет в эти страны. 
На данный момент мы считаем, что 
необходимо принять меры».

Напомнив, что указанное соглашение 
было подписано пакетно, Вершинин 
указал, что часть, касающаяся отгрузки 
российского зерна и удобрений, не была 
выполнена, и сказал: «Необходимо 
добиться прогресса в реализации второй 
части соглашения, подписанного между 
Россией и и ООН. Этот раздел 
обеспечивает доступ к 
сельскохозяйственной продукции и 
удобрениям из России. Пока 
существенных результатов в этом плане 
мы не добились", - сказал он.

Указав, что западные страны вводят 
санкции против России, Вершинин 
обратил внимание на то, что США и 
Европейский Союз (ЕС) дали обещания, 
что российские продукты питания не 
будут подпадать под санкции.

Вершинин заявил, что в этом отношении 
не было достигнуто никакого прогресса, 
и сказал: «Существует большой разрыв 
между заявлениями и действиями. Наши 
партнеры должны закрыть этот разрыв».
На вопрос, обсуждалось ли на 
консультациях предложение 
перерабатывать российскую пшеницу в 
муку, отправляя ее в Турцию для бедных 
стран, Вершинин ответил: «Этот 
сценарий не обсуждался. Если можно 
что-то сделать для улучшения ситуации в 
нуждающихся странах, мы, конечно, 
предпримем такие инициативы. Мы 
можем сделать это и с Турцией. Потому 
что Турция играет действительно 
важную роль в реализации «зерновой 
сделки». На данный момент мы можем 
быть весьма оптимистичны».

«Нормализация отношений, решение 
Турции и Сирии»
Касаясь отношений между Турцией и 
Сирией, Вершинин заявил, что эти 
отношения «непростые», и отметил:
«Похоже, в Турции есть понимание того, 
что отношения со всеми соседними 
странами региона, в том числе с Сирией, 
необходимо нормализовать и 
поддерживать. Согласно полученной 
информации, между Анкарой и 
Дамаском есть контакт. Мы за 
нормализацию этих отношений. Что 
касается организации переговоров на 
различных уровнях, в том числе на 
высшем, то это решение двух суверенных 
государств, а именно Турции и Сирии».

Касаясь консультаций между Россией и 
США в Стамбуле, Вершинин сказал: 
«Стамбул является подходящей 
площадкой для таких контактов. Любые 
контакты выгодны. Но, к сожалению, мы 
не видим с американской стороны 
конструктивного подхода к конкретным 
результатам». использовал его 
высказывания.
Источник: АА

Rusya Dış�şler� Bakan Yardımcısı Verş�n�n, 
tahıl sevk�yatı anlaşmasının 
uygulanmasında Türk�ye'n�n öneml� rol 
oynadığını söyled�.

Заместитель министра иностранных дел России 
Вершинин заявил, что Турция сыграла важную 
роль в реализации соглашения об отгрузке зерна.

Rusya Dış�şler� Bakan Yardımcı-
sı Sergey Verş�n�n, Türk�ye �le 
İstanbul'da gerçekleşt�rd�kler� 

s�yas� �st�şareler�n ardından gazetec�lere 
açıklamalarda bulundu.

İst�şareler�n kapsayıcı ve ver�ml� oldu-
ğunu bel�rten Verş�n�n, görüşmelerde, 
Türk�ye, Ukrayna, Rusya ve B�rleşm�ş 
M�lletler (BM) arasında 22 Temmuz'da 
�mzalanan tahıl sevk�yatı anlaşmasını 
ele aldıkları b�lg�s�n� paylaştı.

Verş�n�n, bu anlaşma kapsamında Uk-
rayna'dan çıkarılan tahılın yoksul ülke-
lere g�tmed�ğ�n� söyleyerek "Tahıl yete-
r�nce gel�şm�ş, varlıklı ülkelere g�d�yor. 
Bu anlaşma, Asya, Afr�ka ve Lat�n Ame-
r�ka'dak� en yoksul ülkeler�n gıda gü-
venl�ğ�n� sağlamak �ç�n yapılmıştı. Ma-
alesef ver�ler, tahılın büyük kısmının 
bu ülkelere g�tt�ğ�n� doğrulamıyor. Bu 
noktada düzenlemeler�n yapılması ge-
rekt�ğ�n� düşünüyoruz." ded�.

Söz konusu anlaşmanın paket hal�nde 
�mzalandığını anımsatan Verş�n�n, Rus 
tahıl ve gübreler�n�n sevk�yatıyla �lg�l� 
kısmın uygulanmadığına �şaret ederek 
"Rusya �le B�rleşm�ş M�lletler (BM) ara-
sında �mzalanan anlaşmanın �k�nc� kıs-
mının uygulanmasında �lerlemeler�n 
sağlanması gerek�yor. Bu kısım, 
Rusya'dan tarım ürünler� �le gübrelere 
er�ş�m�n sağlanmasını öngörüyor.
Ş�md�l�k bu konuda öneml� sonuçlar 
elde etmed�k." d�ye konuştu.

Batılı ülkeler�n Rusya'ya yaptırım uy-
guladığına d�kkat� çeken Verş�n�n, 
ABD �le Avrupa B�rl�ğ�'n�n (AB) Rus 
gıda ürünler�n�n yaptırıma dah�l olma-
yacağı yönünde vaatlerde bulunduğuna 
d�kkat� çekt�.

Verş�n�n, bu konuda �lerleme kayded�l-
med�ğ�n� bel�rterek "Açıklamalar ve ey-
lemler arasında büyük b�r uçurum var. 

Ortaklarımızın bu uçurumu kapatması 
gerek�yor." �fades�n� kullandı.
Yoksul ülkeler �ç�n Rus buğdayının Tür-
k�ye'ye gönder�lerek un hal�ne get�r�l-
mes� tekl�fin�n �st�şarelerde ele alınıp 
alınmadığı yönündek� soru üzer�ne Ver-
ş�n�n, "Bu senaryo �st�şare ed�lmed�. 

İht�yacı olan ülkelerdek� durumun �y�-
leşt�r�lmes� �ç�n b�r şey yapılab�l�rse el-
bette bu tür g�r�ş�mlerde bulunacağız. 
Bunu Türk�ye �le de yapab�l�r�z. Çünkü 
Türk�ye, tahıl anlaşmasının uygulan-
masında gerçekten öneml� b�r rol oy-
nuyor. Bu noktada oldukça �y�mser ola-
b�l�r�z." değerlend�rmes�nde bulundu.

"İl�şk�ler�n normalleşt�r�lmes�, Türk�ye 
ve Sur�ye'n�n kararı”

Türk�ye �le Sur�ye arasındak� �l�şk�lere 
değ�nen Verş�n�n, söz konusu �l�şk�ler�n 
"bas�t olmadığını" bel�rterek şunları kay-
dett�:

“Türk�ye'de, Sur�ye dah�l bölgedek� 
tüm komşu ülkeler �le �l�şk�ler�n nor-
malleşt�r�lmes� ve sürdürülmes� gerek-
t�ğ�ne da�r b�r anlayış var g�b� görünü-
yor. Gelen b�lg�ye göre, Ankara �le Şam 
arasında temas var. B�z bu �l�şk�ler�n 
normalleşt�r�lmes�nden yanayız. En üst 
düzey dah�l çeş�tl� düzeylerde görüş-
meler�n organ�ze ed�lmes�ne gel�nce, 
bu, �k� egemen devlet�n, yan� Türk�ye 
ve Sur�ye'n�n kararıdır.”

Rusya ve ABD arasında İstanbul'da ger-
çekleşen �st�şarelere değ�nen Verş�n�n, 
"İstanbul, bu tür temaslar �ç�n uygun 
b�r platformdur. Herhang� b�r temas fay-
dalıdır. Ancak maalesef, Amer�kan ta-
rafından somut sonuçlara yönel�k yapı-
cı b�r yaklaşım görmüyoruz." �fadeler�-
n� kullandı.

KAYNAK:AA

Россия: Турция играет важную роль 
в реализации «зерновой сделки»
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PKK TERÖR ÖRGÜTÜNE
SİLAH BIRAKMA ÇAĞRISI

“10 Aralık Dünya İnsan Hakları Günü” nde 
İzm�r Konfederasyonu Genel Başkanı Ferhan 
Ademhan öncülüğünde 300’den fazla S�v�l 
Toplum Kuruluşu’nun yönet�c�ler� b�r araya 
gelerek tek ağızdan PKK terör örgütüne 
“Amansız ve şartsız olarak s�lahları bırakma-
sını �st�yoruz’’ çağrısında bulundular. Yaklaşık 
40 yıldır süren ve 40 b�n� aşkın �nsanımızın 
kaybına yol açan bu k�rl� ve kanlı dönem�n 
b�tmes� �ç�n taşın altına gövdes�n� koyan Fer-
han Ademhan’ın başkanlığı yaptığı İzm�r Kon-
federasyonu’n karar aldığı met�n aşağıdadır.

“PKK’ya çağrımız: Amasız ve şartsız olarak s�-
lahların susmasını �st�yoruz. Artık gençler�-
m�z ölmes�n ve analarımız ağlamasın. D�yar-
bakır ve Cumartes� anneler�n�n de hayatları-
nı güzel yaşamasını �st�yoruz. Yen� şeh�t an-
neler�n�n de olmasını �stem�yoruz. 0 yüzden 
EDI BESE/ yeter artık d�yoruz. Türk�ye Cum-
hur�yet� yüzyıllık b�r geçm�ş� ger�de bırakıp 
yen� yüzyılına hazırlanmaktadır. H�ç şüphes�z 
ülkem�z�n kuruluşundan bugüne kadar geçen 
yüz yıllık süre dış ve �ç faktörler�n yarattığı acı 
ver�c� zorlu olaylarla yüklüdür. Halkımız tüm 
bu olumsuzlukları aşmış, meden� dünyanın 
ortak d�l� olan çok part�l� demokrat�k hayatı 
anayasal ve s�yasal b�r gerçek olarak kurmayı 
başarmıştır. Ancak, m�llet �rades�n�n egemen-
l�ğ�ne ve demokras�ye tahammül edemeyenle-
r�n ülkem�z� maruz bıraktıkları darbeler yüz 
yıllık tar�h�m�z�n en acı ver�c� ve zorlu olayla-
rı olarak yaşanmıştır. İç�nde bulunduğumuz 
bu coğrafya özgürlüğün, demokras�n�n, kar-
deşl�ğ�n ve refahın yeryüzü cennet� olma po-
tans�yeller�ne sah�pken, üzülerek �fade etmel�-
y�z k�, kanın, gözyaşının ve ağlayan anaların 
feryatlarının duyulduğu b�r yer hal�ne gelm�ş-
t�r. M�ll� servet�m�zden ve öz kaynaklarımız-
dan bu ve bunun benzer� acı ver�c� olaylar ve 
ekonom�k kr�z�n halkımızı fazlasıyla vurduğu 
bu dönemde ülke olarak b�r nefes alalım. Ül-
kem�z üzer�nde oynanan oyunlar bu çağrımı-
zı d�kkate alarak boşa çıkartılsın. Etrafımız-
dak� ateş çember�nden, Hz. İbrah�m’�n ateşten 
sağ sal�m çıkarak yen� b�r dönem� başlatması 
g�b� ülkem�zde yen� b�r Yüzyıla yen� projeler 
ve huzur �ç�nde g�rs�n. 21. Yüzyıla hazırlanan 
Türk�ye Cumhur�yet�’n�n 100’ncü yılında �s-
t�krar �ç�nde yürüyüşüne devam etmes�n� �st�-
yoruz. Bu nedenle 21. Yüzyıl dünyasında ve 
100’ncü yılımızda yan�, 2023’te artık bu soru-
nun konuşulmasını �stem�yoruz. Sorunlarının 
çözüm yoluna g�rm�ş, ekonom�k sosyal refahı-
nın arttığı b�r dönem�n ülkem�zde özlem ve 
umudunu taşıyoruz. Bu nedenle artık kay-
naklarımızın daha doğru kullanılması gerek-
t�ğ�ne �nanıyoruz. Bu sorun �ç�n harcanan 
bütçen�n 3 tr�lyon dolar olduğunu, ülkem�zde 
3 tr�lyon dolar �le kaç tane okul kaç tane fab-
r�ka kaç tane hastane yapılab�leceğ�n� düşün-
men�z� �st�yorum. Eğer bu ve buna benzer 
sorun olmasaydı k�ş� başı m�ll� gel�r�m�z Av-
rupa’yı geçecekt�. Türk�ye Cumhur�yet�’n�n va-
tandaşları ve halkımızın tems�lc�ler� olarak 
b�z S�v�l Toplum Kuruluşları bu durumun far-
kındayız ve bunun gerçekleşmes�n�n temenn�-

s� �çer�s�ndey�z. 21. Yüzyılda Avrupa’nın eko-
nom�k ve demokrat�k kr�terler�n� de aşan b�r 
noktada olmak �st�yoruz. D�n�m�z ve �nancı-
mızın gereğ� kardeşçe yaşamak d�leğ�n� ve 
bunları d�kkate alan ve ş�ar ed�nen programı-
na koyan söz veren part� ve �tt�faklara çağrı-
mızdır: Görüşler�m�z� d�kkate alan part�ler ve 
�tt�fakların destekleneceğ�n� ve makbul görüle-
ceğ� s�v�l toplum kuruluşlarından ve halktan 
destek görecekler�n�n kanaat�ndey�z. Artık ça-
tışmaların ve ş�ddet pol�t�kalarının b�r çözüm 
olmadığını, bunun yer�ne devlet�m�z�n toplu-
mu ve halkı �le sorunlarını barış ve kardeşl�k 
�le çözdüğü b�r sürec� yaşamak �st�yoruz. B�z 
s�v�l toplum örgütler� olarak bu ş�ddet pol�t�-
kaları yer�ne uzlaşı ve d�yaloğun gel�şmes�n�, 
�nsanlarımızın ölmemes�n�, barış �ç�nde b�r 
arada yaşamasını �st�yoruz. Dünyadak� ör-
neklere baktığımızda yıllarca süren çatışma-
ların ve savaşların sonucunun d�yalogla çö-
züldüğü görülmüştür. B�r tarafta 40 yıldır 40 
b�nden fazla ölen �nsanımız, d�ğer tarafta �se 
3 tr�lyon dolardan fazla m�ll� servet�m�zden 
harcanan paramız vardır. M�ll� servet�m�z�n 
harcanan bu bütçen�n yarı m�ktarı ülkem�z�n 
�nsanlarına harcamış olsaydık h�çb�r çocuğu-
muz okula aç g�tmeyecek ve açlıktan bayıl-
mayacaktı. Yaramızı kend�m�z sarıp �y�leşt�-
r�rsek, h�çb�r dış gücün kaşıyacağı ve kullana-
cağı b�r yaramız, sorunumuz ve zaafımız ol-
mayacağı �ç�n daha güçlü b�r Türk�ye Cum-
hur�yet� olacağımız kes�nd�r. Devlet�m�zden 
b�r baba, b�r anne şefkat� �le sarılıp, halkını, 
vatandaşını, s�v�l toplum kuruluşlarını d�nle-
yen, anneler�n ağıt yakmadığı yaralarının sa-
rılmasını �st�yoruz. Çağrımız eller�n tet�kten 
çek�lmes� ve sorunların akl� sel�m ve kardeşçe 
hukuk �le kul hakkı ve Allah korkusu �le v�c-
dan �le çözülmes�d�r. Ülkem�z�n çıkarınadır 
ve d�n�m�z�n gereğ�d�r. Dünyaya ülkem�z 
barış ve �st�krar pol�t�kaları �le örnek ülke ol-
malıdır. İzm�r’de kurulu 98 federasyon ve 4 
b�n dernek mevcuttur. İzm�r Konfederasyonu 
İzm�r’�m�zde kurulan ve tüm S�v�l Toplum Ku-
ruluşlarının üst çatısı olarak faal�yetler�n� yü-
rüten konfederasyonudur. Kamuoyunun, dev-
let�m�z� yönetenler�n tümüne açık ve sam�m� 
b�r b�ç�mde seslen�yor ve taahhüt ed�yoruz k�, 
barış ve demokrat�k çözüm konusunda b�z 
İzm�r Konfederasyonu olarak bu m�ll� arzu-
nun gerçekleşmes� �ç�n her türlü fedakârlığı 
yapmaya hazırız.’’

Bugün İzm�r’de terör örgütü PKK’ya “Amasız 
ve şartsız olarak s�lahlarını bırak" çağrısı belk� 
b�rçok k�ş�, kurum, kuruluş, STK hatta bazı 
devletler�n hoşuna g�tmed�ğ� açıktır. Hatta bu 
tür s�v�l g�r�ş�mler� engellemek �ç�n düğmeye 
basacaklarını hemen hemen hep�m�z tahm�n 
edeb�l�yoruz. Bana göre bu ve buna benzer 
çağrılar öneml�d�r. Çünkü s�v�l �raden�n bu 
tepk�ler� aynı zamanda terör örgütü PKK’nın 
saflarında kopmalara ve yen� katılımları dur-
duracak n�tel�kted�r. Lütfen çağrı metn�n�n ta-
mamını okuyunuz. Son söz s�z kıymetl� oku-
yucuların.

Dr. İmbat MUĞLU
РПК ПРИЗЫВАЕТ ТЕРРОРИСТИЧЕСКУЮ 
ОРГАНИЗАЦИЮ СЛОЖИТЬ ОРУЖИЕ
В «Всемирный день прав человека 10 
декабря» лидеры более 300 неправит-
ельственных организаций собрались под 
руководством президента Измирской 
конфедерации Ферхана Адемхана и 
призвали террористическую организацию 
РПК «неустанно и безоговорочно сложить 
оружие». Текст, принятый Измирской 
конфедерацией под председательством 
Ферхана Адемхана, который положил свое 
тело под камень, чтобы положить конец 
этому грязному и кровавому периоду, 
который длился около 40 лет и привел к 
гибели более 40 тысяч наших людей, 
приведен ниже.  «Наш призыв к РПК: мы 
хотим, чтобы оружие было заглушено без 
какой-либо цели и без каких-либо условий. 
Пусть наша молодежь больше не умирает, 
а наши матери не будут плакать.  Вот 
почему мы говорим "хватит".  
Турецкая Республика оставляет позади 
многовековую историю и готовится к 
новому веку. Несомненно, столетний 
период от основания нашей страны до 
настоящего времени был обременен 
болезненно тяжелыми событиями, вызван-
ными внешними и внутренними фактора-
ми. Наш народ преодолел все эти невзгоды 
и сумел утвердить многопартийную 
демократическую жизнь, общий язык 
цивилизованного мира, как конституцион-
ную и политическую реальность. Однако 
перевороты, которым подверглась наша 
страна со стороны тех, кто не может 
терпеть суверенитет и демократию воли 
нации, стали самыми болезненными и 
тяжелыми событиями за нашу столет-
нюю историю. Хотя эта география, в 
которой мы находимся, потенциально 
может стать земным раем свободы, 
демократии, братства и процветания, мы 
должны с сожалением констатировать, 
что она стала местом, где слышны кровь, 
слезы и вопли плачущих матерей. Давайте 
передохнем от нашего национального 
богатства и капитала как страны в это 
и подобные болезненные события и в это 
время, когда экономический кризис сильно 
ударил по нашему народу.Пусть игры, в 
которые играет наша страна, будут 
разочарованы, прислушавшись к этому 
призыву. Пусть Пророк Ибрагим благопо-
лучно выйдет из огненного кольца вокруг 
нас и начнет новую эру в нашей стране с 
новыми проектами и миром. Мы хотим, 
чтобы Турецкая Республика, которая 
готовится к 21-му веку, продолжила свое 
движение по стабильности в свой 100-й 
год. Поэтому 21. В мире века и в наш 100-й 
год, то есть в 2023 году, мы уже не хотим, 
чтобы эта проблема обсуждалась.
 Мы несем тоску и надежду того периода, 
когда проблемы были решены, а экономи-
ческое и социальное благосостояние в 
нашей стране возросло. По этой причине 
мы считаем, что наши ресурсы должны 
использоваться более точно. Я хочу, чтобы 
вы думали, что бюджет, потраченный на 
эту проблему, составляет 3 триллиона 
долларов, сколько школ, сколько заводов и 
сколько больниц можно построить на 3 
триллиона долларов в нашей стране. Если 
бы не эта и подобные проблемы, наш доход 
на душу населения превзошел бы Европу. 
Как граждане Турецкой Республики и 
представители нашего народа, мы, 
организации гражданского общества, знаем 
об этой ситуации и надеемся, что она 
произойдет. В 21-м веке мы хотим быть в 
точке, где мы превзойдем экономические и 
демократические критерии Европы. 

Требование нашей религии и веры – это 
наш призыв к партиям и альянсам, 
которые обещают жить по-братски, 
учитывать их и включать в свою лозунго-
вую программу: мы верим, что партии и 
альянсы, которые учитывают наши 
взгляды, будут поддержаны и получат 
поддержку от организаций гражданского 
общества и людей, где они будут приняты. 
Мы хотим испытать процесс, в котором 
конфликты и насильственная политика 
больше не являются решением, но вместо 
этого наше государство решает свои 
проблемы со своим обществом и народом 
через мир и братство.
Мы, как неправительственные организа-
ции, хотим, чтобы примирение и диалог 
развивались вместо этой насильственной 
политики и чтобы наш народ не умирал и 
жил вместе в мире. Когда мы смотрим на 
примеры в мире, мы видим, что результа-
ты многолетних конфликтов и войн были 
решены путем диалога. С одной стороны, у 
нас более 40 000 человек, которые умерли за 
40 лет, а с другой стороны, у нас более 3 
триллионов долларов денег, потраченных 
из нашего национального богатства. Если 
бы мы потратили половину этого бюдже-
та на народ нашей страны, никто из 
наших детей не пошел бы в школу голод-
ным и не упал в обморок от голода. Если 
мы сами залечим и залечим наши раны, 
несомненно, что мы станем более сильной 
Турецкой Республикой, потому что у нас 
не будет раны, проблемы или слабости, 
которые любая иностранная держава 
будет чесать и использовать. Мы хотим, 
чтобы наше государство приняло раны 
отца и матери, которые прислушиваются 
к людям, гражданам и неправительствен-
ным организациям и чьи матери не 
сокрушаются. 
Наш призыв состоит в том, чтобы руки 
были сняты с курка и чтобы проблемы 
решались рациональным и братским 
законом, правом слуг и страхом перед 
Аллахом и совестью. Это в интересах 
нашей страны и является требованием 
нашей религии. Наша страна должна 
быть образцовой страной для всего мира с 
политикой мира и стабильности. В 
Измире создано 98 федераций и 4 тысячи 
ассоциаций. Измирская конфедерация 
является конфедерацией, созданной в 
Измире и осуществляющей свою деятель-
ность в качестве верхней крыши всех 
неправительственных организаций. Мы 
открыто и искренне обращаемся ко всему 
общественному мнению и тем, кто 
управляет нашим государством, и обязу-
емся, что мы, как Измирская конфедера-
ция, готовы пойти на всевозможные 
жертвы ради реализации этого нацио-
нального стремления к миру и демократи-
ческому решению». Сегодня ясно, что 
призыв к террористической организации 
РПК в Измире «сложить оружие безогово-
рочно и безоговорочно», пожалуй, не 
нравится многим людям, учреждениям, 
организациям, НПО и даже некоторым 
государствам. На самом деле, почти все 
мы можем предсказать, что они нажмут 
кнопку, чтобы заблокировать такие 
гражданские инициативы.  Для меня эти и 
подобные мне призывы важны. Потому 
что эти реакции гражданской воли также 
способны остановить разрывы и новые 
участия в рядах террористической 
организации РПК. Пожалуйста, ознакомь-
тесь с полным текстом звонка. Последнее 
слово за вами, дорогие читатели. 
 Имбат МУГЛУ
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F�l�st�n: Netanyahu'nun koal�syon ortaklarına verd�ğ�
vaatlerle kırmızı ç�zg�ler aşılmıştır
F�l�st�n, İsra�l'de hükümet� kurmakla görevlend�r�len L�kud 
Part�s� l�der� Netanyahu'nun, koal�syon ortaklarına "Batı 
Şer�a'da daha büyük b�r alanın �lhakı ve Yahud�leşt�r�lmes�" 
yönünde verd�ğ� taahhütlerle kırmızı ç�zg�ler�n aşıldığını b�ld�rd�.

Палестина: обещания Нетаньяху партнерам
по коалиции пересекли красную черту
Палестина 
сообщила, что 
лидер партии 
"Ликуд" 
Нетаньяху, 
которому было 
поручено 
сформировать 
правительство в 
Израиле, перешел 
красную черту, 
пообещав своим 
партнерам по 
коалиции 
"аннексию и 
иудаизацию 
большей 
территории на 
Западном берегу".

В письменном заявлении 
Министерства иностранных 
дел Палестины говорится, 

что обязательства, взятые 
Биньямином Нетаньяху перед 
партнерами по коалиции, 
недооценивают международную 
легитимность, подписанные 
соглашения и международное 
право. Так же подчеркивается, что 
эти обязательства означают 
преодоление всех красных линий, 
международному сообществу было 
предложено срочно принять меры и 
оказать давление на Нетаньяху, 
чтобы помешать выполнению 
взятых на себя обязательств.

В заявлении также содержится 
призыв к выполнению 
международных резолюций и 
принятию сдерживающих мер, 
которые могут помешать действиям 

израильских ультраправых в 
отношении палестинского народа: 
"Стремясь завершить свои новые и 
старые планы, направленные на 
ликвидацию палестинского народа, 
Нетаньяху несет прямую 
ответственность за результаты своих 
соглашений и обещаний с 
партнерами по коалиции в ущерб 
справедливым и законным правам 
палестинского народа". В заявлении 
говорилось, что "Нетаньяху нанял 
Итамара Бен-Гвира и Бецалеля 
Смотрича, депутатов от Партии 
религиозного сионизма, известных 
своими крайне правыми взглядами, 
для ускорения аннексии и 
иудаизации большей территории на 
оккупированном 
Западном берегу, в 
которую также 
входит Восточный 
Иерусалим".

Нетаньяху, которому 
было поручено 
сформировать 
правительство в 
Израиле, 21 декабря 
проинформировал 
президента Исаака 
Херцога о готовности 

�l�st�n Dış�şler� Bakanlığından yapılan yazılı Façıklamada, B�nyam�n Netanyahu'nun 
koal�syon ortaklarına verd�ğ� taahhütlerle, 

uluslararası meşru�yet�n, �mzalanan anlaşmaların ve 
uluslararası hukukun hafife alındığı bel�rt�ld�.
Bu taahhütler�n, tüm kırmızı ç�zg�ler�n aşılması 
anlamına geld�ğ� vurgulanan açıklamada, uluslararası 
toplumdan, ver�len taahhütler�n uygulanmasını 

engellemek �ç�n ac�len harekete geç�lmes� ve 
Netanyahu'ya baskı yapılması �stend�.

Uluslararası kararların uygulanması ve İsra�l aşırı 
sağın F�l�st�n halkına yönel�k eylemler�n� 
engelleyeb�lecek caydırıcı önlemler alınması çağrısı 
da yapılan açıklamada, "F�l�st�n halkını tasfiye etmey� 
hede�eyen yen� ve esk� planlarını tamamlamaya 
çabalayan Netanyahu'nun, F�l�st�n halkının ad�l ve 

meşru hakları pahasına koal�syon ortaklarıyla 
yaptığı anlaşma ve vaatler�n sonuçlarından 
doğrudan sorumlu olduğu" kayded�ld�.
Açıklamada, "Netanyahu'nun, Doğu Kudüs'ün 
de �ç�nde olduğu �şgal altındak� Batı Şer�a'da 
daha büyük b�r alanın �lhak ed�lmes� ve 
Yahud�leşt�r�lmes�n� hızlandırmak �ç�n aşırı 
sağcı görüşler�yle öne çıkan D�n� S�yon�zm 
Part�s� m�lletvek�ller� Itamar Ben-Gv�r �le 
Bezalel Smotr�ch'� devreye soktuğu" �fade 
ed�ld�.

İsra�l'de hükümet� kurmakla görevlend�r�len 
Netanyahu, 21 Aralık'ta Cumhurbaşkanı Isaac 
Herzog'a kab�nes�n�n hazır olduğunu b�ld�rm�şt�.
Netanyahu'nun yen� kab�nes�nde, Ultra Ortodoks 
Yahud� part�lerden Şas ve B�rleş�k Tevrat Yahud�l�ğ� 
�le aşırı sağcı, ırkçı ve ş�ddet yanlısı pol�t�kalarıyla 
b�l�nen D�n� S�yon�zm, Yahud� Gücü ve Noam 
Part�ler� yer alıyor.

İsra�l Başbakanı Ya�r Lap�d, seç�mlerde elde ett�ğ� 
zafer�n ardından B�nyam�n Netanyahu'nun 
oluşturduğu yen� kab�ney� "tehl�kel�, fanat�k ve 
sorumsuz" olarak n�telend�rm�şt�.

Kaynak:AA

своего кабинета. В новый кабинет 
Нетаньяху входят 
ультраортодоксальные еврейские 
партии Шас и Объединенный 
иудаизм Торы, а также партии 
религиозного сионизма, еврейской 
власти и Ноама, известные своей 
крайне правой, расистской и 
насильственной политикой.
Премьер-министр Израиля Яир 
Лапид назвал новый кабинет, 
сформированный Биньямином 
Нетаньяху после его победы на 
выборах, "опасным, фанатичным и 
безответственным".

Источник:А.А
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NATO �ç�n 2022
Rusya �le en gerg�n
yıl oldu
NATO, kuruluşundan bu yana Rusya 
�le en ger�l�ml� yılı 2022'de geç�rd�. Bu 
sene ayrıca İsveç ve F�nland�ya'nın 
üyel�k başvurularıyla tar�he geçt�.

NATO için 2022 yılı gerg�n başladı. Öncek� 
yıl �ç�nde Ukrayna sınırına ağır s�lahlar ve 
on b�nlerce askerl�k kuvvet yığan Rusya, 
NATO'nun doğuya doğru gen�şlememes�, 
Ukrayna, Gürc�stan, Moldova g�b� ülkelere 
üyel�k perspekt�fi ver�lmemes� konusunda 
hem NATO'dan hem ABD'den güvenl�k 
garant�ler� �st�yordu.
NATO, Rusya'nın bu talepler�ne olumlu 
karşılık vermed�. NATO yetk�l�ler�, hang� 
ülken�n üye olacağına sadece NATO ve o 
ülken�n karar vereb�leceğ�n�, başka 
ülkeler�n söz sah�b� olmadığını vurguladı.
2022 yılı, 2021'de NATO-Rusya �l�şk�ler�n�n 
Soğuk Savaş'tan beri en düşük seviyeye 
gerilemiş arka planında başladı.
NATO �le Rusya, 2022'n�n başında uzun 
süred�r duran teması sağlamak ve gerg�nl�ğ� 
düşürmek �ç�n 12 Ocak'ta yaklaşık 3 yıllık 
aradan sonra �lk kez b�r araya geld�. NATO-
Rusya Konsey�'n�n toplantısı somut sonuç 
olmadan tamamlandı. Rusya'nın NATO 
gen�şlemes�ne karşı çıkan tavrı, Romanya 
ve Bulgar�stan'dan NATO'nun çek�lmes� 
g�b� talepler� de redded�ld�.
Bu sırada NATO, �tt�fakın doğu kanadını 
güçlend�rmeye başladı. Daha önce 4 ülkede 
bulunan muhar�p gruplar, 8 ülkeye yayıldı. 
Doğu kanadında hem asker sayısı hem 
uçak ve gem� sayıları c�dd� m�ktarda 
artırıldı. Ayrıca Akden�z ve Baltık bölges� 
g�b� yerlerde asker� tatb�katlar çoğaltıldı.
2022 sonu �t�barıyla Bulgar�stan, Estonya, 
Macar�stan, Letonya, L�tvanya, Polonya, 
Romanya ve Slovakya'dak� 8 muhar�p 
grupta toplam 10 b�n c�varında NATO 
asker� bulunuyor. İtt�fakın doğu kanadında 
NATO komutası altındak� asker sayısı �se 
40 b�n c�varında.
24 Şubat'ta savaş başladı
NATO, ABD ve AB, b�r taraan da 
Rusya'nın Ukrayna'ya yönel�k tehd�d�n� 
düşürmes� �ç�n çağrı yapıyor, bunu 
yapmazsa Kreml�n'�n eş� görülmem�ş 
yaptırımlar g�b� "çok ağır sonuçlarla" 
karşılaşacağı uyarısında bulunuyordu.
Ger�l�m� düşürmek �ç�n yürütülen 
d�plomat�k çabalar ve d�yalog çağrıları 
sonuç vermed�.
N�tek�m Rusya Devlet Başkanı Vlad�m�r 
Put�n, 24 Şubat'ta Ukrayna'nın 
doğusundak� Donbas'a özel asker� 
operasyon başlattıklarını duyurdu. Gerg�n 
başlayan yıl, böylece Rusya'nın Ukrayna'ya 
saldırmasıyla daha gerg�n hal aldı.
Mukabele Kuvvet� �lk kez akt�ve ed�ld�
NATO ve b�rçok ülke, Rusya'nın saldırısını 
ş�ddetle kınarken, NATO ülkeler�n�n 
l�derler� savaşın başlamasından b�r gün 
sonra 25 Şubat'ta olağanüstü z�rve 
toplantısında v�deo konferansla b�r araya 

geld�.
Z�rve sonundak� b�ld�r�de, "Put�n'�n 
Ukrayna'ya saldırma kararı, Rusya'nın 
uzun yıllar ekonom�k ve s�yas� bakımdan 
ağır bedel ödeyeceğ� korkunç b�r hatadır." 
den�ld�.
NATO'nun ac�l durumlarda müdahale �ç�n 
hazır tutulan Mukabele Kuvvet� de �tt�fak 
tar�h�nde �lk kez akt�f hale get�r�ld�. Kuvvet, 
Avrupa'nın doğusundak� NATO 
ülkeler�nde konuşlandırıldı.
Saldırıdan sonra NATO l�derler�, �k�nc� kez 
24 Mart'ta z�rve toplantısı yaparak 
Ukrayna'ya destek �ç�n kararlılıklarını 
b�ld�rd�. Bu z�rve toplantısında, 2022'de 
görev süres� dolacak Genel Sekreter Jens 
Stoltenberg'�n görev�, 30 Eylül 2023'e kadar 
uzatıldı.
NATO çatışmaya dah�l olmadı
NATO, Rusya'nın saldırısına b�r taraan da 
temk�nl� yaklaşarak �tt�fak �le Rusya 
arasında b�r çatışma olasılığını engellemeye 
çalıştı.
NATO Genel Sekreter� Jens Stoltenberg, 
saldırının başlamasından b�r gün sonra 
düzenlenen NATO Z�rves�'n�n ardından 
"NATO, savunma amaçlı b�r �tt�faktır. 
Rusya �le çatışma arayışında değ�l�z." 
d�yerek, Rusya-Ukrayna Savaşı'na dah�l 
olmayacaklarını açıkladı.
Ancak Rusya'ya karşı Ukrayna'ya asker�, 
mal�, �nsan� her türlü desteğ�n ver�leceğ� 
vurgulandı. Bugüne kadar NATO ve 
müttefikler, Ukrayna'ya hava savunma 
s�stemler�, çeş�tl� ağır s�lahlar, müh�mmat, 
yakıt, �let�ş�m c�hazları g�b� b�rçok destek 
sağladı.
Bu sırada Ukrayna, hava sahasının 
Rusya'ya karşı NATO tarafından 
korunmasını, uçuşa yasak bölge �lan 
ed�lmes�n� talep ett� ancak bu talep, Rusya 
�le çatışmaya neden olacağı gerekçes�yle 
NATO'dan kabul görmed�.

Ukrayna'ya NATO ülkeler�n�n savaş uçağı 
göndermes� taleb� de ABD Başkanı Joe 
B�den'ın tab�r�yle "3. Dünya Savaşına yol 
açacağı" gerekçes�yle redded�ld�.
İsveç ve F�nland�ya, üyel�k başvurusu yaptı
Bu arada Rusya �le sınırı bulunan 
F�nland�ya ve İsveç'�n yıllardır 
sürdürdükler� "asker� bloklardan uzak 
durarak tarafsız kalma" pol�t�kasını terk 
ed�p NATO'ya dah�l olmaları gündeme 
geld�.
İsveçl� ve F�nland�yalı yetk�l�ler, NATO'ya 
katılım konusunda önce temk�nl� yaklaştı. 
Her �k� ülke, NATO üyel�ğ�n� uzak �ht�mal 
olarak değerlend�rd�. Konu, �k� ülkede 
tartışılırken, Rusya �k� ülken�n �tt�faka dah�l 
olmasının "sonuçları" olacağı uyarısında 

bulundu.
NATO, İsveç �le F�nland�ya �se hang� 
ülken�n nasıl b�r yol �zleyeceğ�ne Rusya'nın 
karar veremeyeceğ�n� defalarca tekrarladı.
Üyel�ğe halk desteğ�n�n artmasıyla İsveç ve 
F�nland�ya fik�r değ�şt�rerek 18 Mayıs'ta 
NATO'ya üyel�k talepler�n� Brüksel'de 
Genel Sekreter Stoltenberg'e �lett�. NATO 
da üyel�k sürec� sonuçlanana kadar �k� 
ülkeye güvenl�k garant�s� verd�.
Bu sırada Türk�ye, başta PKK ve FETÖ g�b� 
terör örgütler�yle mücadele konusunda �k� 
ülke hakkında güvenl�k end�şeler�n� d�le 
get�rd�.
Stoltenberg, Türk�ye'n�n kaygılarının 
g�der�lmes� gerekt�ğ�n� bel�rterek, üç 
ülken�n üst düzey yetk�l�ler� �le görüştü. 
Stoltenberg, 3-5 Kasım'dak� Türk�ye 
z�yaret�nde de Cumhurbaşkanı Recep 
Tayy�p Erdoğan �le konuyu ele aldı.
B�r yandan da İsveç ve F�nland�yalı 
yetk�l�ler �le Türk�ye arasında d�plomat�k 
g�r�ş�mler başladı. Üç ülken�n d�plomat�k 
temasları halen devam ed�yor.
Madr�d Z�rves� ve Üçlü Muhtıra
Bu zem�nde 28-30 Haz�ran'da yapılan 
NATO Madr�d Z�rves�'nde İsveç ve 
F�nland�ya'nın �tt�faka davet ed�lmes�ne 
karar ver�ld�.

Z�rvede, Türk�ye, İsveç ve F�nland�ya 
arasında Üçlü Muhtıra �mzalandı. 
Muhtırayla İsveç ve F�nland�ya, müstakbel 
NATO üyeler� olarak m�ll� güvenl�ğ�ne 
yönel�k tüm tehd�tlere karşı Türk�ye'ye tam 
destek verecekler�n�, bu çerçevede 
PYD/YPG ve Türk�ye'de FETÖ olarak 
tanımlanan örgüte destek 
sağlamayacaklarını taahhüt ett�.
Ardından NATO üyeler�n�n ulusal 
mecl�sler�nde �k� ülken�n adaylıklarına 
onay süreçler� başladı. 2022 sonuna kadar 
Macar�stan ve Türk�ye dışındak� 28 NATO 
ülkes�nde adaylıklar onaylandı.
Türk�ye, �k� ülken�n terörle mücadele 
konusundak� çabalarının hala yeterl� 
düzeyde olmadığını vurguluyor.
Ç�n ve Rusya'dan NATO'ya tehd�t
Madr�d Z�rves�'nde, �tt�fakın Stratej�k 
Konsept belges� de 2010'dan sonra �lk kez 
yen�lend�. NATO l�derler�n�n kabul ett�ğ� 
yen� Stratej�k Konsept belges�nde, Ç�n, �lk 
defa tehd�t unsuru olarak z�kred�ld�.
2010'dak� belgede stratej�k ortak sayılan 
Rusya �se bu kez "en öneml� ve doğrudan 
tehd�t" olarak sını�andırıldı.
NATO, Ukrayna'ya desteğ� sürdürecek
Eylül ayına gel�nd�ğ�nde Put�n, 
Ukrayna'dak� Donetsk, Luhansk, Herson ve 
Zapor�jya bölgeler�n�n Rusya'ya 
bağlanmasına yönel�k belgey� �mzaladı. 

Bunun hemen ardından Ukrayna Devlet 
Başkanı Volod�m�r Zelensk�y de ülkes�n�n 
NATO'ya hızlandırılmış katılım 
başvurusuna �mza attı.
NATO, Rusya'nın �lhak ett�ğ� yerler� Rus 
toprağı olarak asla tanımayacaklarını 
duyurdu.
NATO'nun kasım sonunda düzenlenen 
Dış�şler� Bakanları Toplantısı'nda da 
Ukrayna'ya desteğ�n artarak sürdürülmes� 
kararı çıktı.
Toplantı b�ld�r�s�nde, NATO ülkeler�, 
terörün tüm şek�ller� ve tezahürler�n� 
kınayarak, İstanbul'da düzenlenen bombalı 
terör saldırısı sonrasında Türk�ye �le 
dayanışma mesajı da verd�.
2023 y�ne Rusya �le ger�l�m yılı
NATO �ç�n 2023'ün de Rusya �le ger�l�m�n 
yüksek olacağı b�r yıl olacağı görülüyor. 
Yen� yılda, Ukrayna'ya asker�, mal�, �nsan� 
her türlü desteğ�n artarak devam ett�r�lmes� 
hede�en�yor.

NATO'nun her sene düzenlenen z�rve 
toplantısının 2023'te Baltık ülkes� 
L�tvanya'da yapılacak olması da yen� yılın 
y�ne Rusya ağırlıklı b�r gündemle 
süreceğ�n�n �şaret� olarak algılanıyor. 
NATO Z�rves�, 11-12 Temmuz'da 
L�tvanya'nın başkent� V�ln�us'ta 
düzenlenecek.
NATO'nun Rusya �le doğrudan b�r 
çatışmaya g�rmeme yönündek� 
pol�t�kasının da devam edeceğ� 
öngörülüyor.

Genel Sekreter değ�ş�m� olab�l�r
Yen� yıl NATO �ç�n Genel Sekreter değ�ş�m� 
yılı da olab�l�r. Şu andak� Genel Sekreter 
Jens Stoltenberg'�n görev süres� aslında 
Eylül 2022'de b�tecekt�. Yen� genel 
sekreter�n de Madr�d Z�rves�'nde 
duyurulması planlanıyordu.
Ancak Rusya-Ukrayna Savaşı'nın 
başlamasından hemen sonra Stoltenberg'�n 
görev süres�n�n 1 yıl uzatılması 
kararlaştırıldı. L�tvanya'dak� z�rvede, yen� 
genel sekreter�n bel�rlenme �ht�mal� 
bulunuyor.

Geçen yıl, yen� genel sekreter�n kadın 
olması �ht�mal� üzer�nde duruluyordu. Bu 
kapsamda esk� İng�ltere Başbakanı eresa 
May, esk� Hırvat�stan Cumhurbaşkanı 
Kol�nda Grabar-K�tarov�c, esk� L�tvanya 
Cumhurbaşkanı Dal�a Grybauska�te, esk� 
Estonya Cumhurbaşkanı Kerst� Kaljula�d ve 
esk� AB Dış İl�şk�ler ve Güvenl�k Pol�t�kası 
Yüksek Tems�lc�s� Feder�ca Mogher�n� g�b� 
k�ş�ler�n �s�mler� konuşulmuştu.
Kaynak:AA
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2022 год для НАТО начался напряженно. 
Россия, которая в течение предыдущего 
года разместила тяжелое вооружение и 
десятки тысяч военнослужащих на границе 
с Украиной, добивалась гарантий 
безопасности как от НАТО, так и от США в 
отношении того, что НАТО не будет 
расширяться на восток, и что таким 
странам, как Украина, Грузия и Молдова, не 
будет предоставлена перспектива членства.
НАТО не отреагировало положительно на 
эти требования России. Официальные лица 
НАТО подчеркнули, что только НАТО и эта 
страна могут решать, какая страна станет 
членом, а другие страны не имеют права 
голоса.
2022 год начался в 2021 году на фоне того, 
что отношения между НАТО и Россией 
упали до самого низкого уровня со времен 
холодной войны.
НАТО и Россия встретились впервые за 
почти 3 года 12 января для поддержания 
давних контактов и деэскалации 
напряженности в начале 2022 года. 
Заседание Совета Россия–НАТО 
завершилось без каких-либо конкретных 
результатов. Оппозиция России 
расширению НАТО и ее требования о 
выходе НАТО из Румынии и Болгарии 
также были отвергнуты.

Тем временем НАТО приступило к 
усилению восточного фланга альянса. 
Боевые группы, которые ранее находились в 
4 странах, распространились на 8 стран. На 
восточном фланге значительно увеличилось 
как количество солдат, так и количество 
самолетов и кораблей. Кроме того, военные 
учения были умножены в таких местах, как 
Средиземноморье и Балтийский регион.
К концу 2022 года в Болгарии, Эстонии, 
Венгрии, Латвии, Литве, Польше, Румынии 
и Словакии насчитывается около 10 000 
военнослужащих НАТО в 8 боевых группах. 
Численность войск под командованием 
НАТО на восточном фланге альянса 
составляет около 40 000 человек.

24 ФЕВРАЛЯ НАЧАЛАСЬ ВОЙНА.
НАТО, США и ЕС, тем временем, призвали 
Россию понизить свою угрозу Украине, 
предупредив, что если она этого не сделает, 
Кремль столкнется с «очень серьезными 
последствиями», такими как 
беспрецедентные санкции.
Дипломатические усилия по деэскалации 
напряженности и призывы к диалогу 
потерпели неудачу.
Фактически, президент России Владимир 
Путин объявил 24 февраля, что они начали 
специальную военную операцию на 
Донбассе, на востоке Украины. Год начался 
как напряженный и, таким образом, стал 
более напряженным с нападением России 
на Украину.

СИЛЫ БЫСТРОГО РЕАГИРОВАНИЯ 
НАТО АКТИВИРОВАН В ПЕРВЫЙ РАЗ
В то время как НАТО и многие страны 
решительно осудили нападение России, 

лидеры стран НАТО встретились по 
видеосвязи на внеочередном саммите 25 
февраля, на следующий день после начала 
войны.
«Решение Путина напасть на Украину 
является ужасной ошибкой, за которую 
Россия будет платить высокую 
экономическую и политическую цену в 
течение многих лет», — говорится в 
заявлении по итогам саммита.
Силы реагирования НАТО, которые готовы 
реагировать в случае чрезвычайной 
ситуации, также были активированы 
впервые в истории альянса. Силы были 
развернуты в странах НАТО в Восточной 
Европе.
После нападения лидеры НАТО провели 
встречу на высшем уровне во второй раз 24 
марта, чтобы выразить свою решимость 
поддержать Украину. На этой встрече на 
высшем уровне мандат Генерального 
секретаря Йенса Столтенберга, срок 
полномочий которого истекает в 2022 году, 
был продлен до 30 сентября 2023 года.

НАТО НЕ ВМЕШИВАЛОСЬ В 
КОНФЛИКТ
НАТО также с осторожностью относится к 
наступлению России, пытаясь 
предотвратить возможность конфронтации 
между альянсом и Россией.
После саммита НАТО, состоявшегося на 
следующий день после начала нападения, 
генеральный секретарь НАТО Йенс 
Столтенберг заявил: «НАТО является 
оборонительным альянсом. Мы не 
стремимся к конфликту с Россией», — 
сказал он, пояснив, что они не будут 
участвовать в российско-украинской войне.
Однако было подчеркнуто, что Украине 
будет оказана всевозможная военная, 
финансовая и гуманитарная поддержка 
против России. На сегодняшний день 
НАТО и союзники предоставили Украине 
богатую поддержку, включая системы 
противовоздушной обороны, различное 
тяжелое вооружение, боеприпасы, топливо, 
устройства связи и т.д.

Между тем, Украина потребовала, чтобы ее 
воздушное пространство было защищено 
НАТО от России и чтобы была объявлена 
бесполетная зона, но эта просьба была 
отклонена НАТО на том основании, что это 
приведет к конфликту с Россией. 
Требование к странам НАТО отправить 
истребители на Украину также, по словам 
президента США Джо Байдена: « Он был 
отвергнут на том основании, что это 
приведет к третьей мировой войне».

ШВЕЦИЯ И ФИНЛЯНДИЯ ПОДАЮТ 
ЗАЯВКИ НА ЧЛЕНСТВО
Между тем, Финляндия и Швеция, которые 
граничат с Россией, отказались от своей 
политики «оставаться нейтральными, 
держась подальше от военных блоков» и 
вступления в НАТО в течение многих лет.
Шведские и финские официальные лица 
изначально с осторожностью относились к 

вступлению в НАТО. Обе страны 
рассматривали членство в НАТО как 
отдаленную возможность. Пока этот вопрос 
обсуждался в двух странах, Россия 
предупредила, что будут «последствия», 
если две страны присоединятся к альянсу.
НАТО, Швеция и Финляндия неоднократно 
повторяли, что Россия не может решить, в 
какой стране двигаться дальше.
По мере роста народной поддержки 
членства Швеция и Финляндия передумали 
и подали запрос на членство в НАТО 
Генеральному секретарю Столтенбергу в 
Брюсселе 18 мая. НАТО также предоставила 
гарантии безопасности двум странам до 
завершения процесса присоединения.
Тем временем Турция выразила 
обеспокоенность по поводу безопасности 
двух стран, особенно в отношении борьбы с 
террористическими организациями, такими 
как РПК и ФЕТО.
Столтенберг заявил, что проблемы Турции 
должны быть решены, и встретился с 
высокопоставленными должностными 
лицами трех стран. Столтенберг также 
обсудил этот вопрос с президентом Турции 
Реджепом Тайипом Эрдоганом во время 
своего визита в Турцию 3-5 ноября.
С одной стороны, между властями Швеции 
и Финляндии и Турцией ДЕКА начались 
дипломатические попытки. 
Дипломатические контакты трех стран все 
еще продолжаются.

МАДРИДСКИЙ САММИТ И 
ТРЕХСТОРОННИЙ МЕМОРАНДУМ
На этом фоне на саммите НАТО в Мадриде, 
состоявшемся 28-30 июня, было решено 
пригласить Швецию и Финляндию в альянс. 
На саммите был подписан Трехсторонний 
меморандум между Турцией, Шве 
Декоммунизацией и Финляндией. В 
меморандуме Швеция и Финляндия 
обязались, как потенциальные члены 
НАТО, оказывать Турции полную 
поддержку в борьбе со всеми угрозами ее 
национальной безопасности и в этих рамках 
не оказывать поддержки PYD / YPG и 
организации, идентифицированной в 
Турции как FETO.
Затем начались процессы утверждения 
кандидатур двух стран в национальных 
собраниях членов НАТО. К концу 2022 года 
кандидатуры были одобрены в 28 странах 
НАТО, кроме Венгрии и Турции.
Турция подчеркивает, что усилия двух 
стран по борьбе с терроризмом все еще 
находятся на недостаточном уровне.

Угроза НАТО со стороны Китая и России
На саммите в Мадриде документ 
Стратегической концепции альянса также 
был обновлен впервые после 2010 года. В 
новом документе Стратегической 
концепции, принятом лидерами НАТО, 
Китай впервые упоминается как угроза.
Россия, которая в документе 2010 года 
считалась стратегическим партнером, на 
этот раз была классифицирована как "самая 
важная и прямая угроза".

НАТО продолжит поддержку Украины
К сентябрю Путин подписал документ о 
присоединении Донецкой, Луганской, 
Херсонской и Запорожской областей 
Украины к России. Сразу после этого 
президент Украины Владимир Зеленский 
также подписал заявление своей страны об 
ускоренном вступлении в НАТО.
НАТО объявило, что никогда не признает 
аннексированные Россией территории 
российской территорией.
На встрече министров иностранных дел 
НАТО, состоявшейся в конце ноября, также 
было принято решение продолжать 
оказывать Украине повышенную 
поддержку.
В заявлении о встрече страны НАТО 
осудили все формы и проявления 
терроризма, а также выразили 
солидарность с Турцией после теракта в 
Стамбуле.

2023 год снова станет годом напряженности 
в отношениях с Россией
Похоже, что для НАТО 2023 год также 
станет годом высокой напряженности в 
отношениях с Россией. В новом году все 
виды военной, финансовой и гуманитарной 
поддержки Украины должны быть 
увеличены и продолжены.
Тот факт, что ежегодная встреча на высшем 
уровне НАТО состоится в балтийской 
стране Литве в 2023 году, также 
воспринимается как знак того, что новый 
год снова продлится с российской 
повесткой дня. Саммит НАТО пройдет в 
столице Литвы Вильнюсе 11-12 июля.
Предполагается, что политика НАТО, 
направленная на то, чтобы не вступать в 
прямой конфликт с Россией, также будет 
продолжена.

Может произойти смена генерального 
секретаря
Новый год также может стать годом смены 
Генерального секретаря НАТО. Срок 
полномочий нынешнего генерального 
секретаря Йенса Столтенберга фактически 
истекает в сентябре 2022 года. О новом 
генеральном секретаре также 
планировалось объявить на саммите в 
Мадриде.
Однако сразу после начала российско-
украинской войны было решено продлить 
срок полномочий Столтенберга на 1 год. На 
саммите в Литве, скорее всего, будет 
определен новый генеральный секретарь.
В прошлом году обсуждалась возможность 
того, что новым генеральным секретарем 
станет женщина. В этой связи были 
упомянуты такие личности, как бывший 
премьер-министр Великобритании Тереза 
Май, бывший президент Хорватии Колинда 
Грабар-Китарович, бывший президент 
Литвы Даля Грибаускайте, бывший 
президент Эстонии Керсти Кальюлайд и 
бывший верховный представитель ЕС по 
иностранным делам и политике 
безопасности Федерика Могерини.
Источник:А.А.

ДЛЯ НАТО 2022 ГОД СТАЛ 
САМЫМ НАПРЯЖЕННЫМ
В ОТНОШЕНИЯХ С РОССИЕЙ
В 2022 году у НАТО был самый 
напряженный год в отношениях с Россией с 
момента ее создания. Этот год также 
вошел в историю благодаря заявкам 
Швеции и Финляндии на членство.
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DEAŞ'ın öldürdüğü ABD'l� askerler�n a�leler�, örgüte
yardımını �t�raf eden Fransız ş�rket Lafarge'a dava açtı

Terör örgütü DEAŞ tarafından öldürülen ABD'l� 
askerler�n a�leler�, Sur�ye'de faal�yetler�ne devam 
edeb�lmes� �ç�n bu örgüte finansman sağlayan Fransız 
ç�mento ş�rket� Lafarge'a tazm�nat davası açtı.

ABC News'in haberine göre, ABD'li 
askerlerin aileleri, açtıkları davada 
Lafarge'ın ekonomik çıkarlarının, 

DEAŞ'ın sivilleri öldürmesine sebep oldu-
ğunu iddia etti.
Davacılar, Lafarge'ın terör örgütlerine ma-
teryal desteğinin terör faaliyetlerinde kulla-
nılacağını bildiklerine işaret ederek Fransız 
şirketi, DEAŞ'ın uluslararası terörist faali-
yetlerine "bilerek yardım ve yataklık yap-
makla" suçladı.

Çimento fabrikasını güvenli bir şekilde kal-
dırıp buranın tahliye edilmediğini belirten 
davacılar, bu yüzden "tonlarca ham madde 
ve çimentonun terör gruplarına bırakıldığı-
nı" vurguladı.
Dava dilekçesinde, "Lafarge'ın DEAŞ'a yap-
tığı ödemeler ve iş ortaklığı, örgüte 
2010'ların başında yeni başlayan bir milis 
gücünden Amerikalıları öldürme niyeti ve 
kabiliyetine sahip acımasız bir terörist deve 
dönüşmesi için ihtiyaç duyduğu başlangıç 
sermayesini sağladı." ifadeleri kullanıldı.
Davacılar arasında ise 2016'da DEAŞ tara-
fından Irak'ta öldürülen Deniz Yüzbaşı 
Jason Finan, yine aynı yıl Suriye'de öldürü-
len Deniz Kıdemli Astsubay Scott Cooper 
Dayton ile 2015'te Libya'da öldürülen de-
nizci David Berry'nin ailelerinin yer aldığı 
kaydedildi.
Lafarge, daha önce şirketin ve kendilerine 
bağlı Lafarge Çimento Suriye şirketinin "üst 
yöneticilerinden olaya dahil olan kişilerin 
eylemlerinin sorumluluğunu kabul ettikle-
rini" açıklamıştı.
Lafarge ABD'de DEAŞ'a yardımdan mah-
kum edildi
ABD'de de 18 Ekim'de Lafarge, New York 
Brooklyn'deki federal mahkemede anlaşma 
yoluna giderek "DEAŞ'a yardım etme" su-
çunu kabul etti ve 777,78 milyon dolar ceza 
ödemeye razı oldu.
Ancak Fransa'da 2016'dan beri kamuoyun-
da tartışılan "Lafarge'ın DEAŞ'a yardımı" yıl-
lar geçmesine rağmen soruşturma aşama-
sında kaldı.
Konu Fransa'da yargıya intikal etse de hala 
ilerleme kaydedilmemesinin arkasında 
Fransız istihbaratının suç ortağı olması do-
layısıyla meselenin örtbas edilmek istendiği 
değerlendirmeleri yapılıyor.
Fransa'daki soruşturmada sivil taraf olan Av-
rupa Anayasa ve İnsan Hakları Merkezi 
(ECCHR) ve yolsuzlukla mücadele sivil top-
lum kuruluşu Sherpa ile birkaç muhalif 
isimden başka davaya ilişkin kamuoyuna 
açıklama yapan henüz çıkmadı.

AA, Lafarge'ın DEAŞ'ı �nanse ettiğini ka-
nıtlayan belgeleri yayınlamıştı
Anadolu Ajansı (AA), 7 Eylül 2021'de Fran-
sız şirketi Lafarge'ın, terör örgütü DEAŞ'ı 
Fransız istihbaratının bilgisi dahilinde �-
nanse ettiğini kanıtlayan belgeleri yayımla-
mış; bu, dünya genelinde geniş yankı bul-
muştu.

Belgelere göre, Lafarge, terör örgütü 
DEAŞ'la ilişkisi hakkında Fransız istihbarat 
servislerini sürekli bilgilendirdi. Fransız is-
tihbarat ve devlet kurumları, Lafarge'ı terö-
rü �nanse ederek insanlığa karşı suç işlediği 
konusunda uyarmadı ve bu durumu gizli tu-
tanaklarda itiraf etti. DEAŞ, Lafarge'dan al-
dığı çimentoları sığınak ve tünel yapımında 
kullandı.

Şirket hakkında Haziran 2017'de açılan so-
ruşturma kapsamında, Lafarge'ın Yönetim 
Kurulu Başkanı Bruno Lafont'un da arala-
rında bulunduğu bazı üst düzey yöneticiler, 
"teröre �nansman sağlamak"la suçlanmıştı.
Haziran 2018'de şirkete yöneltilen "insanlı-
ğa karşı suçlara ortak olmak" suçlaması, 
Kasım 2019'da düşürülmüştü.
Davaya müdahil sivil taraflar yolsuzlukla 
mücadele sivil toplum kuruluşu Sherpa ile 
ECCHR, suçlamanın düşürülmesine itiraz 
ederek Yargıtaya başvurmuştu.

Fransa Yargıtayı, 7 Eylül 2021'de Lafarge'ın 
Suriye'de DEAŞ'lı teröristleri �nanse etmesi 
nedeniyle "insanlığa karşı suça ortak olmak" 
suçlaması yöneltilebilmesinin önünü açan 
kararı almıştı.

Paris Temyiz Mahkemesi de 18 Mayıs'ta Su-
riye'de terör örgütü DEAŞ'a �nansman sağ-
ladığı AA'nın ulaştığı belgelerle ispatlanan, 
Fransız çimento şirketi Lafarge'a "insanlığa 
karşı suça ortak olduğu" iddiasıyla soruştur-
ma açılmasını onaylamıştı.

Şirketin Suriye'de kuruluşundan DEAŞ'a �-
nansmana uzanan süreç Dünyanın en 
büyük çimento şirketlerinden Fransız La-
farge, Suriye'de Mart 2011'de başlayan iç sa-
vaşa rağmen faaliyetini sürdürdü.

Terör örgütü DEAŞ'ın bölgeyi ele geçirme-
sine rağmen üretim faaliyetlerini sürdüren 
şirket, 2014'ün sonlarında çalışmalarını son-
landırdı ancak şirketin Çelebiye bölgesinde-
ki faaliyetlerini devam ettirebilmek için 
DEAŞ'a "haraç" ödemenin dışında örgütten 
malzeme ve akaryakıt temin ettiği ifşa oldu.
Şirket, Temmuz 2015'te İsviçreli rakibi Hol-
cim ile birleşerek isim değişikliğine gitti.

Tesisin bir bölümüne 2015 başlarında yerle-
şen ABD ve Fransız askerleri, Türkiye'nin 9 
Ekim 2019'da Suriye'de terör örgütlerine 
karşı başlattığı Barış Pınarı Harekatı önce-
sinde, yaklaşık 4,5 yıl boyunca buranın bir 
kısmını üs olarak kullandı.

Семьи американских солдат, убитых
ИГИЛ, подали иск против французской
компании Lafarge, которая призналась 
в своей поддержке организации.

Семьи американских солдат, убитых террористической 
организацией ДАИШ, подали иск о компенсации против 
французской цементной компании Lafarge, которая 
финансирует террористическую организацию, чтобы 
она могла продолжать свою деятельность в Сирии.

о данным ABC News, семьи амери-Пканских солдат утверждали в своем 
иске, что экономические интересы 

Lafarge заставили ИГИЛ убивать мирных 
жителей. Истцы указали, что они знали, что 
материальная поддержка Lafarge террористи-
ческих организаций будет использоваться в 
террористической деятельности, обвинив 
французскую компанию в «сознательном 
пособничестве и подстрекательстве» к 
международной террористической деятель-
ности ДАИШ. Они заявили, что цементный 
завод не был благополучно вывезен и эвакуи-
рован, поэтому «тонны сырья и цемента были 
оставлены террористическим группировкам».
«Платежи Lafarge и деловое партнерство с 
ИГИЛ предоставили организации первона-
чальный капитал, необходимый для превра-
щения из молодого ополчения в начале 2010-х 
годов в безжалостного террористического 
гиганта с намерением и способностью убивать 
американцев», — говорится в иске. Истцами 
являются капитан морской пехоты Джейсон 
Финан, который был убит в Ираке ИГИЛ в 
2016 году, старший старшина морской пехоты 
Скотт Купер Дейтон, который был убит в 
Сирии в том же году, и семьи Дэвида Берри, 
моряка, убитого в Ливии в 2015 году.
Lafarge ранее заявляла, что компания и ее 
дочерняя компания Lafarge Cement сирийская 
компания «принимают на себя 
ответственность за действия топ-менеджеров 
лиц, причастных к инциденту».
Лафарж осужден за пособничество ИГИЛ в 
США
В США 18 октября Лафарж признал себя 
виновным в «пособничестве ИГИЛ» в 
федеральном суде в Бруклине, штат Нью-
Йорк, и согласился выплатить штраф в 
размере $777,78 млн. Тем не менее, «помощь 
Лафаржа ИГИЛ», которая публично обсужда-
ется во Франции с 2016 года, остается в стадии 
расследования, несмотря на то, что шли годы. 
Хотя этот вопрос был передан на рассмотре-
ние судебных органов во Франции, по-
прежнему считается, что этот вопрос хочется 
скрыть, поскольку французская разведка 
является соучастником отсутствия прогресса.
Европейский центр по конституционным 
правам и правам человека (ECCHR), который 
является гражданской стороной расследова-
ния во Франции, и Sherpa, антикоррупцион-
ная НПО, и несколько других оппозиционных 
деятелей еще не сделали публичных заявлений 
по этому делу. 
АА опубликовала документы, доказывающие, 
что Lafarge финансировал ДАИШ
7 сентября 2021 года агентство Anadolu (AA) 
опубликовало документы, доказывающие, что 
французская компания Lafarge финансировала 
террористическую организацию ДАИШ с 
ведома французской разведки; это имело 

широкие последствия во всем мире.
Согласно документам, Лафарж постоянно 
информировал французские спецслужбы о 
своих связях с террористической организаци-
ей ДАИШ. Французская разведка и госуда-
рственные органы не предупреждали Лафар-
жа о том, что он совершает преступления 
против человечности, финансируя терроризм, 
и он признал это в секретных протоколах. 
Игил использовал цемент, который он 
получил от Lafarge, при строительстве бунке-
ров и туннелей. 
В рамках расследования в отношении компа-
нии, которое открылось в июне 2017 года, 
несколько топ-менеджеров, в том числе Бруно 
Лафонт, председатель Lafarge, были обвинены 
в «финансировании терроризма». Обвинение в 
«соучастии в преступлениях против человеч-
ности», которое было выдвинуто против 
компании в июне 2018 года, было снято в 
ноябре 2019 года.
Гражданские партнеры, участвующие в деле, 
антикоррупционная НПО Sherpa и ECCHR, 
обратились в Кассационный суд, обжалуя 
снятие обвинения. 7 сентября 2021 года 
Кассационный суд Франции принял решение, 
проложив путь к обвинению Лафаржу в 
«соучастии в преступлениях против 
человечности» за финансирование 
террористов ИГИЛ в Сирии.
18 мая Апелляционный суд Парижа одобрил 
расследование в отношении французской 
цементной компании Lafarge за якобы 
«соучастие в преступлениях против 
человечности», что было доказано 
документами, полученными АА для 
финансирования террористической 
организации ДАИШ в Сирии.
Процесс от создания компании в Сирии до 
финансирования ДАИШ
Французская Lafarge, одна из крупнейших в 
мире цементных компаний, продолжала свою 
деятельность, несмотря на гражданскую войну, 
начавшуюся в Сирии в марте 2011 года. 
Компания, которая продолжала свою произ-
водственную деятельность, несмотря на захват 
региона террористической организацией 
ДАИШ, прекратила свою деятельность в 
конце 2014 года, но выяснилось, что компания 
закупала материалы и топливо у организации 
в дополнение к уплате «дани» ДАИШ для 
продолжения своей деятельности в регионе 
Челебийе. Компания сменила название в июле 
2015 года, объединившись со швейцарским 
конкурентом Holcim.
Американские и французские войска, которые 
поселились в части объекта в начале 2015 года, 
использовали часть его в качестве базы в 
течение примерно 4,5 лет, прежде чем турец-
кая операция «Источник мира» началась 
против террористических организаций в 
Сирии 9 октября 2019 года.
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Türk�ye'n�n �lk uçak
fabr�kası TOMTAŞ'ın 
adı yen� kurulan ortak
g�r�ş�mle yaşatılacak

Akar, TOMTAŞ Havacılık Ortak G�r�ş�m Sözleşmes� İmza 
Tören�'nde yaptığı konuşmada, 1925'te kurulan �lk uçak 
fabr�kası TOMTAŞ'ın 1928-1941 yıllarında ürett�ğ� 

uçaklarla dönem�n en �y� havacılık fabr�kalarından b�r� olduğunu 
bel�rtt�.

Fabr�kanın faal�yetler�n�n b�rtakım sebepler dolayısıyla akamete 
uğradığını d�le get�ren Akar, fabr�kanın, Türk�ye'n�n havacılık 
tar�h�nde acı b�r hatıra olarak kaldığını söyled�.

Hayata geç�r�len TOMTAŞ'ın adının yaşatılmasına yönel�k g�r�ş�mle 
büyük b�r s�nerj� oluşturulduğunu vurgulayan Akar, "Kayser� 
Büyükşeh�r Beled�yes�n�n desteğ�, ASFAT, TUSAŞ, TOMTAŞ 
Yatırım ve Erc�yes Teknopark'ın katkısıyla savunma ve havacılık 
sanay�s�nde yen� başarılara �mza atacağız. İnanıyoruz k� TOMTAŞ'ın 
yarım kalan hüzünlü h�kayes� burada yapılacak çalışmalarla büyük 
b�r başarı h�kayes�ne dönüşecek. Türk�ye'n�n en öneml� sanay� 
kentler�nden, aynı zamanda savunma ve havacılık alanında köklü 
tecrübeye sah�p Kayser�'m�z bu yapılanmaya da ev sah�pl�ğ� 
yapacak." d�ye konuştu.

G�r�ş�m�n hayırlı olması temenn�s�nde bulunan Akar, Kayser� 
Büyükşeh�r Beled�ye Başkanı Memduh Büyükkılıç'tan 15 Ocak'a 
kadar araz� tahs�s�n�n yapılmasını �sted�.
Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan'ın l�derl�ğ�, desteğ� ve 
teşv�k�yle savunma sanay�s�nde yerl�l�k ve m�ll�l�k oranının yüzde 
80'lere ulaştığını �fade eden Akar, daha g�d�lmes� gereken öneml� 
yolların olduğunu bel�rtt�.
Türk�ye'n�n savunma sanay�s�yle �lg�l� parasını verd�ğ� ürünler� 
alamadığı dönemler�n olduğunu anımsatan Akar, şunları kaydett�:

"Sayın Cumhurbaşkanı'mızın �fade ett�ğ� g�b� kend� göbeğ�m�z� 
kend�m�z keseceğ�z. Şu ana kadar yaptığımız, İHA/SİHA/TİHA, 
d�ğer ürünler heps� ortada. Bunlar süratle gel�ş�yor. Daha düne 
Mehmetç�ğ�n kullandığı tüfeğ�n patent� yabancıya a�tt�. Tabancamız, 
mak�nel� tüfeğ�m�z yoktu. Şu anda geld�ğ�m�z noktada bütün hafif 
s�lahlarımızı, obüsler�m�z�, hel�kopterler�m�z�, İHA/SİHA/TİHA, 
den�z topu yaptık. Harp s�lah araç ve gereçler�n� tasarlayıp �mal, �nşa 
ve �hraç noktasına geld�k. MİLGEM'ler� �hraç ed�yoruz. Büyük 
mesafeler katett�k, daha g�deceğ�m�z çok mesafe var. Artık c�n 
ş�şeden çıktı. Tankı da uçağı da yapacağız ve ülkem�z�n, as�l 
m�llet�m�z�n savunması ve güvenl�ğ�n� sağlayacağız.”

Konuşmaların ardından TOMTAŞ Yatırım Yönet�m Kurulu Başkanı 
Al� Ekş�, TUSAŞ Genel Müdürü Temel Kot�l ve ASFAT Genel 
Müdürü Esad Akgün tarafından ortak g�r�ş�m sözleşmes� �mzalandı.
İmza tören�ne Türk�ye-Gürc�stan-
Azerbaycan Savunma Bakanları 
Toplantısı �ç�n Kayser�'de bulunan 
Azerbaycan Savunma Bakanı Orgeneral 
Zak�r Hasanov'un yanı sıra M�ll� 
Savunma Bakan Yardımcısı Muhs�n 
Dere de katıldı.
Tören�n ardından Bakan Akar, Erc�yes 
Ün�vers�tes� Yılmaz-Mehmet Öztaşkın 
Kalp Hastanes�'ne Turkuaz Seram�k AŞ 
tarafından bağışlanan anj�yografi 
c�hazının tesl�m tören�ne de katıldı.
KAYNAK:AA

Türk�ye'n�n �lk uçak fabr�kası olarak 1925'te 
kurulan Tayyare ve Motor Türk Anon�m 
Ş�rket�n�n (TOMTAŞ) adını yaşatacak 
TOMTAŞ Havacılık ve Teknoloj� AŞ'n�n "Ortak 
G�r�ş�m Sözleşmes�", M�ll� Savunma Bakanı 
Hulus� Akar'ın da katıldığı törenle �mzalandı

Название TOMTAŞ, первого авиационного
завода Турции, будет сохранено благодаря
недавно созданному совместному 
предприятию.
«Соглашение о совместном предприятии» TOMTAŞ Aerospace and 
Technology Inc., которое будет создано, чтобы сохранить название 
TOMTAŞ, основанного в 1925 году как первый авиационный завод Турции, 
было подписано с церемонией, на которой присутствовал министр 
национальной обороны Хулуси Акар

В своем выступлении на церемонии 
подписания соглашения о создании 
совместного авиационного предприятия 

TOMTAŞ Акар заявил, что TOMTAŞ, первый 
авиационный завод, основанный в 1925 году, был 
одним из лучших авиационных заводов того 
периода с самолетами, которые он производил в 
период с 1928 по 1941 год.
Заявив, что деятельность завода по каким-то 
причинам была прервана, Акар сказал, что завод 
остался горьким воспоминанием в авиационной 
истории Турции.

Также подчеркивая, что была создана большая 
синергия с инициативой сохранить имя TOMTAŞ, 
Акар сказал: «При поддержке столичного 
муниципалитета Кайсери и вкладе ASFAT, TUSAŞ, 
TOMTAŞ Yatırım и Erciyes Teknopark мы 
достигнем новых успехов в оборонной и 
аэрокосмической промышленности. Мы верим, 
что незаконченная печальная история TOMTAŞ 
превратится в большую историю успеха с 
работами, которые будут сделаны в Турции. 
Кайсери, один из самых важных промышленных 
городов Турции, а также имеющий глубокий 
опыт в области обороны и авиации, будет 
принимать это структурирование».

Поздравляя эту событию, Акар попросил мэра 
столичного муниципалитета Кайсери Мемдуха 
Бююккылыча выделить землю до 15 января.

Информируя, что 
доля местных и 
национальных 
граждан в 
оборонной 
промышленности 
достигла 80 
процентов 
благодаря 
руководству, 
поддержке и 
поддержке 

президента Реджепа Тайипа Эрдогана, Акар 
заявил, что предстоит еще многое сделать.
Напомнив, что были времена, когда Турция не 
могла покупать продукцию, за которую платила 
оборонка, Акар сказал:
«Как заявил наш президент, мы сами себе 
отрежем пупок. БПЛА/SİHA/TİHA и другие 
продукты, которые мы произвели быстро 
развиваются. Буквально вчера патент на 
винтовку, используемую Мехметом, принадлежал 
иностранцу. У нас не было ни пистолета, ни 
пулемета.На данный момент К точке, к которой 
мы прибыли, мы построили все наши легкие 
вооружения, гаубицы, вертолеты, 
БПЛА/SİHA/TİHA, корабельные орудия. Мы 
подошли к этапу проектирования, производства, 
создания и экспорта инструментов и 
оборудования для военного оружия. Мы 
экспортируем MILGEM. Мы прошли долгий путь, 
нам еще предстоит пройти долгий путь. Теперь 
джинн вышел из бутылки. Мы построим танк и 
самолет, обеспечим оборону и безопасность 
нашей страны, нашего благородного народа».
После выступлений председатель 
инвестиционного совета TOMTAŞ Али Экши, 
генеральный директор TUSAŞ Темел Котил и 
генеральный директор ASFAT Эсад Акгюн 
подписали соглашение о создании совместного 
предприятия.

Также на церемонии подписания присутствовали 
заместитель министра национальной обороны 
Мухсин Дере, а также министр обороны 
Азербайджана генерал Закир Гасанов, который 
находился в Кайсери на встрече министров 
обороны Турции, Грузии и Азербайджана.
После министр Акар также присутствовал на 
церемонии передачи ангиографического 
устройства, подаренного Turkuaz Seramik AŞ 
Кардиологической больнице им. Йылмаза-
Мехмета Озташкина Университета Эрджиес.

ИСТОЧНИК: АА
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Libya Başbakanı Abdulhamid 
Dibeybe, Suud� Arab�stan'ın El-
Hades telev�zyon kanalına 

verd�ğ� röportajda, Türkiye ve Libya 
arasında varılan deniz yetki anlaşması 
ve Mısır'ın L�bya �le den�z sınırını tek 
tara�ı olarak bel�rled�ğ�n� duyurduğu 
kararına �l�şk�n değerlend�rmelerde bulundu.

Sunucunun, Türk�ye �le L�bya arasındak� den�z yetk� anlaşması 
konusunda Doğu Akden�z Gaz Forumu üyeler� �le Türk�ye 
arasında anlaşmazlık bulunduğunu ve bu anlaşmaya 
mahkemede �t�raz ed�ld�ğ�n� �fade etmes� üzer�ne D�beybe, 
"Türk�ye �le yapılan anlaşma L�bya'nın Akden�z'dek� den�zc�l�k ve 
ekonom�k hakkını garant� altına alıyor." ded�.

Ülkes�n�n Türk�ye �le yaptığı anlaşma �le ekonom�k hakkını 
aldığını kaydeden D�beybe, "L�bya bu anlaşmayla ekonom�k 
hakkını aldı. Bu, L�byalıların hakkı.. Asla başka b�r şahıs ya da 
devlet bunu ele geç�remez. Genel b�r koord�nasyon olmasını 
temenn� eder�z ve tüm ülkeler�n razı olmasını �ster�z." �fadeler�n� 
kullandı.

MISIR'IN ADIMINI TAMAMIYLA REDDEDİYORUZ.

D�beybe, Mısır'ın L�bya �le den�z sınırlarını bel�rled�ğ�n� 
açıkladığı kararı reddett�kler�n� bel�rterek, "Den�z sınırları, kıta 
sahanlığı anlaşmalarının tek tara�ı olması mümkün değ�l. 
Mısır'ın bu adımını tamamıyla redded�yoruz." değerlend�rmes�n� 
yaptı.

Mısır ve L�bya arasında den�z sınırlarının bel�rlenmes� 
konusunda b�r kom�syon oluşturularak anlaşmaya varılması 
çağrısında bulunan D�beybe, "Mısırlı kardeşler�m�zden �k�l� b�r 
kom�syon oluşturmasını ve anlaşmaya varılmasını talep 
ed�yoruz. Eğer anlaşma olmazsa da B�rleşm�ş M�lletler var, 
mahkeme var, hukuk var. H�ç k�mse sadece tek başına karar 
alamaz. Eğer L�bya tarafını zayıf görüyorlarsa bunu 
redded�yoruz. Eğer dost ve komşularsa b�z �k�l� anlaşmadan 
memnun oluruz." �fadeler�n� kullandı.
Mısır medyasında 13 Aralık'ta yer alan haberlerde, Mısır 
Cumhurbaşkanı Abdulfettah es-S�s�'n�n ülkes�n�n batı den�z 
sınırlarının bel�rlend�ğ�ne �l�şk�n kararı yayımlanmıştı.

L�bya Dış�şler� Bakanlığından 17 Aralık'ta yapılan açıklamada da 
Mısır'ın �k� ülke den�z sınırlarının bel�rlenmes�ne yönel�k aldığı 
karar "tek tara�ı" olarak n�telend�r�lerek L�bya'nın bu kararı 
tümüyle reddett�ğ� bel�rt�lm�şt�.

Kaynak:AA

L�bya Başbakanı D�beybe'den Türk�ye-L�bya 
den�z yetk� anlaşmasına �l�şk�n açıklama

L�bya Başbakanı 
D�beybe, Türk�ye �le 
ülkes� arasında yapılan 
den�z yetk� anlaşmasının 
L�bya'nın Akden�z'dek� 
den�zc�l�k ve ekonom�k 
haklarını garant� altına 
aldığını söyled�.

ремьер-министр Ливии Абдулхамид ПДибейба в интервью саудовскому 
телеканалу "Аль-Аид" дал оценку 

соглашению о военно-морском разрешении, 
достигнутому между Турцией и Ливией. А так 
же  решению Египта декоммунизировать 
морскую границу с Ливией, о котором он 
объявил в одностороннем порядке.
Когда докладчик заявил, что между членами 
Восточно-Средиземноморского газового форума 
и Турцией существуют разногласия по поводу 
соглашения о разрешении на море между 
Турцией и Ливией и что это соглашение было 
оспорено в суде.  Дибейбе сказал: «Соглашение с 
Турцией гарантирует морское и экономическое 
право Ливии в Средиземном море». Отметив, 
что его страна получила свое экономическое 
право по соглашению с Турцией, Дибейбе сказал: 
"Ливия получила свое экономическое право по 
этому соглашению. Это право ливийцев. . Ни 
один другой человек или государство никогда не 
смогут взять его под свой контроль. Мы 
надеемся, что будет общая координация, и мы 
хотим, чтобы все страны согласились".

Мы полностью отвергаем этот шаг Египта

Дибейба сказал, что они отвергли резолюцию, в 
которой Египет объявил об установлении 

морских границ с Ливией, заявив: "Невозможно, 
чтобы соглашения о морских границах и 
континентальном шельфе были 
односторонними. Мы полностью отвергаем этот 
шаг Египта".

Призывая к формированию комиссии по 
определению морских границ между Египтом и 
Ливией, Дибейбе сказал: «Мы требуем от наших 
египетских братьев сформировать 
двустороннюю комиссию и достичь соглашения. 
Если нет соглашения, есть Организация 
Объединенных Наций, есть суд, есть закон. 

Никто не может принимать решения только в 
одиночку. Если они считают ливийскую сторону 
слабой, мы отвергаем ее. Если они будут 
друзьями и соседями, мы будем довольны 
двусторонним соглашением", - сказал он.
Напопинаем, 13 декабря Египетские СМИ 
сообщили, что решение президента Египта 
Абдель Фаттаха ас-об определении западных 
морских границ его страны было определено. А 
17 декабря МИД Ливии заявил, что решение 
Египта обозначить морские границы двух стран 
является «односторонним», и Ливия полностью 
отвергла это решение.

Источник: AA

Заявление премьер-министра Ливии
Дибейбы о турецко-ливийском 
соглашении о морских полномочиях
Премьер-министр Ливии Дека Бейба заявил, что 
соглашение о морских полномочиях, заключенное между 
Турцией и его страной, гарантирует морские и 
экономические права Ливии в Средиземном море.
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Bl�nken, yaklaşan 
gez�s�nde Ç�n �le �şb�rl�ğ�n� 
gen�şletmey� planlıyor

ABD Dış�şler� Bakanı Antony Bl�nken'�n gelecek yıl 
gerçekleşecek Ç�n z�yaret�nde Pek�n �le �şb�rl�ğ�n� 
gen�şletmey� ve �k� ülke arasındak� bağları �st�krara 
kavuşturmaya yönel�k müzakereler� �lerletmey� 
planladığı bel�rt�ld�.

Kyodo ajansının haber�ne göre, 
ABD'n�n Doğu Asya ve 
Pas�fik İl�şk�ler�nden 

Sorumlu Dış�şler� Bakan Yardımcısı 
Dan�el Kr�tenbr�nk, b�r röportajda 
Bl�nken'�n gez�s�nde Ç�n �le �l�şk�ler�n� 
pek�şt�rmey� hede�ed�ğ�n� söyled�.

Kr�tenbr�nk, "Bu gez�n�n aramızdak� 
rekabet� b�l�nçl� şek�lde yönetmeye ya 
da �st�krar kazandırmak adına �l�şk�ye 
zem�n oluşturmada katkıda buluna-
cağını umuyoruz." şekl�nde konuştu.

ABD yönet�m�n�n Ç�n'e yaklaşımını üç 
temel kurala dayalı şek�lde sürdürece-
ğ�n� bel�rten Kr�tenbr�nk, bu kuralları 
şöyle sıraladı:
"Ülke �ç�ndek� güce yatırım yapmak, 
bölgesel ve küresel kurallara dayalı 
düzen� desteklemek �ç�n müttefikler ve 
ortaklar �le �şb�rl�ğ�n� sürdürmek, Ç�n 
�le yanlış anlaşılmalara yol açmadan 
güçlü ve b�l�nçl� şek�lde rekabet 
etmek."
Kr�tenbr�nk, ayrıca Tokyo ve Seul'u 
�çeren üçlü �şb�rl�ğ�n�n "benzer� 
görülmem�ş b�r düzeye" ulaştığını 
söyled�.

Kuzey Kore'ye daha fazla füze test� 
olması durumunda kuvvetl� b�r yanıtla 
karşılık ver�leceğ� konusunda uyarıda 
bulunan Kr�tenbr�nk, “Kuzey Kore �le 
d�plomas� kapısının açık olduğunu” da 
vurguladı.
Kr�tenbr�nk başkanlığındak� ABD 
d�plomat�k heyet�, 11 Aralık'ta Ç�n'� 
z�yaret etm�şt�.

Ç�n'�n ardından Güney Kore ve 
Japonya'ya da z�yaret gerçekleşt�ren 
heyet, ABD Başkanı Joe B�den �le Ç�n 
Devlet Başkanı Ş� C�np�ng'�n 14 
Kasım'da Endonezya'nın Bal� 
Adası'nda yaptıkları görüşmen�n 
ardından Pek�n'� z�yaret eden �lk üst 
düzey d�plomat�k heyet olmuştu.
B�den �le Ş�'n�n görüşmes�nde �k� ülke 
arasında �let�ş�m kanallarının açık 
tutulması ve Dış�şler� Bakanı 
Bl�nken'�n Ç�n'� z�yaret etmes� karar-
laştırılmıştı.

İk� l�der�n görüşmes�n�n ardından 
ABD Savunma Bakanı Lloyd Aust�n ve 
Ç�n Savunma Bakanı Vey Fınghı, 
geçen ay Güneydoğu Asya Uluslar 
B�rl�ğ�n�n (ASEAN) gen�şlet�lm�ş 
Savunma Bakanları Toplantısı 
marjında buluşmuştu.

Ayrıca �k� ülken�n �kl�m tems�lc�ler�, 
geçen ay Mısır'ın Şarm El-Şeyh şehr�n-
de düzenlenen B�rleşm�ş M�lletler 
İkl�m Değ�ş�kl�ğ� Konferansı'nda 
(COP 27) görüşmüştü.

KAYNAK:AA

Блинкен планирует расширить 
сотрудничество с Китаем во 
время своей предстоящей
поездки

Госсекретарь США Энтони Блинкен заявил, что 
планирует расширить сотрудничество с 
Пекином и продолжить переговоры по 
стабилизации связей декоммунизации между 
двумя странами во время своего визита в Китай 
в следующем году.

Как сообщает агентство 
Kyodo, заместитель госуда-
рственного секретаря 

США по связям с Восточной Азией 
и Тихоокеанским регионом Дэниел 
Критенбринк заявил в интервью, 
что поездка Блинкена была направ-
лена на укрепление отношений с 
Китаем. Критенбринк сказал: "Мы 
надеемся декоммунизировать, что 
эта поездка будет способствовать 
сознательному управлению сопер-
ничеством между нами или созда-
нию основы для отношений во имя 
стабилизации."  Заявив, что адми-
нистрация США продолжит свой 
подход к Китаю на основе трех 
основных правил, Критенбринк 
перечислил эти правила следую-
щим образом: "Инвестировать в 
власть внутри страны, поддержи-
вать сотрудничество с союзниками 
и партнерами для поддержки 
регионального и глобального 
порядка, основанного на правилах, 
решительно и сознательно конку-
рировать с Китаем, не вызывая 
недопонимания.»

Критенбринк также сказал, что 
трехстороннее сотрудничество с 
участием Токио и Сеула достигло 
"беспрецедентного уровня".

Предупредив Северную Корею, что 
в случае дальнейших ракетных 
испытаний она ответит решитель-
ным ответом, Критенбринк также 

подчеркнул, что “дверь для дипло-
матии с Северной Кореей открыта”.
Дипломатическая делегация США 
во главе с Критенбринком посети-
ла Китай 11 декабря. Делегация, 
посетившая Южную Корею и 
Японию после Китая, стала первой 
дипломатической делегацией 
высокого уровня, посетившей 
Пекин после встречи президента 
США Джо Байдена и президента 
Китая Ши Цзиньпина 14 ноября на 
индонезийском острове Бали.

На встрече Байдена и Ши было 
решено декоммунизировать, чтобы 
каналы связи между двумя страна-
ми оставались открытыми, а 
министр иностранных дел Блинкен 
посетил Китай. После встречи двух 
лидеров министр обороны США 
Ллойд Остин и министр обороны 
Китая Вей Финги встретились в 
прошлом месяце на полях расши-
ренной встречи министров оборо-
ны Союза наций Юго-Восточной 
Азии (АСЕАН). Кроме того, пред-
ставители двух стран по климату 

встретились на Конференции 
Организации Объединенных 
Наций по изменению климата (КС 
27), состоявшейся в Шарм-эль-
Шейхе, Египет, в прошлом месяце.

ИСТОЧНИК:А.А.
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